
چهارشنبه  22 اسفند 1397 6 رجب 1440  13 مارس 2019  شماره 4770  سال بیست و یکم   1000 تومان

روزنامه صبح ایران

»بسم رب الشهداء و الصدیقین«
ولاتحسبن الذین قتلوا فی سبیل اللـه امواتاً بل احیاء عند ربهم یرزقون )آل عمران 169(

در فرهنگ غنی اسلام و مکتب تشیع، شهادت اوج تعالی انسان، برترین كامیابی، رمز 
جاودانگی و كمال، مقدس ترین آرمان، صاحب عالی ترین درجه و مرتبت و شهداء به عنوان 
ارزشمند ترین سرمایه و میراث معنوی جامعه، فداكارترین انسان ها و درخشان ترین 
ستارگان آسمان عزت و سرافرازی یك جامعه اند و خاك پاك ایران اسلامی معطر به عطر 
شهدای والا مقامی است كه با تأسی به قافله سالار شهیدان حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( 
و در راه دفاع از كیان و ارزش های اسلامی، بیرق جهاد و شهادت برافراشته و شهد شیرین 
شهادت را نوشیدند و با ایثار و فداكاری خود، استقلال، آزادی و حیات عزتمندانه را برای این 

كشور و ملت به ارمغان آوردند.
بی تردید رمز پیروزی و دوام و بقاء انقلاب اسلامی و عزت، صلابت و اقتدار خیره كننده 
این ملت در طول 40 سال حیات پر بركت نظام مقدس جمهوری اسلامی و تمام پیشرفت 
ها و دستاوردهای به دست آمده در طی این سال ها همه و همه، مدیون ایثار و جانفشانی 
شهیدان والامقام و فداكاری های ایثارگران معزز بوده و باید همواره قدردان و شاكر این 

عزیزان باشیم.
نامگذاری 22 اسفند بنام روز شهید، حركت فرهنگی ارزشمند و گام عملی ستودنی 
در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و فرصت مناسبی برای تجدید عهد و میثاق با 

شهیدان و آرمان های الهی امام شهیدان است. 
اینجانب با پاسداشت این روز بزرگ، یاد و خاطره همه شهیدان والا مقام كشور به ویژه 
شش هزار شهید عزیز و گلگون كفن استان قم را گرامی داشته و با ارج نهادن به صبر 
و استقامت خانواده های معظم شهدا و ایثارگران ارجمند، از درگاه ایزد منان، توفیق گام 
برداشتن در صراط نورانی شهادت و معنویت و اعتلای روز افزون نظام اسلامی در پرتو آرمان 

های بلند امام راحل و عظیم الشأن و منویات رهبر فرزانه انقلاب اسلامی را مسألت دارم.

پیام استاندار قم به مناسبت روز شهید

بهرام سرمست - استاندار قم

 احمد حکیمی پور خبرداد:

تشکیل پارلمان اصلاحات در سال آینده
رییس جمهوری در جمع نخبگان عراق:

قدرت های غربی در نابودی 
تروریست ها نقشی نداشتند

رییس سازمان حج و زیارت  خبرداد

رایگان شدن روادید برای سفر به عراق
حمیدرضا حاجی بابایی مطرح كرد

چرا اصولگرایان هر بار در انتخابات اسم  عوض می كنند؟

ژنرال ها می آیند یا سربازان بدون ستاره؟

تصمیم سرنوشت ساز 
اصلاح طلبان
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 یک سال فرصت خوبی است تا هر یک از جریان های سیاسی تکلیف خود را معلوم كرده و استراتژی مناسب برای ورود 
به انتخابات 98 را پیدا كنند. كار اصولگرایان ساده تر است زیرا نه نگران رد صلاحیت مهره های اصلی خود هستند و نه در 
دو راهی ائتلاف با میانه رو ها مانده اند. اصلاح طلبان اما انتخاب سخت تری خواهند داشت. چالش اصلی آن ها ماندن در 
قدرت و  خوب می دانند كه عقب نشستن و واگذار كردن انتخابات ها نتیجه ای غیر از حذف آن ها ندارد. برای همین هم طی 
سال های اخیر بعد از تجربه مجالس هفتم تا نهم از تاكتیک ائتلاف بهره برده اند. حامیان این تاكتیک معتقدند كه فهرست 
اصلاح طلبی بعد از عبور از فیلتر دستگاه های نظارتی با ریزش شدید مواجه می شود و در این مرحله دو راه بیشتر نیست...

رییس جمهوری گفت: اجازه ندادیم قدرت های سلطه 
گر خود را منجی منطقه معرفی كنند و اكنون همگان می 
دانند در نابودی تروریست ها در منطقه، قدرت های غربی 
هیچ نقشی نداشتند.حجت الاسلام و المسلمین »حسن 
روحانی« روز سه شنبه در جمع نخبگان، عشایر و رهبران 

مذهبی عراق در بغداد، با ابراز خرسندی از این كه درهمه 
شرایط پیچیده و سخت منطقه، ملت های ایران و عراق 
پیوسته در كنار هم بوده اند، افزود: در جریان مبارزه با 
داعش، جمهوری اسلامی ایران در كنار مردم عراق بود.وی 

با برشمردن اهداف قدرت های سلطه گر...

رئیس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاكید كرد 
كه FATF ساز و كاری است كه در صورت استفاده لازم از آن می توان 
جلوی خیلی از اختلاس ها و جرایم سازمان یافته بین المللی به خصوص 
در بعد مالی را گرفت و افراد را تحت تعقیب قرار داد.حشمت الله 
فلاحت پیشه درباره موضوع اختلاس های شركت پتروشیمی گیت و 
تأثیر پیوستن به FATF برای جلوگیری از این اختلاس ها گفت: ساز و 

كارها و كنوانسیون های بین المللی استفاده های دوگانه دارد...

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: جمهوری اسلامی 
ایران دیگر  اجازه نمی دهد جنگی رخ دهد، از این رو برای حفاظت از 
صلح و امنیت حتما توان دفاعی خود را افزایش می دهیم.امیر سرتیپ 
»امیر حاتمی« روز سه شنبه در نشست بین المللی و بشردوستانه 
مین زدایی، افزود: مساحت زیادی از كشور در دوران جنگ تحمیلی 
به مین و مواد منفجره ای آلوده شد كه بسیاری از قدرت ها در اختیار 

صدام قرار داده بودند.وی به تلاش های ایران در راستای ...

رئیس كمیسیون امنیت ملی مجلس:

FATF ساز و کاری برای 
جلوگیری از اختلاس هاست

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

توان دفاعی کشور 
افزایش می یابد
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

در مبارزه با فساد خط قرمزی وجود ندارد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: 160 تن گوشت قرمز و 110 تن مرغ ذخیره 
شده است كه از 25 اسفندماه وارد بازار استان می شود.مهرداد غضنفری روز سه شنبه در سی 
و یکمین جلسه كارگروه تنظیم بازار درقم، افزود: كمیته ای با حضور رئیس سازمان صمت، جهاد 
كشاورزی، انجمن حمایت از حقوق مصرف كنندگان قم و مدیركل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری قم تشکیل و بر نحوه توزیع گوشت و مرغ نظارت شود تا به دست مصرف كننده واقعی 
برسد.وی با بیان اینکه 80 درصد مشکلات با پیگیری حل می شود، تاكید كرد: نظارت باید باعث 
شود تا از التهاب موجود در جامعه عبور نماییم، به آرامش برسیم و انتظاری كه مردم برای قیمت 
ها دارند، برآورده گردد.وی با اشاره به اینکه 700 تن پرتقال و 350 تن سیب نیز برای توزیع در 

تعطیلات عید تامین شده كه 15 درصد زیر قیمت بازار عرضه خواهد شد...

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم گفت: افرادی كه در دانشگاه های استان قصد 
انجام فعالیت های فرهنگی، اجتماعی سیاسی را دارند باید مجوز داشته باشند و از سوی مسئولان 
حمایت شوند.سید محمد رضا هاشمی روز سه شنبه در یازدهمین جلسه كمیسیون دانشجویی قم 
در سالن جلسه های معاونت سیاسی اجتماعی استانداری اظهار داشت: خوشبختانه در دانشگاه 
های استان فضای امنیتی حاكم نیست، و اگر فعالان دانشجویی در یک جلسه اظهار نظر كنند، نباید 
آن را امنیتی تلقی كنیم.60 تشکل دانشجویی در حوزه های مختلف فرهنگی، علمی، اجتماعی و 
سیاسی در دانشگاه های استان فعال است.معاون استاندار قم با ضروری خواندن حل مشکل های 
صنفی دانشجویان بیان داشت: امروز نظام اسلامی دارای یک امنیت پایدار است، و در محیط های 

دانشگاهی و حتی خارج از آن هیچ دغدغه ای وجود ندارد...

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

270 تن گوشت قرمز و مرغ درقم 
توزیع می شود

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم:

تشکل های دانشجویی 
مجوزدار قم حمایت شوند
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رئیس جدید قوه قضائیه در جلسه با روسای كل دادگستری ها و دادستان های سراسر كشور:

* قطع ارتباط با مردم به هیچ وجه پذیرفته نیست* مبارزه با فساد، خواست جدی و عمومی مردم است 
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اهمیت استراتژیک روابط 
فرهنگی ایران و عراق 

در	کنار	روابط	مستحکم	سیاسی	و	روابط	رو	به	توسعه	
اقتصادی	دو	کشور	ایران	و	عراق	آنچه	امروز	بیش	از	گذشته	
اهمیت	دارد،	روابط	فرهنگی	دو	همسایه	است،	این	روابط	به	

خصوص	با	توجه	به	اشتراک	هویت	شیعی	از	قدمت	و	عمق	بسیار	زیادی	برخوردار	است.
سفر	رئیس	جمهوری	کشورمان	به	عراق	یکی	از	مهمترین	اتقافات	در	سیاست	خارجی	
دولت	دوازدهم	محسوب	می	شود.	ایران	و	عراق	بیش	از	هر	زمان	دیگری	امروز	به	یکدیگر	
نیاز	دارند؛	با	پایان	کار	داعش،	عراق	خسته	از	جنگ	داخلی	امروز	بیش	از	گذشته	به	همسایه	
قدرتمند	خود	نیاز	دارد	تا	ضمن	تثبیت	امنیت	داخلی	به	بازسازی	و	ترمیم	زخم	های	باقی	
مانده	از	جنگ	بپردازد؛	ایران	نیز	تحت	فشار	شدید	تحریم	های	آمریکا	به	همسایه	غربی	خود	
می	نگرد	و	امیدوار	است	روابط	خوب	دو	همسایه	فرصت	تنفس	اقتصادی	ایران	را	فراهم	کند.	
در	کنار	روابط	مستحکم	سیاسی	و	روابط	رو	به	توسعه	اقتصادی	دو	کشور	آنچه	امروز	بیش	
از	گذشته	اهمیت	دارد	روابط	فرهنگی	دو	همسایه	است.	دو	سرزمین	ایران	و	عراق	از	نظر	
تاریخی	و	فرهنگی	در	هم	تنیدگی	های	فراوانی	دارند	و	علایق	و	سلایق	فرهنگی	مردم	دو	
کشور	از	نزدیکی	بسیاری	برخوردار	است.	تسلط	حکومت	بعث	بر	عراق	و	جنگ	تحمیلی	البته	
وقفه	ای	براین	روابط	انداخت	اما	با	فروپاشی	حکومت	صدام،		دوباره	دو	ملت	ایران	و	عراق	روابط	
نزدیک	و	صمیمانه	خود	را	از	سر	گرفته	اند.	این	روابط	به	خصوص	با	توجه	به	اشتراک	هویت	
شیعی	از	قدمت	و	عمق	بسیار	زیادی	برخوردار	است.	اماکن	متبرکه	ائمه	شیعه	در	عراق	همواره	
زیارتگاه	ایرانیان	بوده	است	و	نجف	و	قم	چونان	دو	برادر،	کانون	اندیشه	اسلامی	و	مرجعیت	
شیعه	در	طول	تاریخ	بوده	اند.	اما	آنچه	ممکن	است	به	اشتباه	صورت	گیرد	این	است	که	این	
روابط	به	روابط	صرفا	مذهبی	یا	شیعی	فروکاسته	شود.	تقلیل	روابط	فرهنگی	ایران	و	عراق	به	
روابط	شیعی	اشتباه	استراتژیکی	است	که	می	تواند	عواقب	سیاسی	و	امنیتی	به	دنبال	داشته	
باشد.	شکی	نیست	که	راهپیمایی	بزرگ	اربعین	و	حضور	پررنگ	ایرانیان	در	مراسم	سوگواری	
ائمه	اطهار	نشانه	ای	بسیار	پررنگ	از	نزدیکی	و	همدلی	مردم	عاشق	اهل	بیت	در	دو	سوی	مرز	
است	و	در	سالهای	گذشته	به	درستی	و	به	دلایل	هویتی	و	سیاسی	بر	حضور	پررنگ	ایرانیان	
از	هر	قشری	در	مراسم	اربعین	تاکید	شده	است.	از	سوی	دیگر	نیز	حضور	زائران	عراقی	در	
امکان	متبرکه	ایران	نیز	از	جمله	موارد	مهم	تبادل	فرهنگی	دو	کشور	بوده	است.	اما	آیا	این	تمام	
ظرفیت	فرهنگی	این	روابط	است؟	خیر.	روز	گذشته	خبری	در	رسانه	ها	منتشر	شد	که	برهم	
صالح	رئیس	جمهوری	عراق	در	دیدار	با	هیات	رسانه	ای	ایران	ضمن	ستایش	از	هنر	ایرانی	از	
علاقه	شدید	خود	به	موسیقی	سنتی	ایران	به	خصوص	استاد	شجریان	سخن	گفته	بود.	بیان	
این	نکته	از	سوی	رئیس	جمهوری	عراق	تذکری	است	به	صاحبان	امر	در	روابط	دو	کشور	که	
از	غنای	فرهنگی	کشور	غفلت	نشود	و	روابط	فرهنگی	دو	کشور	به	صرف	تبادل	زائران	فرهنگی	
تقلیل	داده	نشود.آیا	در	این	سفر	دولت	دوازدهم	به	توسعه	روابط	علمی،	فرهنگی	و	هنری	دو	
کشور	توجه	دارد؟		آیا	دانشگاه	های	دو	کشور	برای	تبادل	استاد	و	دانشجو	به	صورت	دوره	های	
کوتاه	مدت	اقدام	می	کنند؟		آیا	دوره	های	آموزش	فارسی	در	عراق	و	آموزش	مکالمه	عربی	
در	ایران	توسط	مراکز	مرتبط	به	صورت	گسترده	صورت	می	گیرد؟		در	سال	چند	کنسرت،	
تئاتر،	شب	شعر،	رونمایی	از	کتاب	و	نمایش	فیلم	ایرانی	در	عراق	صورت	می	گیرد	و	بر	عکس؟		
دولت	دوازدهم	تا	چه	اندازه	این	موضوع	را	در	دستور	کار	خود	قرار	دارد؟		چرا	جای	وزیر	ارشاد	
و	علوم	و	یا	فعالان	فرهنگی	و	هنری	و	علمی	در	هیات	همراه	رئیس	جمهوری	خالی	است؟	
رئیس	جمهوری	کشورمان	قرار	است	در	این	سفر	با	آیت	الله	سیستانی	دیدار	کند.	اگرچه	
این	کار	مفید	و	بسیار	پراهمیت	است	ولی	آیا	دیدار	با	هیچ	شخصیت	فرهنگی	غیرشیعی	یا	
حتی	غیرمذهبی	در	دستور	کار	رئیس	جمهوری	قرار	دارد؟		آیا	در	کنار	مشهد،	اصفهان	و	
شیراز	و	سنندج	و	...	نمی	توانند	میزبان	عراقی	های	غیرشیعه	باشند؟		آیا	در	این	مسیر	هیچ	
برنامه	ریزی	و	تلاش	جدی	شده	است؟اهمیت	این	موضوع	از	اینجاست	که	دشمنان	ایران	
تلاش	می	کنند	که	رابطه	ایران	و	عراق	را	در	راستای	فرقه	گرایی	در	سیاست	خارجی	ایران	
ترسیم	کنند.	در	حالی	که	در	عمل	اینگونه	نیست	و	ایران	روابط	سیاسی	خوبی	با	گروههای	
غیر	شیعی	عراقی	به	خصوص	کردها	برقرار	کرده	است	و	از	همه	گروههای	سیاسی	در	این	
کشور	برای	ثبات	و	امنیت	این	کشور	حمایت	می	کند.	اما	متاسفانه	به	نظر	می	رسد	در	سطح	
روابط	فرهنگی	به	دلایل	مختلف	ما	از	همه	ظرفیت	های	دو	کشور	استفاده	نکرده	ایم	و	این	
روابط	بیشتر	به	روابط	شیعی	محدود	مانده	است.	اگر	ایران	نتواند	روابط	فرهنگی	غیرشیعی	
با	عراق	برقرار	کند	بخشی	از	جامعه	عراق	را	نادیده	گرفته	است	و	در	درازمدت	این	می	تواند	
آثار	سیاسی،		اقتصادی	و	امنیتی	به	دنبال	داشته	باشد.	اگر	بخش	های	غیر	شیعی	و	حتی	
غیرمذهبی	جامعه	عراق	احساس	کند	از	روابط	بین	دو	کشور	کنار	گذاشته	شده	است	ممکن	
است	این	بخش	را	در	درازمدت	وادار	به	واکنش	کند	و	این	خطری	مهم	برای	روابط	دو	کشور	
است.از	این	رو	از	نظر	استراتژیک	اهمیت	دارد	که	ایران	و	عراق	بیش	از	گذشته	به	توسعه	روابط	
فرهنگی	به	خصوص	در	بخش	های	غیرمذهبی/	غیر	شیعی	اقدام	کنند.	در	حالی	که	تمام	
تمرکز	رسانه	های	خبری	بر	رابطه	اقتصادی	ایران	و	عراق	است	آنچه	که	از	نظر	استراتژیک	
برای	دو	ملت	حائز	اهمیت	است	نزدیکی	فرهنگی	دو	ملت	است	با	تمام	غنا	و	ظرفیت	های	آن.

باید رنگ جدیدی
 به جامعه پاشید 

چرا	باید	این	همه	خبر	اختلاس	بشنویم؟	چرا	باید	این	همه	
فساد	اقتصادی	در	کشور	رخ	بدهد؟	چرا	باید	این	همه	مردم	
تشنه	رسیدن	به	پول	بیشتر	باشند؟این	سوال	چند	پاسخ	ساده	

دارد	که	آنهم	به	سبک	زندگی	ما	و	جامعه	ای	که	ساخته	ایم	بر	می	گردد.اول:	حرام	خواری	برای	
برخی	از	مردم	عادی	شده	است.	دیگر	برای	عده	ای	فرق	نمی	کند	پولی	که	به	دست	می	آورند،	
مال	مردماست،	حق	یتیم	است،	دست	رنج	مرد	یا	زنی	است	که	سال	ها	کار	کرده	اند.	آنها	
فقط	به	دنبال	پول	هستند.	حاضر	هستند	همه	را	به	خاک	سیاه	بنشانند	و	خود	در	برجی	در	

کانادا	زندگی	کنند.	
اختلاس	گران	و	خورندگان	مال	مردم	به	این	نتیجه	رسیده	اند	که	با	دزدی	به	جای	جهنم	
به	کانادا	می	روند.	البته	این	مسئله	تنها	به	اختلاس	ارتباط	ندارد.	خیلی	از	ما	دیگر	آنچنان	به	
رزق	حلال	اعتقاد	نداریم.	در	اداره	کارت	می	زنیم	و	وارد	می	شویم	و	بعد	ترک	کار	می	کنیم	و	

به	کارهای	شخصی	می	رسیم	بدون	اینکه	کارت	خروج	را	زده	باشیم.
به	خاطر	کاری	حقوق	می	گیریم	و	کم	کاری	می	کنیم.	با	یک	کارت	هدیه	چشم	مان	را	به	
واقعیت	ها	می	بندیم	و	هزاران	مثل	این	که	نشان	می	دهد	دیگر	حلال	و	حرام	برای	بعضی	از	ما	
فرقی	نمی	کند	و	خوش	به	حال	آن	پیرمرد	تبریزی	که		قبل	از	وزن	کردن	چای،	پاکت	خالی	
چای	را	وزن	می	کند	و	می	گوید:	»	من	به	شما	چای	کیلوئی	می	فروشم	نه	پاکت	پس	به	ازای	

وزن	پاکت	باید	چای	بدهم!«
دوم:	پول	مساوی	خوشبختی	شده	است.	بسیاری	از	ما	فکر	می	کنیم	هر	کسی	پول	دارد	
پس	خوشبخت	است.	بسیاری	به	دنبال	پول	می	دوند	تا	خوشبختی	را	به	دست	بیاورند.	دیگر	
خوشبختی	در	خانه	50	متری	نیست	در	سفرهای	ساده	نیست	در	خنده	های	شبانه	پای	
یک	سریال	طنز	نیست.	خوشبختی	در	خانه	ها	500	متری	و	ماشین	های	لاکچری	است.	

در	لباس	های	مارک	دار.
این	سبک	زندگی	است	که	باعث	شده	است	همه	به	دنبال	پول	بدوند	و	به	راهی	که	
می	خواهند	پول	دربیاورند	فکر	نکنند.	یادمان	نرود	پول	داشتن	بد	نیست،	اما	همه	چیز	نیست.
کافی	است	کمی	به	گذشته	برگردیم	به	دهه	70	و	شصت	که	تقریبا	بسیاری	از	ما	تجربه	
زندگی	در	آن	دو	دهه	را	داریم.	چقدر	همه	ما	بر	این	باور	داریم	که	زندگی	در	آن	زمان	ها	بهتر	

بود	و	مردم	به	هم	نزدیک	تر.	چقدر	حال	همه	خوب	بود	و	زندگی	ها	رنگ	داشت.
خانه	ها	کوچک	بود،	سفر	ه	ها	یک	نوع	غذا	داشت	اما	دل	ها	خندان	بود.

سوم:	پول	داشتن	نشانه	موفقیت	است.	هرکسی	پول	بیشتری	داشته	باشد	موفق	تر	
است.	آدم	های	پول	دار	جایگاه	بهتری	نزد	جامعه	دارند.	در	سال	های	نه	چندان	دور	مردم	برای	
آدم	های	خوب	احترام	قائل	بودند	اما	امروز	برخی	تنها	و	تنها	جلوی	افراد	قد	خم	می	کنند	که	

پول	دارند.
بعضی	بچه	ها	به	پدران	خود	می	گویند	چرا	تو	موفق	نبوده	ای	و	پول	درنیاورده	ای؟	پدری	که	

سالم	زندگی	کرده	و	پول	حلال	در	آورده	است،	محکوم	است	به	بی	عرضگی.
اینها	را	که	می	بینی	متوجه	می	شوی	که	چرا	این	همه	اختلاس	و	مال	مردم	خوری	در	
جامعه	زیاد	شده	است.	باید	رنگ	جدیدی	به	جامعه	پاشید	که	در	آن	پول	نقشی	نداشته	باشد.

سیدعباس عراقچی:

سفر روحانی در روز روشن 
به عراق عظمت ایران را نشان داد

معاون	سیاسی	وزارت	امور	خارجه	گفت:	دکتر	روحانی	رئیس	جمهوری	کشورمان	در	روز	
روشن	و	با	استقبال	رسمی	به	عراق	سفر	کرد	که	این	موضوع	نشان	دهنده	قدرت	و	عظمت	

ایران	اسلامی	است.
سیدعباس	عراقچی	روز	سه	شنبه	در	مراسم	افتتاح	مدرسه	9	کلاسه	شهدای	وزارت	امور	
خارجه	در	سرپل	ذهاب،	افزود:	سفر	دکتر	روحانی	در	شرایطی	با	استقبال	رسمی	مسئولان	
عراقی	انجام	شد	که	در	مقابل	رئیس	جمهوری	آمریکا	مدتی	پیش	به	صورت	شبانه	به	عراق	

سفر	کرد	و	در	پایگاه	نظامی	آمریکایی	ها	و	بدون	استقبال	پیاده	شد.
وی	در	ادامه	سخنان	خود	گفت:	عراق	یکی	از	کشورهای	همسایه	ماست	که	شراکت	
بسیار	نزدیکی	با	هم	داریم.وی	به	افتتاح	مدرسه	9	کلاسه	شهدای	وزارت	امور	خارجه	در	
سرپل	ذهاب	اشاره	کرد	و	گفت:	این	حرکت	خیرخواهانه	وزارتخانه	کاملا	مردمی	و	بدون	ریالی	
هزینه	از	اعتبارات	دولتی	می	باشد.	او	توضیح	داد	که	وزارت	امور	خارجه	بیش	از	40	شهید	را	

در	طول	عمر	انقلاب	اسلامی	تقدیم	نظام	کرده	است.

سخنگوی وزارت کشور :تا سال ١٤٠٠

واگذاری ٣٤ اختیار دستگاه های ملی به استانها 
سخنگوی	وزارت	کشور	از	واگذاری	۳4	اختیار	دستگاه	های	ملی	به	استانی	خبر	
داد	و	گفت:	واگذاری	اختیارات	به	استانها	موجب	کاهش	بوروکراسی	اداری	و	افزایش	

رضایتمندی	مردم	می	شود.
سید	سلمان	سامانی	سخنگوی	وزارت	کشور	با	بیان	اینکه	واگذاری	اختیارات	به	استانها	
در	راستای	تراکم	زدایی	از	برنامه	های	وزارت	کشور	به	منظور	تسهیل	انجام	امور	در	استان	ها	
بوده	است	اظهار	کرد:	کارگروه	تحول	اداری	حسب	دستور	وزیر	کشور	از	ابتدای	آغاز	به	کار	
دولت	تدبیر	و	امید	با	عضویت	استانداران	با	مسئولیت	معاونان	این	وزارتخانه	تشکیل	شد	که	
موضوع	اصلی	این	کارگروه	بحث	تراکم	زدایی	و	تفویض	اختیارات	به	استان	ها	بوده	است.

وی	در	ادامه	افزود:	واگذاری	اختیارات	دستگاه	های	ملی	به	دستگاه	های	استانی	از	
خواسته	های	اصلی	فعالان	اقتصادی،	سیاسی،	اجتماعی	و	فرهنگی	و	همچنین	مدیران	
استانی	است	چراکه	تفویض	این	اختیارات	موجب	تسریع	در	انجام	امور	در	سیستم	اداری	
می	شود	که	در	نتیجه	مردم	نیز	از	اینکه	کارهایشان	با	بروکراسی	کمتری	انجام	می	شود	
رضایتمندی	بیشتری	خواهند	داشت.سخنگوی	وزارت	کشور	با	بیان	اینکه	یکی	از	اهداف	
این	وزارتخانه	افزایش	رضایتمندی	مردم	در	مراجعه	به	ادارات	است،	تصریح	کرد:	وزارت	
کشور	با	همکاری	سایر	وزارتخانه	ها	و	سازمانها	بسته	ای	پیشنهادی	جهت	واگذاری	تعدادی	
از	اختیارات	دستگاه	های	ملی	به	دستگاه	استانی	را	در	۲0	مرداد	ماه	95	تقدیم	هیات	
وزیران	کرد	که	مورد	تصویب	قرار	گرفت.سامانی	افزود:	بر	اساس	مصوبه	هیات	وزیران	طبق	
پیشنهاداتی	که	وزارت	کشور	ارائه	کرده	بود	۳4	اختیار	دستگاه	های	ملی	به	دستگاه	های	
استانی	تا	پایان	سال	9٦	واگذار	شد.وی	تاکید	کرد:	اقدام	هیات	وزیران	در	واگذاری	برخی	
اختیارات	به	استانها	مورد	استقبال	مدیران	و	فعالان	اقتصادی،	سیاسی،	اجتماعی	و	فرهنگی	
در	استانها	قرار	گرفت	به	همین	جهت	هیئت	وزیران	در	جلسه	اخیر	خود	با	پیشنهاد	ادامه	

واگذاری	این	اختیارات	تا	پایان	سال	۱400	موافقت	کرد.

رییس سازمان حج و زیارت  خبرداد

رایگان شدن روادید برای سفر به عراق
رییس	سازمان	حج	و	زیارت	از	رایگان	شدن	روادید	برای	سفر	به	عراق	از	اواسط	

فروردین	ماه	سال	آینده	خبر	داد.
علیرضا	رشیدیان	گفت:	در	سفر	اخیر	رییس	جمهور	به	کشور	عراق	مقرر	شده	است؛	
با	توجه	به	فراهم	شدن	مقدمات	از	سوی	وزارت	امور	خارجه	دو	کشور	احتمالا	از	بعد	
نیمه	فروردین	صدور	ویزا	برای	سفر	به	عراق	رایگان	شود.وی	با	بیان	اینکه	هنوز	زمان	این	
کار	قطعی	نشده	است،	ادامه	داد:	برای	سفر	تجاری	یا	زیارتی	به	کشور	عراق	اخذ	روادید	

همچنان	لازم	است،	اما	برای	دریافت	روادید	هزینه	ای	لازم	نیست	پرداخت	شود.
رییس	سازمان	حج	و	زیارت	درباره	سفرهای	نوروزی	به	عتبات	عالیات	نیز	گفت:	امسال	
با	بهره	گرفتن	از	ظرفیت	استان	ها	و	شرکت	های	کارگزاری	استان	ها	در	کنار	ظرفیت	شمسا	
یک	ظرفیت	جدیدی	ایجاد	شده	است	تا	مردم	بتوانند	راحت	تر	برای	سفرهای	زیارتی	به	
عراق	اقدام	کنند.	تا	شب	گذشته	حدود	50	درصد	ظرفیت	جدیدی	که	از	طریق	کارگزاران	
در	استان	ها	ایجاد	شده،	تکمیل	شده	و	به	شهرها	و	استان	های	متقاضی	اعلام	شده	است	
چنانچه	متقاضی	برای	سفر	به	عتبات	وجود	دارد	ثبت	نام	و	از	ظرفیت	تعطیلات	نوروز	و	ایام	
ماه	رجب	استفاده	کنند.وی	ادامه	داد:	با	این	اقدام	رقابتی	را	نیز	در	خصوص	ارائه	خدمات	با	
کیفیت	تر	و	ارزان	تر	ایجاد	شد.	معتقدم	با	این	اقدام	توانستیم	جلوی	افزایش	قیمت	را	که	تا	

۲0	درصد	هوایی	و	۱5	درصد	زمینی	نیز	پیش	بینی	شده	بود،	بگیریم.
رییس	سازمان	حج	و	زیارت	خاطرنشان	کرد:	با	این	اقدام	سفرهای	هوایی	کمتر	از	5	
درصد	افزایش	خواهد	داشت	و	تقریبا	سفر	هوایی	از	دورترین	نقطه	کشور	به	عراق	در	حدود	
4	میلیون	تومان	خواهد	بود.	همچنین	سفرهای	زمینی	کمتر	از	۳	درصد	نسبت	به	قبل	
از	ایام	نوروز	افزایش	پیدا	کرده	است.	قیمت	های	سفرهای	زمینی	از	حدود	یک	میلیون	و	

۸00	هزار	تومان	در	شهرهای	نزدیک	به	مرز	شروع	می	شود.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

توان دفاعی کشور افزایش می یابد
وزیر	دفاع	و	پشتیبانی	نیروهای	مسلح	گفت:	جمهوری	اسلامی	ایران	دیگر		اجازه	نمی	
دهد	جنگی	رخ	دهد،	از	این	رو	برای	حفاظت	از	صلح	و	امنیت	حتما	توان	دفاعی	خود	را	

افزایش	می	دهیم.
امیر	سرتیپ	»امیر	حاتمی«	روز	سه	شنبه	در	نشست	بین	المللی	و	بشردوستانه	مین	
زدایی،	افزود:	مساحت	زیادی	از	کشور	در	دوران	جنگ	تحمیلی	به	مین	و	مواد	منفجره	ای	
آلوده	شد	که	بسیاری	از	قدرت	ها	در	اختیار	صدام	قرار	داده	بودند.وی	به	تلاش	های	ایران	
در	راستای	پاکسازی	مناطق	آلوده	به	مین	اشاره	کرد	و	یادآور	شد:	در	۱۲	سال	اخیر	9۳	
شهید	و	۱۲5	جانباز	در	راه	مقابله	با	مین	تقدیم		کشور	کردیم.وزیر	دفاع	مین	زدایی	را	نماد	
بشر	دوستی	دانست	و	خاطرنشان	کرد:	محرومیت	ها	در	راستای	پاکسازی	مناطق	آلوده	
به	مین	همچون	تحریم	ها	مانع	جمهوری	اسلامی	ایران	نشدند،	ما	علم	لازم	را	کسب	و	
نیازهای	خود	را	تامین	کردیم.وی	به	همکاری	کمیته	پاکسازی	مین	سازمان	ملل	با	ایران	
اشاره	کرد	و	گفت:	خوشحالیم	که	بخش	هایی	از	سازمان	ملل	به	ما	کمک	می	کنند	اما	
متاسفم	که	بخش	های	دیگر	همچون	شورای	امنیت	تدبیر	غلط	می	اندیشند؛	به	ما	می	
گویند	شما	نباید	موشک	و	تسلیحات	دفاعی	داشته	باشید	اما	در	کنار	آن	به	کشورهای	
صاحب	کارخانه	های	بزرگ		تسلیحات	اجازه	می	دهند	منطقه	را	مملوع	از	سلاح	کنند.وزیر	
دفاع	تاکید	کرد:	این	تدبیر	یعنی	همواره	مین،	جنگ	و	نا	امینی	در	منطقه	وجود	داشته	
باشد	و	مردم	آسیب	ببینند؛	باید	تدبیری	منطقی	اندیشیده	شود	و	به	دور	از	منافع	کارخانه	
های	اسلحه	سازی	به	مردم		نگاه	کنند.امیر	حاتمی	تصریح	کرد:	با	مقاومت	در	مقابل	زیاده	
خواهی	ها	جنگی	رخ	نمی	دهد	و	ما	هم	با	عوارض	آن	مواجه	نمی	شویم؛	معتقدم	جهان	
عاری	از	آثار	جنگ	ها	نیازمند	اراده	و	افزایش	کمک	نهادهای	بین	المللی	برای	پاکسازی	
زمین	های	آلوده	به	مین	است.وی	در	بخش	دیگری	از	صحبت	سخنان	خود	با	اعلام	
آمادگی	ایران	برای	همکاری	با	دیگر	کشورها	در	راستای	مین	زدایی	یادآور	شد:	تجربیات	
ایران	در	زمینه	مین	زدایی	به	بهای	جان	انسان	ها	ایجاد	شده	و	این	تجربیات	را	متعلق	به	

همه	بشریت	می	دانیم.
	

علی تاجرنیا مطرح کرد

 سخنگو دولت باید  
چه ویژگی های داشته باشد؟

یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	گفت:	سخنگو	باید	توانایی	گفت	وگو	با	اقشار	و	گروه	های	
مختلف	را	داشته	باشد؛	متأسفانه	در	مجموعه	دولت	افرادی	هستند	که	توانایی	ارتباط	بر	

قرار	کردن	با	دیگر	گروه	ها	و	چهره	های	سیاسی	را	ندارند.
علی	تاجرنیا		با	تاکید	بر	ضرورت	حضور	یک	چهره	فعال	در	جایگاه	سخنگویی	دولت،	
اظهار	کرد:	موضوع	اهمیت	سخنگو	برای	همه	سیاستمداران	و	مردم	در	همه	جای	دنیا	
یک	امر	جا	افتاده	است.	مردم	می	خواهند	تا	از	طریق	سخنگوی	از	فعالیت	های	دولت	با	خبر	
شوند؛	پس	طبیعی	است	دولت	به	این	نیاز	جامه	پاسخ	بدهد.وی	ادامه	داد:	سخنگو	باید	
مورد	اطمینان	شخص	رئیس	جمهور	باشد؛	چراکه	بعد	از	رئیس	جمهور	ایشان	کسی	است	
که	مواضع	مستقیم	دولت	را	بیان	می	کند	و	باید	اشراف	کافی	به	امور	داشته	باشد.این	فعال	
سیاسی	افزود:	در	عین	حال	سخنگوی	دولت		باید	یک	شخصیت	آشنا	به	امور	رسانه	ای	نیز	
باشد.	در	عصر	دیجیتال	و	ارتباطات	هستیم؛	پس	به	سخنگوی	آشنا	به	این	فضا	نیاز	داریم.	
سخنگو	باید	بتواند	در	بحرانی	ترین	شرایط	از	مواضع	دولت	دفاع	کرده	و	مطالبات	مردم	را	
پیگیری	کند.وی	گفت:	دولت	به	سخنگویی	نیاز	دارد	که	در	عین	حال	نسبت	به	عملکرد	
مجموع	کامل	دولت	نیز	اشراف	داشته	باشد	و	خودش	در	حوزه	های	سیاسی	و	اجتماعی	
صاحب	تفکر	باشد.تاجرنیا	در	پایان	گفت:	سخنگو	باید	توانایی	گفت	وگو	با	اقشار	و	گروه	های	
مختلف	را	داشته	باشد؛	متأسفانه	در	مجموعه	دولت	افرادی	هستند	که	توانایی	ارتباط	بر	

قرار	کردن	با	دیگر	گروه	ها	و	چهره	های	سیاسی	را	ندارند.

معاون هماهنگ کننده سپاه: 

کاشت درخت کاج 
با سوءنیت صورت گرفته است

معاون	هماهنگ	کننده	سپاه	با	اشاره	به	وجود	اختلاف	دمای	هوا	در	نقاط	مختلف	
کشور،	گفت:	وقتی	49	درجه	اختلاف	دما	در	این	کشور	وجود	دارد،	نباید	فقط	یک		نوع	
درخت	آن		هم	کاج	کاشته	شود؛	کاشت	این	درخت	با	سوءنیت	صورت	گرفته	است؛	چون	

این	درخت	برای	جغرافیای	کشورمان	نیست.
سردار	علی	فدوی	معاون	هماهنگ	کننده	سپاه	پاسداران	انقلاب	اسلامی	در	مراسمی	
که	به	مناسبت	هفته	منابع	طبیعی	در	دانشگاه	افسری	و	تربیت	پاسداری	امام	حسین	
)ع(	برگزار	شد،	اظهار	کرد:	در	40	سال	گذشته	هرجا	که	پای	کار	رفتیم	و	عمل	کردیم	با	
موفقیت	همراه	بودیم؛	به		عنوان	مثال	در	هشت	سال	دفاع	مقدس	پای	کار	مقابله	با	دشمن	
رفتیم،	اما	پیروز	شدیم.سردار	فدوی	ادامه	داد:	در	درختکاری	نیز	همین	گونه	است؛	یعنی	
وقتی	49	درجه	اختلاف	دما	در	این	کشور	وجود	دارد،	نباید	فقط	یک	نوع	درخت	آن	هم	
کاج	کاشته	شود؛	کاشت	این	درخت	با	سوءنیت	صورت	گرفته	است؛	چون	این	درخت	
برای	جغرافیای	کشورمان	نیست؛	پس	اگر	متناسب	با	جغرافیای	کشورمان	درخت	کاشته	
شود،	نتایج	بسیار	خوبی	را	شاهد	خواهیم	بود.معاون	هماهنگ	کننده	فرمانده	کل	سپاه	
تصریح	کرد:	در	حوزه	آب	و	خاک	مدت	هاست	که	سپاه	فعالیت	های	ویژه	ای	را	آغاز	کرده	

است	که	هر	وقت	نتایج	لازم	بدست	آید،	اعلام	می	شود.

رئیس	جدید	قوه	قضائیه،	گفت:	کار	
کافی	 اما	 است؛	 لازمی	 کار	 سخنگویی	
نیست	و	در	تبیین	مسائل	قضایی	نباید	
به	این	نشست	ها	اکتفا	شود.	البته	این	به	
معنای	آن	نیست	که	مسئولان	قضایی	
مدام	سخنرانی	کنند،	بلکه	باید	با	اقدامات	
هنرمندانه،	مبانی	تصمیم	ها	و	اقدام	های	

قضایی	را	برای	مردم	تشریح	کرد
حجت	الاسلام	والمسلمین	سید	ابراهیم	
رئیسی		دوشنبه	شب	گذشته	و	ساعاتی	
پس	از	معارفه	رسمی	دراولین	جلسه	کاری	
را	با	فراخواندن	رؤسای	کل	دادگستری	ها	و	
دادستان	های	کل	کشور	تشکیل	داد	و	در	
این	جلسه	که	به	مدت	دو	ساعت	و	نیم	
ادامه	یافت،	رئیس	دستگاه	قضا	با	تشریح	
دوره	 یک	 آغاز	 از	 قوه،	 این	 اولویت	های	
جدید	کار	و	تلاش	شبانه	روزی	برای	حل	

مسائل	مردم	در	بخش	قضایی	خبر	داد.
رئیس	قوه	قضائیه	در	این	نشست	با	
تشکر	از	اعتماد	رهبر	انقلاب	و	همچنین	
با	تقدیر	از	زحمات	و	تلاش	های	آیت	الله	
آملی	لاریجانی	و	همه	مسئولان	قضایی،	
نادیده	 معنای	 به	 قضایی	 تحول	 گفت:	
شده	 انجام	 خدمات	 و	 تلاش	ها	 گرفتن	
نیست؛	لیکن	باید	نگاه	به	آینده	یک	نگاه	
تحولی	و	رو	به	جلو	باشد	و	راه	زیادی	تا	

رسیدن	به	نقطه	مطلوب	وجود	دارد.
رئیسی	با	بیان	اینکه	به	هیچ	عنوان	
لازمه	 شد،	 قانع	 موجود	 وضع	 به	 نباید	
اصلی	تحول	را	نیروی	انسانی	کارآمد	و	
بیانیه	گام	 تحول	خواه	برشمرد	و	گفت:	
دوم	رهبر	انقلاب	اسلامی	یک	سند	متقن	
برای	طرح	ریزی	تحول	در	همه	بخشهای	

کشور	است.
ملی،  امنیت  مؤلفه  مهمترین   *

اعتماد مردم به نظام است 
را،	 تحولی	 نگاه	 قضاییه	 قوه	 رئیس	
رویکردی	کاملًا	انقلابی	خواند	و	با	اشاره	
به	برنامه	دشمن	برای	نا	امید	کردن	مردم	
از	طریق	ناکارآمد	نشان	دادن	نظام،	افزود:	
امروز	مهمترین	مؤلفه	امنیت	ملی،	اعتماد	
مردم	به	نظام	است.	هر	چه	اعتماد	عمومی	
افزایش	یابد،	امنیت	ملی	بیشتر	خواهد	
دادستانها،	 قضایی،	 مسئولان	 ما	 و	 شد	
قضات	و	محاکم	در	افزایش	اعتماد	مردم	
داریم.رئیسی	لازمه	 مؤثر	 نقش	 و	 سهم	
اصلی	تحول	را	اعتقاد	به	»ما	می	توانیم«	
و	باورمندی	مدیران	و	نیروی	انسانی	به	
لزوم	تحول	انقلابی	دانست	و	با	یادآوری	
این	 در	 مقدس	 دفاع	 درخشان	 تجربه	
زمینه،	افزود:	بسیاری	از	شما	در	جبهه	ها	
بوده	اید	و	می	دانید	که	شرایط	و	امکانات	
مطابق	استانداردها	نبود،	اما	جوانان	انقلابی	
با	روحیه	انقلابی	و	اتکاء	به	خداوند	و	اعتماد	
به	نفس،	بسیاری	از	کارهای	نشدنی	را	انجام	
دادند	و	وضعیت	را	به	نفع	جبهه	انقلاب	

اسلامی	تغییر	دادند.رئیس	قوه	قضاییه	
با	بیان	اینکه	برنامه	های	قضایی	باید	از	
»جزمیت	علمی،	عزم	عملی	و	حزم	و	دور	
تحول	 گفت:	 باشد،	 برخوردار	 اندیشی«	
دل	 زودگذر،	 اقدامات	 معنای	 به	 مطلقاً	
خوش	کُنَک	و	اکتفا	به	آمار	و	ارقام	نیست.	
همچنین	تحول	به	این	معنا	نیست	که	
متنی	ابلاغ	و	بخشنامه	شود	و	آقایان	هم	
بنویسند:	"بسمه	تعالی-	ملاحظه	گردید؛	
به	نظر	همکاران	برسد."	بلکه	همه	بویژه	
مدیران	باید	با	تمام	وجود	به	میدان	بیایند.

* قطع ارتباط با مردم به هیچ وجه 
پذیرفته نیست 

به	 توجه	 و	 بودن	 مردمی	 رئیسی،	
را	اصل	دیگری	در	دوره	 خواست	مردم	
گفت:	 و	 برشمرد	 قضائیه	 قوه	 جدید	
ارتباط	با	مردم،	شنیدن	خواست	آنها،	و	
تبیین	مسائل	برای	آنها	لازم	است	و	اگر	
حکمی	صادر	و	یا	اقدامی	انجام	می	شود،	
باید	درباره	آن	با	مردم	صحبت	کنیم.وی	
افزود:	قشرهای	مختلفی	از	مردم	هستند	
که	آماده	اند	این	سخنان	را	بشنوند	و	اگر	
قانع	شوند،	خود	به	یک	نیروی	کارآمد	و	
در	میدان	برای	دفاع	از	قوه	قضاییه	تبدیل	
می	شوند.رئیس	قوه	قضاییه	با	تأکید	بر	
اینکه	قطع	ارتباط	با	مردم	به	هیچ	وجه	
مردمی	 ارتباطات	 به	 نیست،	 پذیرفته	
خود	در	مقاطع	مختلف	مسئولیت	اشاره	
کرد	و	گفت:	حتی	ممکن	است	برخی	
خواست	های	مردم	قابل	تحقق	نباشد،	اما	
نفس	ارتباط	و	بیان	مسائل	برای	مردم،	

موضوعیت	دارد.
کار  قضاییه  قوه  سخنگویی   *

لازمی است اما کافی نیست 
وی	با	تشکر	از	زحمات	سخنگوی	قوه	
قضاییه	گفت:	کار	سخنگویی	کار	لازمی	
است؛	اما	کافی	نیست	و	در	تبیین	مسائل	
قضایی	نباید	به	این	نشست	ها	اکتفا	شود.	
البته	این	به	معنای	آن	نیست	که	مسئولان	
قضایی	مدام	سخنرانی	کنند،	بلکه	باید	با	
و	 تصمیم	ها	 مبانی	 هنرمندانه،	 اقدامات	
اقدام	های	قضایی	را	برای	مردم	تشریح	کرد	
و	در	عین	عمل	به	مرّ	قانون	و	قاطعیت	در	

اجرای	آن،	به	سؤالهای	مردم،	پاسخ	های	
روشن	و	قانع	کننده	داد.رئیس	قوه	قضاییه	
با	تأکید	مجدد	بر	ارتباطات	مردمی	به	ویژه	
در	بخش	دادسراها،	مسئولان	قضایی	را	
موظف	کرد	که	طرح	ها	و	برنامه	های	خود	را	
برای	تقویت	سازوکارهای	ارتباطات	مردمی	
قوه	 دهند.رئیس	 ارائه	 قضائیه	 قوه	 در	
قضاییه،	با	تأکید	بر	لزوم	ارتباطات	نخبگانی	
مجامع	 در	 حضور	 و	 قضایی	 مسئولان	
مرتبط	از	جمله	دانشگاهها،	از	سخنگوی	
قوه	قضائیه	به	دلیل	حضور	تأثیرگذار	در	
دانشگاهها	تقدیر	کرد.»حمایت	از	قضات	
از	 دیگری	 بخش	 نفوذآفرین«	 و	 شجاع	
سخنان	رئیس	قوه	قضائیه	بود.	وی	در	
این	زمینه	گفت:	حتماً	باید	از	قاضیِ	عزت	
آفرین	و	مقتدر	که	در	برابر	نفوذ	می	ایستد	
و	هیچگونه	جناح	سیاسی،	خط	و	خط	
بازی	و	روابط	ناسالم	بر	او	تأثیر	ندارد،	و	
تحت	هیچ	شرایطی	حق	و	عدل	را	زیر	پا	
نمی	گذارد،	حمایت	کرد،	چرا	که	حمایت	از	
اینگونه	قضات	که	تعداد	آنها	نیز	کم	نیست،	

حمایت	از	کل	دستگاه	قضایی	است.
* مبارزه با فساد، خواست جدی و 

عمومی مردم است 
رئیس	قوه	قضاییه	در	بخش	دیگری	
از	سخنانش	به	مسئله	فساد	اشاره	کرد	و	
گفت:	امروز	مسئله	مبارزه	با	فساد،	خواست	
جدی	و	عمومی	مردم	است	و	بخش	های	
و	 ساز	 موظفند	 قضاییه	 قوه	 نظارتی	
کارهایی	را	در	نظر	بگیرند	که	سلامت	

دستگاه	قضایی	تضمین	شود.
وی	با	بیان	اینکه	در	برخورد	با	فساد	
خط	قرمزی	وجود	ندارد،	گفت:	تنها	خط	
قرمز	در	این	خصوص،	بی	استناد	سخن	
است.	 کردن،	 عمل	 بی	استناد	 و	 گفتن	
من	در	دوره	ریاست	سازمان	بازرسی	کل	
کشور	نیز	تأکید	داشتم	که	در	پیگیری	و	
نظارت	بر	عملکرد	سازمان	ها	هیچ	جا	تابلو	
ورود	ممنوع	وجود	ندارد؛	فقط	نباید	حرف	
یا	عمل	ما	غیرمستند	باشد،	چرا	که	ما	در	
باید	کاملًا	 جایگاه	قضاوت	قرار	داریم	و	

مستند	سخن	بگوییم	و	عمل	کنیم.
رئیس	قوه	قضاییه	افزود:	مبارزه	با	فساد	

یک	کار	بخشنامه	ای	نیست	و	مردم	باید	
عزم	راسخ	مدیران	و	دستگاه	های	کشور	را	
در	عمل	ببینند	و	همه	متوجه	شوند	که	در	
این	کشور	بویژه	در	دستگاه	اداری،	ارتکاب	
فساد	هزینه	دارد،	بنابراین	باید	هزینه	فساد	
با	اشاره	به	 بالا	برد.رئیسی	همچنین	 را	
در	پیش	بودن	ایام	نوروز	گفت:	اقدامات	
پیشگیرانه	و	همکاری	با	سایر	دستگاههای	

مسئول	در	این	زمینه	مورد	تأکید	است.
قضائیه	 قوه	 رئیس	 سخنان	 از	 پس	
تعدادی	از	مسئولان	قضایی	به	بیان	نظرات	
و	دیدگاههای	خود	در	خصوص	آغاز	دوره	

جدید	تحول	در	این	دستگاه	پرداختند.
مباحث	 بندی	 جمع	 در	 رییسی	
مطرح	شده،	بر	برگزاری	نشست	با	رؤسای	
کل	دادگستری	ها	و	دادستان	های	مراکز	

استان	ها	به	صورت	فصلی	تأکید	کرد.
رئیسی	همچنین	با	اشاره	به	ایستادگی	
ملت	ایران	در	مقابل	فشارهای	دشمنان،	
قوه	قضائیه	را	نیز	در	این	زمینه	برخوردار	
قوه	 گفت:	 و	 دانست	 مهم	 وظایفی	 از	
قضائیه	باید	با	دستگاههایی	که	در	میدان	
مبارزه	هستند،	مساعدت	و	همکاری	کند	
و	جلساتی	که	در	این	زمینه	در	استان	ها	

برگزار	می	شده	است	ادامه	یابد.
رئیس	 حضور	 به	 اشاره	 با	 رئیسی	
مجامع	 در	 قضائیه	 قوه	 نمایندگان	 یا	 و	
تصمیم	ساز	و	تصمیم	گیر	نظام	نیز	گفت:	
به	 مشخص	 هدف	 یک	 با	 قانونگذار	
مسئولان	قضایی	در	شوراهای	مختلف	
عضویت	داده	است	و	حضور	قوه	قضائیه	در	
این	مجامع،	نمایشی	نیست	بلکه	باید	یک	
حضور	کاملًا	مؤثر،	جدی،	برخوردار	از	عقبه	

و	عمق	کارشناسی	و	به	نفع	مردم	باشد.
و	 دادگستری	ها	 کل	 رؤسای	 از	 وی	
خواست	 استان	ها	 مراکز	 دادستان	های	
ترتیبی	اتخاذ	کنند	تا	آن	دسته	از	مشکلاتی	
که	مردم	حل	آنها	را	به	دست	قوه	قضاییه	
می	بینند،	درخود	استان	کارشناسی	شده	و	
نتیجه	بررسی	ها	از	باب	مسئله	شناسی	به	
مرکز	منتقل،	و	در	یک	کارگروه	بررسی	و	

برای	آنها	راه	حل	پیدا	شود.
با  ابتدا  از  باید  بازداشتها   *

حساسیت و دقت همراه باشد 
رئیسی	در	ادامه	خاطرنشان	کرد:	در	
قضیه	بازداشتها	باید	از	ابتدا	با	حساسیت	
و	دقت	برخورد	شود	و	اینگونه	نباشد	که	
بعد	مشخص	 و	 شوند	 بازداشت	 افرادی	
شود،	نباید	بازداشت	می	شدند.رئیس	قوه	
قضاییه	تعیین	تکلیف	پرونده	های	معوقه	را	
مورد	تأکید	قرار	داد	و	افزود:	تعیین	زمان	
دور	برای	رسیدگی	به	پرونده	های	مردم	
قابل	قبول	نیست	و	این	مسئله	باید	اصلاح	
شود،	بنابراین	رؤسای	کل	دادگستری	ها	
مشخص،	 برنامه	 با	 باید	 دادستان	ها	 و	

وقت	های	رسیدگی	را	کوتاه	تر	کنند.

امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	 رئیس	کمیسیون	
مجلس	تاکید	کرد	که	FATF	ساز	و	کاری	است	که	
در	صورت	استفاده	لازم	از	آن	می	توان	جلوی	خیلی	از	
اختلاس	ها	و	جرایم	سازمان	یافته	بین	المللی	به	خصوص	

در	بعد	مالی	را	گرفت	و	افراد	را	تحت	تعقیب	قرار	داد.
موضوع	 درباره	 پیشه	 فلاحت	 حشمت	الله	
اختلاس	های	شرکت	پتروشیمی	گیت	و	تأثیر	پیوستن	
به	FATF	برای	جلوگیری	از	این	اختلاس	ها	گفت:	ساز	
و	کارها	و	کنوانسیون	های	بین	المللی	استفاده	های	دوگانه	
دارد.	یعنی	به	میزان	احتمال	سوء	استفاده	دشمن	از	
این	کنوانسیون	ها	می	توان	درباره	حق	شرط	ها	و	حق	
تحفظ	ها	جلوی	سوء	استفاده	را	گرفت.	همچنین	امکان	
استفاده	در	داخل	کشور	هم	وجود	دارد.	به	عبارت	دیگر	
این	موضوع	شبیه	اینترپل	است	که	ما	می	توانیم	از	آن	
استفاده	کرده،	همچنین	برخی	از	حقوق	را	احیا	نموده	

تا	حقوق	ملت	را	که	برخی	غارت	و	ضایع	می	کنند	را	به	
کشور	برگردانیم.

وی	ادامه	داد:	گروه	اقدام	ویژه	مالی	)FATF(	ساز	و	
کاری	است	که	در	صورت	استفاده	از	آن	می	توان	جلوی	
از	کسانی	که	 را	گرفت	و	خیلی	 اختلاس	ها	 از	 خیلی	

جرایم	سازمان	یافته	بین	المللی	دارند	از	جمله	در	زمینه	
مالی	را	می	توان	تحت	تعقیب	قرار	داد	ولی	نباید	از	این	
نکته	غافل	شد	که	ممکن	است	در	طرف	مقابل	دشمنان	
استفاده	خاص	خود	را	کنند.	این	طبیعی	است	که	برخی	
کشورها	حسن	نیت	نداشته،	پس	ما	باید	ضمن	بهانه	زدایی	
به	گونه	ای	عمل	کنیم	که	بتوانیم	از	این	موضوع	حداکثر	

استفاده	را	ببریم.
امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	 رئیس	کمیسیون	
مجلس	با	این	توضیح	که	فضای	برجام	حاکم	بر	فضای	
بررسی	کنوانسیون	های	مورد	توصیه	FATF	شده	است،	
گفت:	عملًا	جنبه	های	مثبت	پیوستن	به	این	کنوانسیون	ها	
محلی	از	اعراب	ندارد	ولی	هنوز	دولت	نتوانسته	به	صورت	
مصداقی	طوری	استدلال	کند	که	بتواند	نظرات	را	برای	
پیوستن	به	FATF	جلب	کند.	این	کاری	است	که	باید	

دولت	انجام	دهد.

رئیس جدید قوه قضائیه در جلسه با روسای کل دادگستری ها و دادستان های سراسر کشور:

در مبارزه با فساد خط قرمزی وجود ندارد

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

FATF ساز و کاری برای جلوگیری از اختلاس هاست

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

رئیس	فراکسیون	نمایندگان	ولایی	
در	پاسخ	به	این	سوال	که	چرا	اصولگرایان	
در	هر	انتخابات	با	یک	نام	و	نشان	وارد	
می	شوند؟،	اظهار	داشت:	وقتی	یک	بار	
می	آیند	و	خراب	می	کنند	اسم	شان	را	
عوض	می	کنند	که	آن	خرابکاری	معلوم	
نشود.	چون	می	آیند	و	مردم	را	راضی	

نمی	کنند.
پاسخ	 در	 بابایی	 حاجی	 حمیدرضا	
انتخاباتی	 راهبرد	 که	 سوال	 این	 به	
اصولگرایان	برای	انتخابات	مجلس	یازدهم	
چگونه	خواهد	بود؟،	گفت:	انتخابات	آینده	
باید	بر	مبنای	انقلابی	گری	باشد.	مردم	
ایران	اگر	می	خواهند	مشکل	کشور	حل	
شود	باید	بر	مبنای	کارآمدی،	سلامت	
و	عدالت	افرادی	را	انتخاب	کنند	که	از	

جنس	خودشان	باشند.
* اصلا اصولگرا نمی شناسم

که	 سوال	 این	 به	 پاسخ	 در	 وی	
اصولگرایان	چقدر	توانسته	اند	این	پیام	ها	را	
در	ارتباط	با	مردم	به	آن	ها	منتقل	کنند؟،	
اظهار	کرد:	من	اصلا	اصولگرا	نمی	شناسم.	
ما	جبهه	نیروهای	انقلابی	را	می	شناسیم.	

جبهه	نیروهای	انقلابی	باید	در	کشور	
این	مسیر	را	طی	کنند،	هر	وقت	طی	
نکردند	ضربه	خوردیم.	رئیس	فراکسیون	
تصریح	 مجلس	 ولایی	 نمایندگان	
کرد:	ما	اصلا	نباید	)فضا	را(	اصولگرایی	
به	 باید	 مردم	 کنیم.	 اصلاح	طلبی	 و	
اصلاح	طلبی	که	سلامت	دارد	و	کارآمد	
است	و	می	تواند	کار	کند،	رای	دهند	و	
به	نیروهای	دیگر	و	جبهه	انقلابی	هم	که	
کارآمد	و	سلامت	هستند	و	می	توانند	کار	
کنند	رای	دهند.	نباید	این	قضیه	را	حزبی	
کنیم	که	هرکس	هر	جنس	بنجلی	دارد	

را	در	لیست	بگذارد	و	جا	بزند.
رای  سالم  آدم های  به  مردم   *

بدهند
حاجی	بابایی	در	پاسخ	به	این	سوال	
که	اگر	بهتر	این	است	که	فضا	را	حزبی	
نکنیم	چرا	در	جریان	اصولگرایی	احزاب	
متعددی	از	جمله	جمنا	و	...	شکل	گرفته	
است؟،	گفت:	چه	فرق	می	کند؟	جمنا	
باشد	یا	غیرجمنا	باشد	یا	هرکس	دیگری	
می	خواهد	باشد،	این	حرف	شامل	همه	
است	و	من	همه	را	می	گویم.این	فعال	

سیاسی	اصولگرا	در	واکنش	به	این	نظر	
که	به	هرحال	این	جناح	بندی	ها	در	زمان	
انتخابات	شکل	خواهد	گرفت،	گفت:	بله	
شکل	می	گیرد	اما	مردم	باید	به	آدم	های	
را	 هرکسی	 احزاب	 بدهند.	 رای	 سالم	
هم	معرفی	کردند،	بکنند.	مردم	باید	به	
آدمی	رای	دهند	و	آن	را	بررسی	کنند	که	

سلامت	دارد.
* مردم چشمانشان را باز کنند و 

با اسم ها کار نکنند
در	جمهوری	 که	 کسی	 افزود:	 وی	
اسلامی	مسئول	می	شود	و	طی	۱0	سال	
ثروتمند	می	شود	معلوم	است	که	این	
سالم	نیست،	خب	به	او	رای	ندهند	تا	
اینجا	هم	که	می	آید	برای	مردم	تصمیم	
بگیرد.	شما	نمی	توانید	کسی	که	جنایتی	
نکرده	را	مجازات	کنید.	کسی	که	جدید	
آمده	اگر	می	بینند	اینگونه	نیست	خب	به	
او	رای	دهند.حاجی	بابایی	در	پاسخ	به	این	
سوال	که	چرا	اصولگرایان	در	هر	انتخابات	
با	یک	نام	و	نشان	وارد	می	شوند؟،	اظهار	
داشت:	وقتی	یک	بار	می	آیند	و	خراب	
می	کنند	اسم	شان	را	عوض	می	کنند	که	

آن	خرابکاری	معلوم	نشود.	چون	می	آیند	
و	مردم	را	راضی	نمی	کنند.

نمی	کند	 فرق	 تفکرات	 افزود:	 وی	
یک	 با	 این	ها	 اصولگرا	 و	 اصلاح	طلب	
اسم	می	آیند	و	آن	کارشان	جواب	مردم	
را	نمی	دهد	و	مردم	قانع	نیستند.	مثلا	
یعنی	 »امید«	 گذارند	 می	 را	 اسمش	
گفتیم	 الان	 تا	 که	 این	ها	 می	گویند	

ناامیدی	بوده	از	این	به	بعد	امید	است.
رئیس	فراکسیون	نمایندگان	ولایی	
گفت:	مردم	باید	چشمانشان	را	باز	کنند	
و	با	اسم	ها	کار	نکنند	بلکه	با	عملکردها	
کار	کنند.حاجی	بابایی	در	پاسخ	به	این	
سوال	که	مسئولان	و	تصمیم	گیرانی	که	
دارند	این	روش	ها	و	رویکردها	را	تدوین	
می	کنند	چه	مسئولیتی	دارند	که	مردم	
هم	همین	نگاه	را	داشته	باشند؟،	گفت:	
مسئولان	خودشان	اگر	از	جنس	مردم	
باشند	همین	هایی	را	که	من	می	گویم	
عمل	می	کنند	و	اگر	از	آن	جنس	باشند	
که	خودشان	هم	درواقع	به	نحوی	به	آلاف	
و	الوفی	رسیده	باشند	این	ها	سازماندهی	

می	کنند	که	همان	روند	قبلی	باشد.

حمیدرضا حاجی بابایی مطرح کرد

چرا اصولگرایان هر بار در انتخابات اسم  عوض می کنند؟

نایب	رییس	دوم	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:	مجمع	
تشخیص	مصلحت	نظام	نمی	تواند	به	مصوبه	مجلس	ایراد	
بگیرد،	اگر	مجمع	بخواهد	بعد	از	تصویب	مصوبات	مانند	
شورای	نگهبان	عمل	کند	و	بگوید	آن	را	اصلاح	کنید	این	

اقدام	خلاف	قانون	اساسی	است.
		»علی	مطهری«	در	جلسه	علنی	امروز	-	سه	شنبه-	
مجلس	در	هنگام	بررسی	ایرادات	شورای	نگهبان	به	لایحه	
بودجه	سال	9۸	کل	کشور	افزود:	اصلاحاتی	که	کمیسیون	
تلفیق	در	مصوبات	بودجه	سال	آینده	انجام	داده	پس	از	
ایراداتی	است	که	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	گرفته	

است.
تشخیص	 مجمع	 که	 معتقدیم	 ما	 داد:	 ادامه	 وی	
مصلحت	نظام	نمی	تواند	به	مصوبه	مجلس	ایراد	بگیرد،	اگر	
مجمع	بخواهد	بعد	از	تصویب	مصوبات	در	مجلس	مانند	

شورای	نگهبان	عمل	کند	و	بگوید	شما	باید	این	مصوبات	را	
اصلاح	کنید	این	خلاف	قانون	اساسی	است.

وی	تصریح	کرد:	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	در	
جریان	تصویب	یک	طرح	یا	لایحه	می	تواند	نظر	خود	را	در	
کمیسیون	یا	صحن	اعلام	و	مجلس	آن	را	اعمال	کند،	اما	
بعد	از	این	که	مجلس	طرح	یا	لایحه	ای	را	مصوب	کرد	این	
که	مجمع	بخواهد	مصوبه	مجلس	را	مانند	شورای	نگهبان	
بررسی	کند	و	بگوید	با	این	اصلاح	مخالف	است	و	مجلس	
باید	عینا	به	این	شکل	اصلاح	کند،	این	خلاف	اصل	۱۱۲	
قانون	اساسی	است	و	مجلس	نباید	وارد	این	موضوع	شود.	

تصمیم	با	مجلس	است.
وی	ادامه	داد:	اگر	این	موضوع	باب	شود	دو	شورای	
اساسی	 قانون	 این	خلاف	 و	 نگهبان	خواهیم	داشت	

است.

مسعود	پزشکیان	نایب	رییس	اول	مجلس	که	ریاست	
جلسه	علنی	امروز	مجلس	را	بر	عهده	داشت	نیز	در	پاسخ	
به	این	سخنان	مطهری	گفت:	به	دلیل	آن	که	شورای	
نگهبان	اصلاحات	را	به	مجلس	فرستاده،	ما	جواب	این	شورا	
را	ارجاع	می	دهیم،	ما	مصوبات	را	عینا	فرستادیم	و	اصرار	

کردیم	و	دیگر	به	مجلس	باز	نمی	گردد.
در	این	هنگام،	مطهری	تاکید	کرد:	شورای	نگهبان	نظر	
مجمع	را	بررسی	نمی	کند	و	عینا	به	مجلس	ارسال	می	
کند،	اگر	شورای	نگهبان	هم	نظر	مجمع	را	بررسی	کند	و	

بگوید	نظر	ما	هم	همین	است	قبول	داریم.
پزشکیان	نیز	پاسخ	داد:	مجلس	بر	مصوبه	خود	اصرار	
دارد	در	نتیجه	اگر	عینا	ارجاع	شد،	به	مجمع	می	فرستیم،	
ما	بر	مصوبه	خود	اصرار	داریم.در	ادامه	مطهری	اظهار	

داشت:	این	روند	برای	آینده	خطرناک	است.

علی مطهری: 

مجمع تشخیص نمی تواند به مصوبه مجلس ایراد بگیرد

وحید عابدینی 

مصطفی داننده
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عضو اتحادیه مرکزی مرغداران کشور:

بازارمرغدربهاربهتعادلمیرسد

عضو اتحادیه مرکزی مرغداران کشور گفت: با به ثمر رسیدن جوجه ریزی در مرغداری 
های کشور در بهار ) اواخر فروردین تا اردیبهشت ماه( بازار قیمت مرغ به آرامش و تعادل 

نزدیک می شود.
عطاالله حسن زاده التهاب فعلی بازار مرغ را ناشی از ورود دلالان، تحریک مصرف 
با اجرای طرح تنظیم بازار، چند نرخی شدن آن و کمبود مرغ در بازار به دلیل بیماری 

نیوکاسل زمستانی دانست.
وی آرامش بهاری نرخ مرغ را در بازار منوط به تامین نهاده های مرغی با نرخ ارز مصوب 

دولتی از سوی وزارت جهادکشاورزی و استمرار این کار بیان کرد.
مدیرعامل اتحادیه مرغداران مازندران بخشی از گرانی قیمت مرغ را ناشی از تلفات 
جوجه براثر بیماری نیوکاسل و ترس مرغداران برای تولید در زمستان سال جاری بیان 
کرد و اظهار داشت: اگر دولت بتواند با تامین به موقع نهاده ها تولیدکنندگان را تشویق 
به تولید بیشتر کند، با ظرفیت موجود کشور این بازار تعدیل و توان برای صادرات نیز 

افزایش خواهد یافت.
حسن زاده قیمت نهایی هر کیلوگرم مرغ زنده را درب واحد مرغداری با نرخ نهاده های 
آزاد و احتساب سود 12 درصدی، حدود 90 تا 93 هزار ریال اعلام کرد و افزود: با این 
وجود مرغداران برای حمایت از مصرف با در اختیار گذاشتن 20 درصد تولید برای تنظیم 

بازار موافقت کردند، ولی این کار به کاهش قیمت مرغ منجر نخواهد شد.
وی اصلاح ساختار تولید در مرغداری ها، به روز شدن این واحدهای تولیدی در 
راستای کاهش هزینه ها را عامل دیگری برای افزایش بهره وری و تعدیل شدن نرخ مرغ 
در بازار دانست و خواهان کمک دولت برای تامین نقدینگی تولید مرغ و اصلاح مرغداری 

ها شد.
*گرانی مرغ زیرسایه دلالان

مدیرعامل اتحادیه مرغداران مازندران گرانی اخیر گوشت مرغ را ناشی از وورود دلالان 
به بازار عرضه و تقاضا بیان کرد. حسن زاده خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی قیمت مرغ 
با نرخ 150 هزار ریال برای هر کیلوگرم منطقی نبوده و ورود دلالان به این بازار، نوسان 
قیمتی را به دنبال داشته است. وی قیمت متعادل مرغ را با وجود گرانی جوجه یکروزه 
و سایر نهاده های دامی حدود 130 تا 135 هزار ریالدانست و مازاد بر این قیمت را 
ناشی از وجود واسطه ها و دلالان در حلقه عرضه و تقاضا بیان کرد. عضو اتحادیه مرکزی 
مرغداران کشور کاهش تولید مرغ به دلیل بیماری نیوکاسل و تلفات زیاد ناشی از آن را 
دلیل دیگری بر نوسان قیمتی این مواد پروتینی در ماه های اخیر دانست. وی اضافه 
کرد: اجرای طرح تنظیم بازار در شرایط فعلی باعث دامن زدن به رشد تقاضا می شود و 
تحریک مصرف را در پی دارد و این کار نمی تواند روند قیمت نرخ مرغ را کاهش دهد. 
حسن زاده پیشنهاد کرد دولت به جای اجرای طرح تنظیم بازار با توزیع مرغ 11هزار و 
500 تومانی به دنبال تامین نهاده ها با ارز مصوب و تشویق به تولید بیشتر و اشباع بازار 
برود. در سطح کشور حدود 2 میلیون تن گوشت مرغ تولید می شود که 11 درصد آن در 

2 هزار و 500 مرغداری استان مازندران انجام می شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

کالاهایاستراتژیکمردمراتامینمیکنیم
رئیس سازمان برنامه و بودجه به تأمین کالاهای استراتژیک مردم اشاره کرد و افزود: 
موظف شدیم که انبارهای کشور را از کالاهای استراتژیک پر کنیم، این کالاها را مرتب 

تعویض می کنیم که فاسد نشوند.
محمدباقر نوبخت  دو شنبه شب در نشست فعالان اقتصادی استان خراسان جنوبی 
با بیان اینکه سازمان برنامه و بودجه طبق قانون مسئول راهبری و رصد توسعه کشور 
است، گفت: قیمت تضمینی گندم در سطح کشور در شورای اقتصاد از رقم 1۴۷0 به 
1,۷00 تومان افزایش یافته است. رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: صندوق توسعه 
ملی با اساسنامه ای که از سوی رهبر ابلاغ شده اداره می شود و ضوابطی برای پرداخت 
منابع دارد و این آمادگی را اعلام می کنم حتی تا همین سقف )200 میلیون دلار مطالبه 
استان( را در حوزه های مختلف طلب کنیم. نوبخت تصریح کرد: این آمادگی را داریم اگر 
طرح ها توجیه دار باشد این تسهیلات را پرداخت کنیم چرا که اعتقاد ما این است استان از 
ظرفیت های لازم برخوردار است. وی خطاب به نمایندگان مجلس در استان، ادامه داد: 
هرچند فشارهای مردمی و مطالبه گری ها بر روی شما است اما باید نحوه بیان بهتری 
داشت چرا که در آیات قرآن نیز بر حرف زدن احسن تاکید شده و به جای تحقیر، همدیگر 
را تشویق کنیم؛ حتی در زمان مجادله نیز باید با احسن با یکدیگر صحبت کنیم. رئیس 
سازمان برنامه و بودجه خاطرنشان کرد: می توان تمام مسائل را بیان کرد بدون این که طرف 
مقابل را تحریک کنیم و به نحوه متناسب حرف هایمان را بزنیم. نوبخت با بیان اینکه مبلغ 
1۴ میلیارد دلار برای سال آینده و همچنین امسال نیز مبلغ 13 میلیارد دلار قرار است برای 
مردم از محل ۶0 هزار میلیارد دلار دولت برداشت شود، اظهار کرد: قرار نیست دولت از ۶0 
هزار میلیارد تومان خود صرف نظر کند، دلاری که هر یک ریال آن برای ما نسبت به گذشته 
بسیار ارزش دارد را در اختیار مردم قرار داده اما آنچه به سفره مردم می رسد با قیمت غیر 
ارز ترجیحی بیاید یا این نکته تلخ و سختی که شنیدن آن دشوار است و دام مولد از کشور 
خارج شود. رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه با تمام دشمنی ها باید از نظر امنیت 
غذایی کشور ضریب بالایی داشته باشیم، گفت: دشمنان برای به زانو درآوردن جمهوری 
اسلامی ایران از هر راهی استفاده می کنند. وی گفت: طی یک سال آینده 10 هزار واحد 
مسکونی در استان خراسان جنوبی احداث خواهد شد و حداقل 500 میلیارد تومان در 
بخش مسکن استان سرمایه گذاری می شود. نوبخت خاطرنشان کرد: مبلغ 9۴0 میلیارد 
تومان برای زیرساخت ها و توسعه استان طی برنامه کوتاه مدت دو ساله در نظر گرفتیم که 
حداقل 5۴0 تا 5۶0 میلیارد تومان آن برای راه و راه آهن است. وی با اشاره به اختصاص 
تسهیلات به حوزه های صنایع، کشاورزی، خدمات و گردشگری، یادآور شد: برای این 

حوزه ها نیز ۷0۶ میلیارد تومان اختصاص یافته است.

رئیس مرکز فناوری اطلاعات بیمه مرکزی:

صدورکدیکتارویبیمهنامهشخصثالث
الزامیاست

رئیس مرکز فناوری اطلاعات بیمه مرکزی اعلام کرد: شرکت های بیمه ملزم هستند در 
زمان صدور بیمه نامه شخص ثالث برای همه خودروهای مشمول قانون، از بیمه مرکزی 

کد یازده رقمی یکتا دریافت کنند وگرنه اصالت بیمه نامه صادر شده مورد تایید نیست.
سیدقاسم نعمتی روز سه شنبه در نشست خبری با ارایه گزارشی از فناوری اطلاعات 
در صنعت بیمه اظهار داشت: بیمه مرکزی از اواخر سال 90 سامانه نظارت و هدایت 
الکترونیکی بیمه »سنهاب« را راه اندازی کرد تا از سویی به جمع آوری اطلاعات اقدام 
کرده و از سوی دیگر نظارت خود را بر صنعت بیمه مکانیزه کند. رئیس مرکز فناوری 
اطلاعات بیمه مرکزی افزود: در بسیاری اسناد، بیمه مرکزی ملزم است اطلاعات را به 

صورت مکانیزه در اختیار مراجع و صنایع دیگر قرار دهد.
وی از سنهاب به عنوان سامانه ای بزرگ یاد کرد و گفت: شبکه ای مستقل از اینترنت 
بین بیمه مرکزی و شرکت های بیمه ایجاد شده است که اطلاعات به صورت برخط 
دریافت می شود. نعمتی به راه اندازی میز خدمت الکترونیک بیمه مرکزی اشاره کرد که 
در آن محصول نهایی سامانه سنهاب و اطلاعات قابل انتشار در دسترس است که شامل 
اصالت بیمه نامه و اطلاع از شبکه فروش ارزیابان است. رئیس مرکز فناوری اطلاعات 
بیمه مرکزی با اعلام اینکه همه فرایندها بدون نیاز به کاغذ و به طور کامل الکترونیکی 
انجام می شود، گفت: پاسخگویی و رسیدگی به شکایت های هموطنان از دیگر خدمات 
این میز است. نعمتی با بیان اینکه ارایه اطلاعات به روز آماری از دیگر دستاوردهای 
سامانه سنهاب به شمار می رود، گفت: در قالب این سامانه با نیروی انتظامی، راهداری، 
ثبت احوال، گمرک، قوه قضاییه، وزارت صنعت، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و دیگر 
سازمان های مرتبط با صنعت بیمه، تبادل اطلاعات داریم. رئیس مرکز فناوری اطلاعات 
بیمه مرکزی از امضای تفاهم نامه با نیروی انتظامی برای ارایه اطلاعات در خصوص 
وضعیت بیمه نامه های خودروها خبر داد و گفت: اطلاعات نیز از ناجا دریافت می شود 
که زمان صدور بیمه نامه از وجود خودرو باخبر شویم. وی ادامه داد: این تفاهمنامه اخیراً 
امضا شده است؛ در گذشته نیز تفاهمنامه ای با ناجا داشتیم که متوقف شده بود. وی 
درباره اعمال کد یکتا در رشته شخص ثالث اظهار داشت: این استانداردسازی از ابتدای 
مهر 9۶ در صنعت بیمه اجرایی شد به طوری که در لحظه صدور بیمه نامه، اطلاعات 
به بیمه مرکزی ارسال و صحت آنها بررسی می شود و پس از تایید به آن، کد یکتا می 
دهد. یعنی نظارت بیمه مرکزی پیشگیرانه شده است. نعمتی تاکید کرد: در نیمه دوم 
سال گذشته بیمه نامه 11 میلیون و ۶00 هزار خودرو صاحب کد یکتا شد که این میزان 
امسال به 21 میلیون و 200 فقره رسید. وی کد یکتا را عددی 11 رقمی دانست که در 
کنار نشان بیمه مرکزی و کد تصویری »آر کیو« روی بیمه نامه ها چاپ می شود و بیمه 
گذاران می توانند با اسکن این کد و یا مراجعه به تارنمای بیمه مرکزی، از اصالت بیمه 
نامه خود باخبر شوند. وی استفاده از روش ارسال پیامک را دیگر روش دریافت تاییدیه 
اصالت بیمه نامه های شخص ثالث یاد کرد و گفت: این الگو برای چهار رشته باربری، 

آتش سوزی، درمان و بدنه خودرو تسری می یابد.

بازار تلفن همراه یکی از بازارهایی به شمار می رود که به افزایش قیمت ارز، واکنش 
نشان داد. در این زمینه متولیان امر نیز از کاهش قیمت ها در آینده ای نزدیک خبر می 
دهند و »مهدی محبی« رییس اتحادیه مخابرات و لوازم جانبی تلفن همراه وضعیت بازار 
موبایل را آرام و بدون تنش ارزیابی می کند اما شماری از کارشناسان در این باره نظری 

متفاوت دارند.
قیمت کالاهای دیجیتال و به خصوص گوشی های همراه ارتباط تنگاتنگی با نرخ ارز 
دارد و نسبت به نوسانات ارزی حساس است و در سال گذشته قیمت این محصولات با 
افزایش قابل توجهی مواجه شد و مشکلات عدیده ای را برای مشتریان و فروشندگان 
های  شرکت  معرفی  چون  راهکارهایی  با  دولت  چند  هر  آورد.  وجود  به  کالاها  این 
واردکننده متخلف که با ارز دولتی موبایل وارد اما با ارز آزاد اقدام به فروش کرده اند و 
اجرای طرح رجیستری تلاش کرد تا به نابسامانی های این بازار پایان دهد اما با این 
وجود هنوز دغدغه های بسیاری در این زمینه وجود دارد که نظارت بیشتری را از طرف 

مسوولان می طلبد.
*بازار جهانی موبایل همچنان در رکود 

بازارهای جهانی موبایل نیز همانند وضعیت این کالا در ایران در چند سال گذشته 
روزهای سختی را پشت سر می گذارد، بسیاری از شرکت های تولیدکننده گوشی های 
هوشمند نیز با انتشار گزارش های مالی خود به صورت فصلی و سالیانه، اعلام کرده 
اند که گرفتار کاهش قابل توجهی در میزان فروش، درآمدزایی و سودآوری شده اند. به 
همین دلیل نیز بسیاری از آنها تمرکز خود را از روی توسعه و تولید گوشی های هوشمند 
به صورت محض و اختصاصی به سمت و سوی دیگر گجت های )وسایل الکترونیکی یا 

مکانیکی کوچکی( هوشمند نظیر »ساعت هوشمند« سوق داده اند. 
برپایه گزارش ها، علت این روند نزولی در فروش گوشی های هوشمند را تنش های 
کشمکش های  و  تأثیرگذار  کشورهای  برخی  علیه  اقتصادی  تحریم های  تجاری، 
ژئوپلتیکی عنوان کرده اند. این روند نزولی حداقل تا سال 2023 میلادی همچنان 

ادامه و تداوم خواهد یافت. 
*قیمت  موبایل باز هم کاهش می یابد 

ابراهیم درستی رییس اتحادیه فروشندگان تلفن همراه درباره وضعیت بازار موبایل و 
احتمال کاهش قیمت ها در آستانه سال نو می گوید: اکنون با توجه به حل مشکل 
رجیستری و بازگشت به شرایط قبلی قیمت ها 20 تا 30 درصد افت داشتند و اکنون با 
ورود گوشی های مصادره ای این شیب ارزان شدن، شدت بیشتری خواهد گرفت. وی 

در خصوص وضعیت گوشی های مصادره شده و تزریق آن به بازار گفت: مطابق قانون 
حمایت از مصرف کننده قرار بود این گوشی ها وارد بازار شوند و با قیمت ارز نیمایی در 
اختیار مصرف کننده قرار بگیرند. در جلسه ای که با معاون سازمان حمایت داشتیم 
از ایشان درخواست کردیم هر چه سریع تر روال قانونی طی شود و در یک چارچوب 

مشخص با توجه به وضعیت بازار شب عید این گوشی ها وارد بازار شوند. 
»مهدی محبی« رییس اتحادیه دستگاه های مخابراتی و لوازم جانبی در ارتباط با 

چالش های فراروی بازار گوشی های همراه به گفت وگو پرداخته ایم. 
*مردم نگران تعمیرات گوشی های تلفن همراه خود نباشند 

مهدی محبی ضمن اعلام راه اندازی مجدد سایت این اتحادیه گفت: سایت اتحادیه 
مخابرات به آدرس ttu.ir در تهران فعال شده است و مردم می توانند با مراجعه به این 
سایت به تعمیرکاران تحت نظارت اتحادیه مخابرات و لوازم جانبی موبایل رجوع کنند و 
از سپردن گوشی های خود به افراد متفرقه که تحت نظارت اتحادیه نیستند، خودداری 
کند.  محبی ضمن آرام دانستن بازار موبایل درباره خدمات پس از فروش گوشی تلفن 
همراه بیان داشت: در صورتی که شرکت فروشنده گوشی همراه در ارایه خدمات و زمان 
تحویل و خدمات پس از فروش با مشکلی روبه رو شود ضمن مراجعه به اتحادیه صنف 
دستگاه های مخابراتی و ارتباطی و لوازم جانبی شهرستان تهران، مشکل خود را مطرح 

و در کمترین زمان کارشناسان در مورد آن اظهار نظر می کنند. 
رییس اتحادیه لوازم جانبی تلفن همراه در پاسخ به چرایی افزایش قیمت قطعات 
جانبی تلفن همراه افزود: به دلیل افزایش نرخ ارز، قیمت تمام شده تمام قطعات گوشی 
تلفن همراه نیز به دلیل وابستگی به قیمت دلار با افزایش روبه رو شده است. وی درباره 
این که چرا با کاهش نرخ دلار، قیمت گوشی های تلفن همراه، آنچنان که باید پایین 
نیامد، گفت: وقتی عرضه و تقاضا در بازار یکسان نباشد، قیمت موبایل کاهش نمی 
یابد. با توجه به اینکه خرید قطعه از کشور همسایه زمان بر است، خریداران به محض 
افزایش قیمت ارز قیمت نهایی قطعات را برپایه قیمت خریداری شده محاسبه می کنند 
و از طرفی با پایین آمدن قیمت ارز و به دلیل رقابتی که میان فروشندگان قطعات گوشی 

تلفن همراه وجود دارد به طور حتم با کاهش نسبی قیمت ها رو به رو خواهیم بود. 
همچنین در ادامه نظر یک کارشناس IT را نیز درباره شرایط بازار تلفن همراه جویا 

شدیم.
*وضعیت بازار موبایل در سال آینده بدتر خواهد شد 

این کارشناس IT شرایط بازار تلفن همراه را نامطلوب و با نوسان توصیف کرد و یادآور 

شد: مصرف سالیانه گوشی در کشور ما حدود 10 میلیون گوشی است که آمارهای 
رسمی از آن حکایت دارد که از ابتدای تابستان امسال واردات رسمی گوشی تلفن همراه 
وجود ندارد. همین نابسامانی، بی نظمی و برهم خوردن قاعده عرضه و تقاضا سبب 
افزایش دوباره و چندباره بهای تمام شده گوشی تلفن همراه شده است و به نظر می 

رسد در 1398 شاهد سال بدتری در عرصه محصولات IT در کشور باشیم. 
وی درباره دلایل این نابسامانی و افزایش قیمت ها گفت: بازار دیجیتال نیز به دلیل 
وابستگی به قیمت بازار ارز مانند بسیاری از بازارهای داخلی با مشکلات افزایش قیمت 
روبه رو شد. دلار از حدود سه هزار تومان به نزدیک 1۶ هزار تومان رسید و این رشد سبب 
افزایش حدود پنج برابری کالاهای دیجیتال شد چنان که یک گوشی سه میلیونی 
قبل از افزایش قیمت ها در حال حاضر حدود 15 میلیون قیمت دارد که این امر سبب 
کاهش قدرت خرید مردم شده است و این موضوع به طور قطع در روند و وضعیت بازار 
تاثیر بسزایی دارد و به آشفتگی این بازار دامن زد. مشکل دیگر بازار موبایل بحث عدم 
تثبیت قیمت ارز است به طوری که خیلی از فروشندگان به دلیل عدم ثبات ارز تمایلی به 

فروش محصولات ندارند و احتکار یا انبار محصولات را به صرفه تر می دانند. 
این کارشناس IT همچنین مشکل گارانتی و خدمات پس از فروش را یکی دیگر از 
معضلات و آسیب های بازار موبایل عنوان کرد و بیان داشت: با ادامه روند افزایش قیمت 
ها و قطعات حدود 80 درصد شرکت های گارانتی منحل شد. دلیل گارانتی نبودن کالا 
ها این است که اجناس از مجرای قانونی و اصیل خود وارد نشده اند و فروشنده ها نیز 
آنها را با قیمت کمتر و بدون گارانتی به فروش می رسانند و گاهی شاهد این هستیم که 

خریداران نیز به خاطر همین تخفیف حداقلی راضی تر هم هستند. 
وی همچنان درباره در دسترس نبودن قطعات جانبی تلفن همراه گفت: بازار از 
اجناس بی کیفیت و جعلی تولید چین اشباع شده است که قابل قیاس با برند اصلی 
نیستند، دلیل این عدم موجودی نیز عدم واردات این قطعات به دلیل افزایش قیمت 

ارز است. 
به منظور بررسی مشکلات فراروی بازار گوشی همراه  خبرنگار ایرنا از بازار موبایل علا 

الدین و چهارسو در روزهای پایانی سال دیدن و به تهیه گزارشی میدانی اقدام کرد.
یکی از فروشندگان بازار چهارسو در خصوص راهکار معرفی شرکت های وارد کننده 
گوشی همراه متخلف به وسیله »محمدجواد آذری جهرمی« وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات می گوید: البته وزیر ارتباطات با انتشار این فهرست حسن نیت و عدالتخواهی 
خود را نشان داد و تخلفات این افراد را برملا کرد اما در نهایت سودی برای مشتریان 
نداشت؛ چرا که از آن زمان به بعد همه گوشی های وارداتی احتکار و توقیف شدند و 
قیمت گوشی نه  تنها کاهش نیافت بلکه هر روز شاهد افزایش آن هم هستیم تا آنجا که 

یک آیفون یک هزار دلاری با قیمت حدود 13میلیون تومان به فروش می رسد. 
برخلاف رکود در فروشگاه های فروش گوشی همراه در بازار چهارسو اما مغازه های 
مختص فروش لوازم جانبی رونق بیشتری داشت. فروشندگان لوازم جانبی با وجود آن 
که، وضعیت را نسبت به چند ماه پیش، بدتر ارزیابی می کنند اما معتقدند که قاب و لوازم 
جانبی معمولا مشتری دارد، هرچند قیمت این اجناس هم بالا رفته است، مردم قدرت 

خرید این لوازم را هنوز دارند. 
فروشندگان پاساژ علاءالدین که روزی وقت پاسخ دادن به مشتریان را نداشتند، این 
روزها از کم بودن مشتری گلایه می کنند و غیر از گرانی و کساد حرف دیگری ندارند. 
از فروشنده ها می گفت که روزی یک دستگاه گوشی هم فروش نداریم و در  یکی 
پرداخت اجاره مغازه نیز به مشکل برخورده ایم اما طبقه ای از این پاساژ که به تعمیر 
گوشی، قطعات جانبی و فروش گوشی های دست دوم اختصاص دارد، وضعیت 
بهتری دارد. مغازه داران این بخش درباره اقبال مردم می گویند: این روزها بیشتر افراد 
به  جای تعویض گوشی  هایشان اقدام به تعمیر آن می  کنند و بیشتر تعمیرات در زمینه  
تعویض قاب و نمایشگر گوشی صورت می گیرد. البته این افراد می گفتند، حتی تعویض 
»صفحه  نمایش« این روزها کمتر صورت می گیرد؛ چرا که این قطعه نسبت به قبل بسیار 
گران شده است و بیشتر افراد به همان نمایشگر شکسته بسنده می کنند و منتظر تغییر 

اوضاع هستند. 
عمده فروشان گوشی تلفن همراه در این پاساژ نیز وضعیت مطلوبی ندارند و برخی 
از فروشگاه ها بسته  یا خالی از جنس شده  اند. از هر فروشنده ای که درباره  قیمت ها 
و فروش سوال می شد از وضعیت موجود شکایت داشت. یکی از آن ها می گفت که 
گوشی ندارد و بیشتر تک فروشی می کند. آن ها می گفتند که بیشتر گوشی ها احتکار 
شده اند، چون قیمت گذاری مشخص نیست. وقتی علت خالی شدن برخی از مغازه ها 
را جویا شدیم، هزینه  بالای اجاره ها و نبود جنس در بازار را دلیل تعطیل شدن این 

فروشگاه ها عنوان کردند. 

گزارش میدانی از بازار گوشی تلفن همراه

بازار گوشی های تلفن همراه؛ گرفتار رکود و گرانی

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بورس کالا می تواند با 
تکمیل ابزارهای مالی و معاملاتی محصول زعفران، به مرجع تعیین 

قیمت بین المللی طلای سرخ تبدیل شود.
»محمدرضا پورابراهیمی« درباره راه اندازی معاملات آپشن )اختیار 
معامله( زعفران در بورس کالای ایران گفت: به کارگیری ابزارهای 
مشتقه از جمله قراردادهای آتی و آپشن زعفران در بورس کالا، هم به 
افزایش قدرت تولیدکنندگان کمک می کند و هم در بخش تجاری، 
حوزه  در  کشور  از  خارج  تعهدات  که  سازد  می  فراهم  را  شرایطی 
صادرات به نحو مطلوب پاسخ داده شود.وی با بیان اینکه بورس کالا 
به عنوان یک بستر معاملاتی شفاف و قانونمند که به منظور ایجاد 
واقعی  و منعکس کننده بخش  آمده  به وجود  و شفافیت  عدالت 
اقتصاد است، گفت: بحث پوشش ریسک از مزیت هایی است که 
همیشه در حوزه استفاده از ابزارهای مشتقه )آتی( مطرح بوده که 
در این رابطه ابزار معاملاتی قراردادهای آپشن یکی از ظرفیت های 
مهم در این بخش است.پورابراهیمی تاکید کرد: توسعه ابزارهای 
مشتقه روی زعفران باعث پوشش ریسک های موجود در معاملات 
سنتی خواهد شد و نیز ظرفیت های سرمایه گذاری در کشور را 

افزایش می دهد. وی اضافه کرد: در کنار حفظ منافع تولیدکنندگان، 
به کمک این ابزار، تعهدات صادرکنندگان در حوزه بازارهای خارجی 
نیز به موقع ایفا می شود.رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان 
اینکه ابزار معاملاتی آپشن یک ابزار چند وجهی است، اظهار کرد: 
راه اندازی این معاملات در بورس کالا روی محصول انحصاری و 
صادراتی زعفران یک اتفاق حائز اهمیت و مثبت است که به ایجاد 
تعادل قیمت ها در بازار این محصول کمک می کند. وی افزود: 
راه اندازی این ابزار در بازار مشتقه بورس کالا بخشی از نوسان ها 
را پوشش داده و کاهش نوسانات قیمتی را به همراه دارد تا قیمت 
محصول بیمه شود.به گفته پورابراهیمی قراردادهای آپشن، معاملات 
زعفران را از ریسک نوسان قیمت ها به خصوص در فصل برداشت 
خارج می کند و با پوشش ریسک در بخش های مختلف بازار، این 
محصول را به تعادل خواهد رساند.وی در خصوص تکمیل زنجیره 
ابزارهای مالی زعفران در بورس کالا اظهار کرد: گستره ابزارهای مالی 
بورس کالا هر چه افزایش پیدا می کند به تعادل بخشی منطقی تر 
بازار کمک کرده و می تواند بخشی از ریسک هایی را که پیش از این به 
واسطه عدم وجود ابزارهای مالی بوده، به طور کامل پوشش دهد.این 
نماینده مجلس شورای اسلامی درباره بین المللی شدن معاملات 
زعفران در بورس کالای ایران گفت: هر زمان که زنجیره ابزارهای 
معاملاتی محصولات تکمیل شود، به دلیل آنکه کارآمدی، پوشش 
ریسک و تعادل بخشی منطقی را برای آن بازار به ارمغان می آورد، 
می تواند آن بازار را به عنوان مرجع قیمتی بین المللی آن محصول 
تبدیل کند.پورابراهیمی افزود: بورس کالا با تکمیل ابزارهای مالی 
روی محصول زعفران می تواند به مرجع قیمتی بین المللی طلای 
سرخ تبدیل شده و به عنوان محور اصلی معاملات خارج از کشور نیز 
معرفی شود.وی با بیان اینکه در این شرایط دیگر کشورها از چنین 
بازاری، ثبات بیشتر قیمت ها را استنباط خواهند کرد، گفت: بنابراین 
تکمیل زنجیره ابزارهای مالی در بورس کالا می تواند به جایگاه و 
نقش این بورس در تعیین قیمت های جهانی محصولات انحصاری 

مثل زعفران کمک بزرگی ارایه کند.

بودجه مجلس شورای اسلامی  و  برنامه  یک عضو کمیسیون 
با تشریح نحوه افزایش حقوق کارمندان در سال 98 با اشاره به 
افزایش ده درصدی و ۴00 هزار تومانی حقوق در سال آینده گفت 
که کمترین حقوق ها در سال آینده 525 هزار تومان افزایش خواهد 

کرد.
حمیدرضا حاجی بابایی با اشاره به مصوبه مجلس در جریان 
بررسی لایحه ی بودجه سال 98 و توضیحات علی لاریجانی در 
جلسه روز یکشنبه مجلس درباره ی نحوه افزایش حقوق ها گفت: 
این  ابهامی در مصوبه مجلس وجود نداشته است. طبق  هیچ 
مصوبه باید به همه کارکنان شاغل و بازنشسته کشوری و لشگری در 
سال آینده ۴00 هزار تومان بدهند که این را از طریق ضریب اعمال 

می کنند به نحوی که مجموع افزایش ۴00 هزار تومان بشود.
نماینده مردم همدان در مجلس ادامه داد: علاوه بر افزایش ۴00 
هزار تومانی حقوق دولت باید تا 10 درصد نیز افزایش حقوق اعمال 
کند. عبارت تا 10 درصد به این منظور گنجانده شده که اگر منابع 
دولت کم باشد مثلًا در حد 9 و نیم درصد باشد ایرادی از سوی 

شورای نگهبان به این مصوبه گرفته نشود.
وی افزود: در حال حاضر ما 39 هزار میلیارد تومان منابع به این 
منظور داریم که 2۴ هزار میلیارد تومان آن برای افزایش ۴00 هزار 
تومانی حقوق ها و 15 هزار میلیارد تومان برای 10 درصد افزایش 
حقوق است. در واقع در سال 9۷، 1۴5 هزار میلیارد تومان برای 
حقوق ها هزینه کردیم که 10 درصد آن 1۴.5 هزار میلیارد تومان 

می شود.
حاجی بابایی با بیان این که تعداد کارکنان شاغل و بازنشسته 
با نیروهای مسلح 5 میلیون و بدون آنها ۴ میلیون و 300 هزار نفر 
است تاکید کرد: شرایط برای اعمال افزایش 10 درصدی حقوق ها 
هم مهیا است و برای بازنشستگان کشوری و لشگری هم لحاظ 
خواهد شد. این افزایش 10 درصدی هم در حقوق، هم در پاداش 
پایان خدمت و هم در اضافه کار تأثیرگذار است مثل بقیه افزایش 

حقوق هایی که هر سال اعمال می شود.

این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به پیشنهاد 
دولت برای افزایش 20 درصدی حقوق ها در سال 98 گفت: با این 
مصوبه مجلس ۴ میلیون نفر از 5 میلیون مستمری بگیر بیشتر از 
از آنچه در پیشهاد دولت پیش بینی شده بد افزایش وجود داشت. 
با این مصوبه پایین ترین حقوق که یک میلیون و 2۴0 هزار تومان 
است چیزی حدود ۴3 درصد رشد می کند و بالاترین حقوق ها با 

احتساب مالیات 10.9 درصد افزایش پیدا خواهد کرد.
افزایش  تومان  هزار   525 حقوق ها  پایین ترین  اساس  این  بر 
می یابد و بالاترین حقوق ها با احتساب مالیات 2 میلیون تومان 
افزایش پیدا خواهد کرد. در حالی که طبق پیشنهاد دولت 250 
هزار تومان افزایش برای پایین ترین حقوق ها و ۴ میلیون تومان 
افزایش برای بالاترین حقوق ها اعمال می شد. بنابراین ما کم به 

سمت عدالت حرکت کردیم و سعی کردیم فاصله را کم کنیم.
حاجی بابایی در پایان خاطر نشان کرد: علاوه بر این ۴,500 
بازنشستگان  حقوق  سازی  همسان  برای  دیگر  تومان  میلیارد 
کشوری و لشگری در نظر گرفتیم تا ان شاءالله در سال آینده کسی 

زیر دو میلیون تومان حقوق نداشته باشد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

بورسایرانبهمرجعبینالمللیتعیینقیمتزعفرانتبدیلمیشود
حاجی بابایی در تشریح نحوه افزایش حقوق در سال آینده

کمترینحقوقهادرسالآینده۵۲۵هزارتومانافزایشمییابد

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: بخش خصوصی از دولت می خواهد در مورد تک نرخی کردن 
ارز، قیمت گذاری حامل های انرژی، ادغام بانک ها و کمک به خودروسازان شفاف سازی کند.

مسعود خوانساری روز سه شنبه در چهل و هشتمین و آخرین جلسه هیات نمایندگان دوره هشتم اتاق تهران با اشاره به این 
مطلب، ادامه داد: از دولت می خواهیم ارز تک نرخی شودزیرا معتقدیم انواع قیمت گذاری ارز مانند ارز ۴200 تومانی، ارز 
نیمایی، ارز سنا و بازار آزاد ایجاد رانت می کند. وی با بیان اینکه خواسته ما از دولت و بانک مرکزی این است که هر چه سریعتر ارز 
تک نرخی شود، افزود: با وجود اینکه حجم بالایی از دلار ۴200 تومانی برای تامین کالاهای اساسی تخصیص پیدا کرد، شاهد 
توم بالای 35 درصد در برخی از کالاها هستیم و این کالاها با قیمت واقعی به دست مصرف کننده نمی رسد. خوانساری تاکید 
کرد: در مورد حامل های انرژی به ویژه بنزین نیز باید تصمیم گیری شود تا جلوی هدر رفت بیشتر را بگیریم. وی به موصوع 
ادغام 5 بانک در بانک سپه اشاره کرد و گفت: این شبه وجود دارد که این بانکها زیانده هستند و اگر قرار است دولت ضرر و زیان 
این بانک ها را جبران کند، محل تامین اعتبار آن از کجا خواهد بود و آیا شرایطی مانند موسسات اعتباری اتفاق می افتد. رئیس 
هیات نمایندگان دوره هشتم اتاق تهران ادامه داد: قرار است دولت 30 هزار میلیارد تومان به خودروسازان کمک کند تا یک 

میلیون خودروی ارزان تولید کنند اما محل تامین این اعتبار مشخص نشده است.
وی سال 9۷ را سال سختی از نظر اقتصادی دانست و افزود: در ۶ ماه اول سال، شاهد بحران های ارزی و بخشنامه های 

متفاوت در این زمینه بودیم.
* توجه به گفتمان اصلاح حکمرانی اقتصادی و عمومی

در ادامه این جلسه، پدرام سلطانی عضو هیات نمایندگان اتاق تهران، به لزوم توجه به گفتمان اصلاح حکمرانی اقتصادی و 
عمومی در کشور اشاره کرد و گفت: شرایط کنونی اقتصاد بهترین فرصت برای یک گفتمان عمومی در کشور است بنابراین از 

نگفتن مشکلات و پنهان کردن آن سودی نمی بریم و همگی باید بیانگر باشیم.
سلطانی افزود: تعامل در دوره هشتم اتاق بازرگانی تهران ممتاز بوده و اگر این فرهنگ را در سطح جامعه تعمیم دهیم، مدل 
مدیریت ما اصلاح پذیری بیشتری خواهد داشت. وی با اشاره به اینکه در بیان نقد طی سال های اخیر رشد کرده ایم، ادامه 

داد: مدارای بیشتری در رابطه با نقد در جامعه به وجود آمده اما هنوز به مرحله نقدپذیری نرسیدیم.
عضو اتاق بازرگانی تهران تاکید کرد: از همین رو می توانیم مدلی از اصلاحات را به جامعه معرفی کنیم تا ضعف های بزرگتر 
اصلاح شود. به گفته سلطانی، رشد اقتصادی، بالندگی بخش خصوصی و بزرگتر شدن کیک اقتصاد تنها با تعامل با دنیا محقق 

می شود بنابراین با حفظ مواضع خود باید با دنیا کار کنیم.
وی افزود: نباید اجازه دهیم فشار تخاصم گونه جهانی ایران را محدود کرده و یا با تحریم روبرو کند.

نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران با اشاره به روش های جدید 
واحدهای صنفی  در  امنیتی  رعایت مسایل  و  بر هوشمندی  سارقان، 

طلافروشی تاکید کرد.
»مسعود یزدانی« افزود: رشد قیمت طلا سبب شده تا سارقان با شیوه 

های نو و حربه های تازه، دست به سرقت بزنند.
وی درباره شگرد جدید سارقان طلافروشی ها گفت: به تازگی سارقان 
پس از درخواست همراهی با یک خانم غریبه و هماهنگی با وی، به بهانه 
خرید طلا وارد جواهر فروشی شده و بعد از درخواست مدل های مختلف، 
در حین پسند و امتحان مصنوعات، طلاهای عرضه شده در پیشخوان را با 

سرعت جمع کرده و بدون همراه خود، از مغازه خارج و متواری می شود.
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر، رعایت نکات ایمنی را موجب کاهش 

سرقتها دانست و افزود: خلافکاران برای سرقت، از ضعف امنیتی واحدهای کسبی استفاده می کنند.
وی رعایت اصول ایمنی که از سوی پلیس اماکن و اتحادیه طلا و جواهر اعلام می شود را برای همه 20 رسته این صنف لازم الاجرا دانست.

یزدانی، بالا بردن امنیت درب ورود و خروج واحدهای کسب در جلوگیری از سرقت ها را حایز اهمیت دانست و گفت: طلافروشان موقع ورود و 
خروج و باز و بسته شدن مغازها تنها نباشند و یک نفر همراه خود داشته باشند، همچنین درب واحدهای کسبی مجهز به جک آرام بند بوده و پس 

از ورود و خروج مشتری بسته شود.
وی افزود: مجهز بودن واحدهای صنفی طلا و جواهر به دوربین مدار بسته، قفل درب الکتریکی، زنگ اخبار، دیوار، سقف و کف بتون آرمه مسلح 

به میلگرد، ضروری است و همکاران صنفی حتما در ساعت کاری اعلام شده اقدام به عرضه مصنوعات طلا و جواهر کنند.
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران، درباره خرید و فروش طلای آب شده نیز گفت: فروش طلای آب شده و شمش طلا فقط از سوی رسته 

آب شده فروش مجاز بوده و طلا و جواهرفروشان مجوز عرضه آب شده طلا را ندارند.
وی افزود: به تازگی دیده شده که مشتریان برای فروش آب شده به مغازه های طلا و جواهر فروشی مراجعه می کنند اما برخی از این طلاها، دارای 
عیار غیرواقعی بوده و احتمال تخلف در آن زیاد است. یزدانی با اشاره به روزهای پایانی سال و افزایش نسبی حجم داد و ستدها گفت: همکاران ما 

با مشاهده تخلف عیاری و سکه های تقلبی باید موارد را به اتحادیه گزارش کنند و هرگونه موارد مشکوک امنیتی را با پلیس 110 درمیان بگذارند. 
همچنین اعضای صنفی و مردم می توانند پرسش یا مشکلات را از طریق روابط عمومی اتحادیه طلا، جواهر، نقره و سکه تهران مطرح کنند و 

توصیه یا پیام های لازم را از طریق سایت این اتحادیه به نشانی اینترنتی estjt.ir دریافت کنند.

در آخرین جلسه هیات نمایندگان دوره هشتم اتاق تهران مطرح شد؛
چهاردرخواستبخشخصوصیازدولتبرایسال98

نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران :
طلافروشانمراقبشگردهایجدیدسارقانباشند
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موج جدید انتقادات به وضعیت فوتبال قم 

 استیضاح آقای رئیس در مجمع سالیانه 
عملكرد ضعیف نمایندگان فوتبال و فوتسال قم در مسابقات سال های اخیر لیگ های 
برتر و دسته اول باشگاه های كشور موج جدید انتقادات را به سمت و سوی متولی این 

دو رشته كشیده است.
نگاهی گذرا به اتفاقات یكی دو سال اخیر فوتبال و فوتسال استان قم بیانگر این است 
كه این دو رشته پرطرفدار ورزشی بیشتر در جاده سقوط گام برداشته اند تا مسیر صعود، 

به همین دلیل موج شدیدی از انتقادات متوجه عملكرد هیات فوتبال استان قم است.
سقوط تیم صبای قم از لیگ برتر به دسته اول فوتبال ایران در اردیبهشت ماه سال 
1396، سقوط همین تیم از لیگ دسته اول به لیگ دسته دوم فوتبال كشور در بهمن 
ماه همان سال، سقوط تیم لیگ برتری فوتسال قم )هیات فوتبال( از لیگ برتر در سال 
1396 و مجددا سقوط همین تیم از لیگ دسته اول به دسته دوم، نامشخص بودن 
وضعیت قهرمان لیگ برتر فوتبال قم برای حضور در لیگ آزادگان در چند سال اخیر 
و برخی موارد دیگر كه هیات فوتبال قم را به شدت وارد حاشیه كرده، از جمله مواردی 

است كه می توان برای نقد عملكرد این هیات ورزشی پرطرفدار مورد نظر قرار داد.
 خسروی: با این مدیریت به هیچ کجا نمی رسیم

حالا اهالی این دو رشته خواستار رسیدگی بیشتر به وضعیت حال حاضر فوتبال و 
فوتسال قم هستند، رشته هایی كه در سال های اخیر انواع و اقسام سقوط ها را تجربه 
كرده اند به طوری كه مسعود خسروی سرمربی فصل گذشته تیم فوتبال امید صبای قم 
می گوید: فوتبال قم در سراشیبی سقوط است و با این مدیریت به هیچ كجا نمی رسیم!

وی كه از فوتبالیست های خوشنام قم به شمار می رود و سال گذشته در لیگ دسته اول 
فوتبال باشگاه های كشور در اوضاع نابسامان صبا، تنها مربی وفادار به این تیم بود، در 
ادامه تصریح كرد: انتقاد ما از سرِ دلسوزی است، امیدوارم با تغییرات در مدیریت ورزش 

اتفاقات خوبی برای فوتبال قم رقم بخورد.
 6 سال ریاست بدون نقد و بررسی عملکرد فوتبال قم

از سال 1391 تا 1395 كریم بهرامی رئیس هیات فوتبال استان قم بود و وی در 
روزهای پایانی سال 1395 بار دیگر در مجمع انتخابات هیات فوتبال فوتبال قم در 
حضور مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال، حسن عابدی مدیر كل وقت ورزش و جوانان 
قم و دیگر اعضای مجمع، گوی سبقت را از قدرت الله باقری و مهدی بهشتی ربود و بار 

دیگر برای مدت چهار سال تا 1399 رئیس این هیات ورزشی پرمخاطب شد.
حالا 6 سال از دوره هشت ساله ریاست بهرامی در هیات فوتبال استان قم می گذرد 
ولی سئوال بزرگ در ذهن تمام اهالی فوتبال قم این است كه چرا در این سال ها حتی 
برای یک بار مجمع سالیانه این هیات برای بررسی وضعیت فوتبال قم برگزار نشده تا 

عملكرد این هیات مورد نقد قرار بگیرد.
این در حالی است كه هر ساله تمام هیات های ورزشی موظف به برگزاری مجمع 
سالیانه با حضور رئیس فدراسیون، مدیر كل ورزش و جوانان و دیگر اعضای مجمع 
هستند تا عملكرد رئیس هیات در تمامی بخش ها مورد نقد و بررسی قرار بگیرد و اگر 
اشكال یا كاستی وجود داشت برای رفع آن بحث شده و نقاط قوت مورد حمایت قرار 

بگیرد اما این موضوع هرگز در این 6 سال برای هیات فوتبال قم رخ نداد.
 استیضاح رئیس هیات فوتبال قم

در عرصه سیاست، مجلس شورای اسلامی با اجرای طرح استیضاح به بررسی دقیق 
عملكرد یک وزیر می پردازد اما در عرصه ورزش رسم بر این است كه عملكرد رئیس یک 
فدراسیون یا هیات ورزشی با برگزاری مجمع سالیانه نقد می شود، بر این اساس انتظار 
اهالی فوتبال و فوتسال قم این است كه خیلی زود مجمع سالیانه هیات فوتبال استان قم 
بالاخره پس از 6 سال و برای نخستین بار در دوران ریاست كریم بهرامی به صورت رسمی 
برگزار شود، مجمعی كه قطعا باید در آن رئیس فدراسیون فوتبال حضور یابد و عملكرد 
هیات فوتبال قم مورد واكاوی قرار بگیرد. این در شرایطی است كه ورزشی ها معتقدند 
هیات فوتبال قم در سال های اخیر عملكرد بسیار ضعیفی داشته است و از جمله آنها 
می توان به انحلال و به تاریخ پیوستن تیم صبا، سقوط تیم های پایه این باشگاه و از دست 

رفتن یكی از سهمیه های لیگ برتر و دسته اول فوتسال قم اشاره كرد.

سرمایه  بزرگ ورزش قم خاک می خورد 

یادگار امام )ره( در انتظار تحول در فوتبال قم 
سرمایه بزرگ ورزش قم بعد از سقوط تیم فوتبال صبا از لیگ برتر باشگاه های كشور 
در دو سال اخیر كاملا بلاتكلیف بوده و در سرما و گرمای قم در انتظار تحول جدیدی 

در فوتبال قم است.
 ورزشگاه 15 هزار نفری یادگار امام )ره( قم كه بعد از شهرک پردیسان و در مسیر جاده 
قدیم قم – دلیجان واقع شده و در سال 1386 توسط محمد علی آبادی رئیس وقت 
سازمان تربیت بدنی مورد بهره برداری قرار گرفته است. این ورزشگاه از همان سال با 
تلاش اداره كل ورزش و جوانان قم )تربیت بدنی سابق( به دنبال خرید امتیاز یک تیم 
دسته دومی فوتبال به نام سازان راه، مورد استفاده پرطرفدارترین رشته ورزشی یعنی 
فوتبال بود و بعد از آن با حضور تیم صبای قم در لیگ برتر باشگاه های كشور رونق گرفت.

* ورزشگاه یادگار امام قم میزبان لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا
با انتقال صباباتری به استان قم در سال 1387 و تغییر نام این تیم به صبای قم، 
ورزشگاه یادگار امام )ره( حال و هوای خاصی به خود گرفت و میزبان تیم های مطرح 
لیگ برتری فوتبال ایران نظیر پرسپولیس، استقلال، سپاهان و تراكتورسازی شد و از 
رقبای سرشناس آسیایی نظیر الهلال عربستان، الاهلی امارات، پاختاكور ازبكستان 
و الشباب پذیرایی كرد. بعد از سقوط صبای قم به لیگ دسته اول فوتبال ایران در 
اردیبهشت ماه سال 1396، این ورزشگاه تا میانه راه بازی های فصل 1397 لیگ دسته 
اول كشور میزبان بازی های تیم دسته اولی صبا بود اما حدود یک سال است كه ورزشگاه 

یادگار امام )ره( قم در گرما و سرمای قم تک و تنها افتاده است.
 *تلاش برای رونق مجدد بزرگترین ورزشگاه شهر قم

در سال های اخیر اداره كل ورزش و جوانان استان قم به خوبی به ورزشگاه یادگار 
امام )ره( به عنوان یک سرمایه ملی نگاه كرد و همانند دورانی كه این ورزشگاه میزبان 
بازی های لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا بود به ان رسیدگی گرد اما به نظر می رسد باید 
فكر دیگری كرد تا این ورزشگاه كه بزرگترین مجموعه ورزشی شهر قم به شمار می رود، 
شبیه به دوران حضور تیم فوتبال صبا در لیگ برتر رونق بگیرد. این در شرایطی است كه 
زمین فوتبال ورزشگاه یادگار امام )ره( در سال 1397 كاملا بدون استفاده بوده و این 
سرمایه ملی در حال از بین رفتن است، ضمن اینكه هزینه نگهداری این ورزشگاه برای 
ورزش قم بسیار بالاست و جامعه ورزش امیدوارند با تدبیر مدیر كل ورزش و جوانان قم، 

در آینده  از این ورزشگاه به نحو مطلوب  استفاده شود.

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن:

با دست خالی میلیاردرهای عربستان را بردیم
مدیرعامل باشگاه ذوب آهن با بیان اینكه این تیم با دستان خالی مقابل مولتی 
میلیاردرهای عربستانی پیروز شده است، گفت: تا ریال آخر پول انتقال مرتضی تبریزی 

را از باشگاه استقلال می گیرم.
سعید آذری ، درباره پیروزی تیم فوتبال ذوب آهن مقابل النصر عربستان در لیگ 
قهرمانان آسیا گفت: این برد خستگی را از تن ما بیرون كرد. دیدار ما با النصر عربستان 

جنگ دارا و ندار بود و خوشبختانه توانستیم با دستان خالی پیروز میدان شویم.
وی افزود: شرایط ما مثل سربازی بود كه سلاحش را گرفته اند و به میدان جنگ رفته 
است. بازیكنان ما روی مباحث فنی تمركز داشتند و با تمام وجود بازی كردند. وقتی اسم 

ایران مطرح می شود، بازیكنان ما تمام سختی ها را فراموش می كنند.
مدیرعامل ذوب آهن تاكید كرد: بازیكنان ما نشان دادند هر موقع بخواهند می توانند 
پیروز شوند. وقتی مقابل الكویت، الغرافه و پدیده پیروز شدیم، خیلی ها فكر می كردند 
برد ما تصادفی است ولی پیروزی مقابل النصر عربستان ثابت كرد بازیكنان ما فعل 
خواستن را صرف كرده اند و سر خود را مقابل توپ می گذارند. آذری یادآور شد: از 
علیرضا منصوریان سرمربی تیم، بازیكنان و كادر فنی تشكر می كنم. منصوریان آنالیز 
بسیار خوبی از تیم النصر داشت و توانستیم بازی مردانه و شرافتمندانه ای انجام بدهیم. 
ما با دستان خالی بردیم كه برای ذوب آهن و كارگران شریف كارخانه افتخار آفرینی كنیم. 
وی با گلایه از بعضی نامهربانی ها نسبت به تیم ذوب آهن یادآور شد: كاش یک سری 
افراد عناد با باشگاه را كنار می گذاشتند به خصوص زمانی كه در یک میدان بین المللی 
با تیمی بازی داریم كه نماینده كشوری است كه با آنها مشكلات استراتژیک و عقیدتی 
داریم. تیم ما نماینده جمهوری اسلامی بود و با دستان خالی مقابل مولتی میلیاردرهای 
عربستانی پیروز شد. مدیرعامل ذوب آهن افزود: این برد را تقدیم به دشمنان خودمان 
می كنیم كه شاید دوست نداشتند در بازی دیشب پیروز باشیم. برد ما آنقدر خوشحال 

كننده بود كه امیدوارم این دشمنان ما هم خوشحال شده باشند.
 

علی دایی: 

همیشه پیگیر کشتی هستم
  علی دایی صبح دیروز با حضور در خانه كشتی نظاره گر تمرینات اردوی تیم ملی 

كشتی آزاد بود.
علی دایی كه صبح دیروز با حضور در خانه كشتی نظاره گر تمرینات كشتی گیران بود 
درباره حضورش در جمع كشتی گیران گفت: سابقه دوستانه زیادی با این رشته داریم؛ 
چند سال قبل هم یک بار به اردو آمده بودم و خیلی دلم می خواست دوباره از نزدیک 

كشتی گیران را ببینم.
وی ادامه داد: همیشه دوست دارم این ارتباط بماند. چه زمانی كه ایران بودم و چه 
زمانی كه در خارج بازی می كردم همیشه نتایج كشتی را دنبال می كردم. خودم از 
طرفداران كشتی هستم، اما متأسفانه خیلی نمی توانم برای تماشای مسابقات به سالن 

كشتی بروم، اما همیشه از طرفداران كشتی در مسابقات مختلف بوده ام.
سرمربی تیم فوتبال سایپا خاطرنشان كرد: از دوران كودكی و جوانی همیشه پیگیر 

كشتی بودم و با كشتی گیران زیادی رفاقت دارم.

ضرب الاجل فدراسیون جهانی جودو به ایران؛ 

درخشان: با درایت مسئولان ورزش راه کار مناسب اتخاذ می شود 

رئیس پیشین فدراسیون جودو با بیان اینكه مسائل ملی نباید فدای انتخابات این 
فدراسیون شود، گفت: با درایت مسئولان وزارت ورزش و جوانان و همچنین كمیته 
ملی المپیک، راه حل مناسب برای جودوی ایران در راستای ضرب الاجل IJF اتخاذ 

می شود تا مشكلی پیش نیاید. 

»محمد درخشان« در خصوص ضرب الاجل فدراسیون جهانی برای ایران در راستای 
مبارزه نكردن جودوكاران كشورمان با نمایندگان رژیم اشغالگر قدس، اظهار داشت: 
در سال های متمادی و در رشته های مختلف با این مساله مواجه بودیم كه ورزشكاران 
ایران با حریفانی از رژیم اشغالگرقدس به رقابت نمی پردازند و این مساله جدیدی 

نیست.
وی افزود: یكی از اولین ها در ورزش ایران، »آرش میراسماعیلی« بود كه با وجود 
آمادگی مناسب در المپیک 2004 یونان روی تاتامی حاضر نشد تا با رقیب رژیم غاصب 
رو به رو نشود. البته با تصمیماتی كه گرفته شد و همكاری مسئولان مربوطه، مشكلی 

برای او و ورزش كشور ایجاد نشد.
مشاور فدراسیون جودو، گفت: مسائل بین المللی از جهات مختلف تحت تاثیر 
قرار می گیرد و می تواند برای ورزشكاران مشكلاتی ایجاد كند. در سال های گذشته 
به عنوان فردی كه در جودوی بین المللی دارای جایگاه كوچكی است، برای رفع 

مشكلات جودوی ایران تلاش كرده ام تا آسیبی به ورزش ما وارد نشود.
وی افزود: زمانی كه »محمدعلی رستگار« رئیس فدراسیون جودو شد، اتحادیه آسیا 
فدراسیون ایران را معلق كرد و تیم های نوجوانان و جوانان كشورمان تا فرودگاه »تایپه« 
رفته، اما اجازه ورود پیدا نكردند. تلاش زیادی كردیم و توانستیم این تعلیق را از بین 

ببریم.
درخشان ادامه داد: بار دیگر در رابطه با اساسنامه كه باید به تائید فدراسیون جهانی 
برسد، برای ایران ضرب الاجلی تعیین شد و در دیداری كه با »ماریوس ویزر« رئیس 
فدراسیون جهانی در كویت داشتم از او زمان گرفتم و سپس با تلاش رستگار و همكاری 

ما، اساسنامه ارسال شد تا تعلیق نشویم.
وی افزود: هر فردی كه دارای حس وطن پرستی باشد به طور قطع برای كمک به 

ورزش كشورش تلاش خواهد كرد.
و  برزیل  در مسابقات جهانی  ایران  درخشان گفت: عملكرد ضعیف جودوكاران 
قزاقستان موجب شد تا حرفی در سطح جهان نداشته باشیم كه خوشبختانه در سال 

های اخیر با درخشش »سعید مولایی« و »محمد محمدی بریمانلو« و به خصوص 
مولایی، نگاه ها تغییر كرده است.

وی افزود: در مسابقات بین المللی فرانسه، مولایی كه نفر اول جهان در وزن خود و 
یكی از محبوب ترین جودوكاران دنیا محسوب می شود برابر جودوكار دویست و نهم 

دنیا از قزاقستان باخت تا در نیمه نهایی با نماینده رژیم غاصب مواجه نشود.
این مقام مسئول گفت: وی در رده بندی جودوكار مطرح روسیه ای را با اقتدار 
شكست داد و سپس به دلیل مصدومیت روی سكوی توزیع مدال نرفت كه این مساله 
در رسانه های بین المللی و به خصوص آنهایی كه به جودو می پردازند، بازتاب زیادی 
داشت. وی اظهار داشت: رئیس فدراسیون جهانی صحبت هایی مطرح كرد كه به 
سود ایران بود، اما پیگیری رسانه های خارجی و حتی كمیته بین المللی المپیک كار را 
دشوار كرد و زمانی از سوی IJF برای ایران تعیین شد تا وضعیت جودوكاران خود را برای 

رقابت با حریفان رژیم اشغالگر مشخص كند.
وی افزود: با تدابیرمسئولان كمیته ملی المپیک و »محمدرضا داورزنی« معاون وزارت 
ورزش و پس از برگزاری مجمع انتخاباتی فدراسیون جودو كه روز شنبه برگزار می شود، 
این مساله پیگیری می شود و همه باید دست در دست همه بدهند تا مشكلی برای 

جودوی كشورمان ایجاد نشود.
درخشان تصریح كرد: این یک مساله ملی و حساس است و باید به سمتی برویم كه 
با كمترین آسیب رو به رو شویم. با این حال برخی برای سوء استفاده های انتخاباتی 
تلاش می كنند تا نشان دهند كه این مساله از داخل ایران شارژ شده است. متاسفانه 

آنان همیشه به دنبال ردپای معصیت می گردند.
رئیس پیشین فدراسیون جودو، گفت: اگر مدركی دارند ارائه كنند و این اقدام ها 

موجب انزجار می شود كه مسائل ملی فدای انتخابات شود.
درخشان در خصوص ضرب الاجل فدراسیون جهانی نیز، گفت: فكر می كنم حدود 
40 روز زمان است كه با درایت مسئولان كمیته ملی المپیک، وزارت ورزش و دلسوازان، 

راه حل های مناسب پیدا می شود.

تهران- ایرنا- رییس جدید فدراسیون هاكی با بیان اینكه این رشته 
متعلق پولدارها نیست، گفت: بسیاری از مردم هاكی را ورزش اقشار 
پولدار می دانند اما باید این تابو شكسته شود تا از هر قشری به این 
ورزش روی آورند.  »بهرام قدیمی« پس از انتخاب به عنوان رییس 
فدراسیون هاكی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: برای توسعه این 
بلژیک،  با كشورهای صاحب هاكی مانند  رشته ورزشی لازم است 
آرژانتین، هند و پاكستان تعاملات خود را افزایش دهیم. البته در این راه 
حمایت هیات های استانی نیاز است تا رشته هایی مانند هاكی روی یخ 
و چمن فعال شوند تا موفقیت های ارزشمندی كسب كنیم. وی با بیان 
اینكه هاكی بانوان نیز نیاز به توجه بیشتری دارد، افزود: تلاش می كنم 
در مدت زمانی كه ریاست این فدراسیون را بر عهده دارم، زنان هاكی باز 
ایران را به رتبه 20 جهان برسانم. رئیس جدید فدراسیون هاكی عنوان 
كرد: توسعه مدارس هاكی بسیار مهم است و این رشته در پارک ها و 
مدارس باید پیشرفت كند. وی با اشاره به اینكه در هاكی مردان رنكینگ 
دوم جهان را در اختیار داریم، یادآور شد: حفظ این جایگاه به تلاش 
بیشتری نیاز دارد و همه كشورهای توسعه یافته برای این رشته المپیكی 
سرمایه گذاری می كنند.  قدیمی ادامه داد: زمانی كه در دانشگاه آزاد 
بودم فقط یک اتاق كوچک در اختیار داشتم اما اكنون فضای ورزشی 

زیادی در اختیار دانشگاه آزاد است. همچنین »محمدرضا داورزنی« 
در انتخابات فدراسیون هاكی كه در محل هتل المپیک برگزار شد، در 
سخنانی گفت: پیش از همه باید یاد و خاطره بهرام شفیع فقید را گرامی 
بداریم. البته بهرام قدیمی كه امروز رسما رئیس فدراسیون هاكی شدند 
مدت زمان زیادی در ورزش كشور حضور داشته و موفقیت های خوبی 
كسب كرده است. امیدوارم با همكاری همه اعضای مجمع موفقیت 
های بین المللی و آسیایی حاصل شود. وی گفت: روحیه خوب تعاملی 
قدیمی قطعا به پیشبرد اهداف هاكی كمک می كند و امیدوارم با 
استفاده از همه ظرفیت ها و همفكری ها در رشته های مختلف هاكی 
موفق شوند. معاون وزیر ورزش ادامه داد: هاكی جزو 3 رشته اول دنیا 
است و پس از فوتبال و كریكت، هاكی جزو رشته های پرطرفدار است. 
اما برای توسعه هاكی در ایران و افزایش استقبال مردم از این رشته 
ورزشی، نیاز است زیر ساخت های آن فراهم شود و حامیان مالی نیز 
برای آن سرمایه گذاری كنند. داورزنی ادامه داد: این مهم با استفاده از 
پخش تلویزیونی میسر می شود تا مخاطبان خاص خود را جذب كند 
و امیدوارم هیات های استانی نیز در این راه كمک كنند. در انتخابات 
فدراسیون هاكی بهرام قدیمی با كسب 35 رای از 43 رای ماخوذه برای 

4 سال سكان هدایت این فدراسیون را بر عهده گرفت.

رئیس فدراسیون: 

هاکی برای پولدارها نیست 

علیرضا فغانی داور بین المللی فوتبال ایران گفت: همه داوران با 
عشق و علاقه در حرفه خود فعالیت می كنند و اشتباهات حداقلی 

آنها به میزان حقوق و دستمزدشان ارتباط ندارد. 
علیرضا فغانی دیروز در حاشیه برگزاری كلاس توجیهی و دانش 
افزایی داوران بین المللی فوتبال با بیان این مطلب افزود: با مقایسه 
كردن دستمزد داوران و فوتبالیست ها موافق نیستم و موفقیت تیم 
های داوری ایران را هم نمی توان با فوتبالیست ها مقایسه كرد. 
البته قضاوتم در رده بندی جام جهانی )2018 روسیه ( نشانه این 

نیست كه داوری ایران از فوتبالش جلوتر است.
وی گفت: در لیگ برتر فوتبال باشگاهی كشور حداكثر پس از 
6 هفته حق الزحمه ها داوران پرداخت می شود اما در لیگ های 
پایین تر دستمزدها خیلی پایین است و داوران پس از گذشت زمان 

بیشتری حقوق خود را دریافت می كنند.
داوربین المللی فوتبال ایران ادامه داد: در گذشته كلاس های 
توجیهی داوران 2 بار در سال برگزار می شد ولی اخیرا فدراسیون 

هر ماه یک بار دوره كلاس آموزشی برگزار می كند تا پس از مرور 
به  را  داوری  اشتباهات  گذشته،  های  بازی  در  داوری  اتفاقات 

حداقل برسانیم.
 )VAR(فغانی در خصوص استفاده از سیستم كمک داور ویدوئی
گفت: در جایگاهی نیستم كه در این باره نظر بدهم اما دو بار این 
سیستم به صورت آفلاین تست شد كه ایرادهایی داشت و باید برای 
رفع آن تلاش كنیم تا در نهایت فیفا )فدراسیون جهانی فوتبال( 

مجوز استفاده آن را صادر كند.
داور دیدار رده بندی جام جهانی 2018 روسیه درباره تحریم 
شدنش از سوی شركت نایک حامی داوران بین المللی گفت: 
شركت نایک تمام ایرانی ها را تحریم كرده و تیم داور ایران در جام 
ملت های آسیا 2019 لباس آدیداس پوشید. اما آنچه كه مهتر از 
لباس است، حمله به داوران بین المللی در فضای مجازی است. 
البته نمی خواهم درباره فرهنگ مردم ایران صحبت كنم ولی نباید 
اتفاق های مثبتی كه یک داور در عرصه بین المللی برای ایران 

رقم زده، فراموش كرده و او را سیبل كنیم.  وی تاكید كرد كه این 
نوع رفتار را همیشه تجربه كرده است ولی با تمام قدرت بر روی 
كارش تمركز می كند. فغانی درباره ممنوع بودن داوران و ناظران 
از فعالیت در یک كانال تلگرامی اظهار داشت: برخی داوران جوان 
یک كانال تلگرامی به نام آكادمی داوری فعالیت می كردند كه در 
حقیقت باید این كانال زیرمجموعه فدراسیون فوتبال باشد ولی 
فعالیت این كانال با تشكیلات داوری فدراسیون هماهنگ نبود كه 
مشكل ساز شد. من هیچ وقت عضو این كانال نبودم. وی درباره 
اینكه مسعود مرادی، كارشناس برنامه 90 اعلام كرده فغانی در 
بازی نساجی با پرسپولیس اشتباهات تاثیرگذاری داشته است، 
گفت: ضمن احترام به نظر مسعود مرادی، من و كمک داور پشت 
دروازه اعتقادی به اعلام پنالتی نداشتیم. در صحنه مشكوكی هم 
كه روی مهدی ترابی اتفاق افتاد طبق آنچه خودم دیدم آن صحنه 
پنالتی نبود.  فغانی خاطرنشان كرد: همه از اشتباهات داوری به 
ضرر خودشان صحبت می كنند. پس چه تیمی سود كرده است؟ 

باید انصاف داشته باشیم و روزهایی كه اشتباه داوری به سودمان 
بوده است را به خاطر بیاوریم.

علیرضا فغانی:

 حقوق داوران فوتبال ارتباطی با اشتباهات آنها ندارد 

پیشكسوت فوتبال ایران با اشاره به جایز نبودن انتخاب سرمربی تیم ملی در مقطع 
كنونی، در مورد تیم استقلال اظهار داشت: اصلا بازی های این تیم را نمی بینم كه بخواهم 

راجع به آنها اظهار نظر كنم. 
»حسن روشن« پیشكسوت باشگاه استقلال در حاشیه نشست صمیمی پیشكسوتان 
ورزشی در كمیته ملی المپیک در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: باید بیشتر روی 

ساختار فوتبال ایران كار كنیم تا در آینده نماینده های خوبی در آسیا داشته باشیم. 
وی در مورد جایگزین »كارلوس كی روش« در تیم ملی فوتبال ایران افزود: هنگامی كه 
كی روش را به تیم ملی آوردند به گمان خودشان فردی مانند رایكوف را استخدام كرده اند 
تا بیاید و فوتبال ایران را بسازد؛ رایكوف در آن مقطع فوتبال ایران را ساخت و ادامه كار به 

عهده ایرانی ها واگذار شد.
پیشكسوت فوتبال ایران خاطرنشان كرد: در مقطع كنونی انتخاب سرمربی جایز نیست؛ 
بهتر است اجازه دهیم لیگ های اروپایی تمام شود و پس از اتمام كار مربیان خوب بهترین 
گزینه را برای فوتبال ایران انتخاب كنیم چرا كه تمام سرمربیان خوب در حال حاضر تیمی 

را در اختیار دارند.
روشن در پاسخ به پرسشی در خصوص استقلال تاكید كرد: اصلا از استقلال خبر ندارم و 

بازی های این تیم را نگاه نمی كنم؛ تمام مدیرعامل ها و هیات مدیره ها خوب می آیند اما 
نمی دانم چه اتفاقی می افتد كه آدم های خوب هم آنجا خراب می شوند؛ دلال ها بیشتر 

روی استقلال و پرسپولیس حاكم هستند و مدیرعامل اختیاری ندارد.
وی در مورد شرایط باشگاه های دولتی تصریح كرد: 40 سال در امارات بودم؛ تمام تیم 
ها دولتی هستند اما برای كمک به ورزش، دوستانشان را جمع و بهترین ها را انتخاب می 

كنند و در این مسیر از دولت هم كمک می گیرند. 
روشن در مورد باشگاه های ایران خاطرنشان كرد: در ایران هیچ نمونه ای وجود ندارد كه 
یک باشگاه با اندكی هزینه برای خود پشتوانه سازی كند چرا كه دارایی یک باشگاه فقط 
محدود به افرادی كه در ورزشگاه ها بازی می كنند، نیست؛ متاسفانه باشگاه های ما برای 

آینده خود پس انداز نمی كنند.
وی در پایان افزود: در فوتبال ما پول وجود دارد و تبلیغات هم پول ساز و درآمد زا است 
بنابراین وضع فوتبالیست ها به اقتصاد ربطی ندارد و مشكل ما به طور تمام و كمال به عدم 

مدیریت صحیح باشگاه ها باز می گردد.

عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: برای انتخاب سرمربی تیم ملی نباید عجله كرد و با 
آرامش و وسواس بیشتری فردی را انتخاب كرد كه نسبت به سرمربی پیشین، علم و تجربه بیشتری 

داشته باشد. 
»عبدالكاظم طالقانی« افزود: در این راه فدراسیون با بهره مندی از نظرات كمیته فنی می تواند 
به نتیجه برسد. ولی در مجموع فكر می كنم سرمربی خارجی خیلی بهتر از سرمربی داخلی برای 

تیم ملی است.
وی همچنین در خصوص برگزاری مجمع عمومی و استعفا »علی كفاشیان« از نایب رییسی 
فدراسیون، افزود: بهتر است در خصوص موضوع بازنشستگی حرفی نزنم و كارشناسان در این باره 
نظر بدهند، ولی از آنجا كه نماینده استان ها در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال هستم، بودنم در 
این سمت مشكلی ایجاد نمی كند، زیرا فقط 9 جلسه در سال برای حضور در فدراسیون باید حاضر 
شوم. طالقانی اظهار داشت: فكر می كنم كفاشیان به دلیل مشكلات خانوادگی و برای اطاعت از 

قانون منع به كاری گیری بازنشسته ها از سمت خود استعفاء داد.
رئیس هیات فوتبال استان خوزستان همچنین درباره بودجه 97 میلیارد تومانی فدراسیون فوتبال، 

گفت: تصویب این بودجه بر اساس تشخیص كارشناسان بود كه مورد تایید مجمع نیز قرار گرفت.
وی درباره دریافتی باشگاه های خوزستانی از تبلیغات محیطی دور زمین، اظهار داشت: ابتدا 
باید دریافتی از تبلیغات محیطی توسط سازمان لیگ وصول شود تا پس از آن درصد حق باشگاه ها 
پرداخت شود. البته بدهی باشگاه از مبلغ مطالبات آنها كسر می شود و فكر می كنم سازمان لیگ 

مبالغی از درآمد تبلیغات محیطی به باشگاه ها را پرداخت كرده است.
عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال به موضوع حق پخش تلویزیونی اشاره كرد و گفت: یكی از 
مواردی كه سبب شكوفایی باشگاه ها و برخورداری آنها از حقوق از دست رفته می شود، استفاده از 
حق پخش تلویزیونی است. ادامه حیات باشگاه ها به برخورداری آنها از این مهم است و در این راه 
رسانه ملی، فدراسیون فوتبال با همكاری مجلس شواری اسلامی باید كمک كنند تا حق پخش به 

باشگاه ها داده شود.
طالقانی در خصوص شرایط بغرنج باشگاه استقلال خوزستان، گفت: باشگاه های خوزستانی 
برای انجام مسابقات خود در لیگ و برپایی اردوها، نیازمند داشتن اعتبارات مالی هستند كه این 
شرایط اكنون مهیا نیست، در حالی كه اگر مشكل حق پخش تلویزیونی بر طرف شود، مشكلات 

مالی نیز مرتفع خواهد شد.
وی ادامه داد: توانمند ساختن باشگاه ها برای غلبه بر مشكلات مالی نیز بسیار مهم است تا بتوانند 
در كنار فعالیت ورزشی خود، نیازهای مالی را برآورده كنند ولی با توجه به اینكه باشگاه ها از دریافت 

حق پخش محرومند، به نظرم فعالیت آنها تا این مرحله قابل تقدیر است.

تیم فوتبال ساحلی ایران كه جایگاه دوم رنكینگ 
جهانی را دارد در رقابت های قهرمانی آسیا با نتیجه 
4 بر 3 مقابل عمان شكست خورد و به عنوان تیم 

دوم به دور بعدی مسابقات صعود كرد. 
نهمین دوره رقابت های قهرمانی فوتبال ساحلی 
آسیا از 16 تا 26 اسفند به میزبانی شهر بانكوک 
پایتخت تایلند در حال برگزاری است. ساحلی بازان 
ایران از ساعت 15 و 30 دقیقه امروز به مصاف تیم 

ملی عمان رفتند.
حریف عمانی كه مانند تیم فوتبال ساحلی ایران 
دو مقام قهرمانی آسیا در كارنامه دارد، در 12 دقیقه 
وقت نخست این دیدار هجومی تر ظاهر شد و موفق 
شد 2 بر صفر پیش بیفتند. البته در همان وقت اول 
تیم ایران یكی از گل های خورده را توسط »محمد 

معصومی زاده« جبران كرد.
در وقت دوم این دیدار تلاش دو تیم برای باز كردن 
دروازه یكدیگر ثمری نداشت. اما در 12 دقیقه وقت 
سوم ساحلی بازان تیم ایران كه كمی با استرس 
حركت  با  شدند  موفق  سرانجام  كردند  می  بازی 

دوباره معصومی زاده گل تساوی را به ثمر برسانند.
در ادامه مسابقه بازی اشتباه مدافعان ایران و در 

ادامه خروج ناموفق »پیمان حسینی« گلر تیم سبب 
شد پابرهنه های عمان به گل سوم برسند. اما این 
پایان كار نبود و تیم عمان چهارمین گل را نیز از روی 
جا گذاشتن تیم ایران به ثمر رساند. البته »محمد 
احمد زاده« كاپیتان تیم ملی فوتبال ساحلی ایران 
یكی دیگر از گل های حریف را جبران كرد ولی در 
نهایت شاگردان »ماركو اوكتاویو« سرمربی تیم ایران 
با قبول شكست به عنوان تیم دوم گروه چهارم به 
مرحله حذفی صعود كردند. تیم فوتبال ساحلی 
ایران در نخستین دیدار خود با نتیجه 5 بر 2 تیم 
عراق را شكست داده بود. به این ترتیب تیم عمان 
به عنوان سرگروه در دیدار بعدی به مصاف بحرین 
می رود و ساحلی بازان ایران مقابل تیم ژاپن صف 
آرایی می كنند. محمد احمدزاده، مسلم مسیگر، 
پیمان حسینی، امیرحسین اكبری، محمدعلی 
مختاری، حمید بهزادپور، مصطفی كیانی، محمد 
مرادی، علی میرشكاری، سعید پیرامون، مهدی 
بازیكنان  زاده،  معصومی  محمد  و  محمدی  شیر 
اعزامی ایران به این رقابت ها هستند. رقابت های 
فوتبال ساحلی در سه زمان 12 دقیقه برگزار می 
تیم ها 3  از  پیروزی هر كدام  شود كه در صورت 

امتیاز برای تیم برنده منظور می شود. در غیر این 
صورت در وقت های اضافه پیروز میدان 2 امتیاز و 
در ضربات پنالتی، یک امتیاز به تیم برتر تعلق می 
تیم  مسابقات  این  گذشته  دوره  هشت  در  گیرد. 
فوتبال ساحلی ژاپن با 2 قهرمانی، 5 نایب قهرمانی 
و یک مقام سومی پر افتخارترین تیم در آسیا است 
و پس از سامورائی ها، تیم فوتبال ساحلی ایران با 
2 قهرمانی، 5 مقام سومی و یک مقام چهارمی در 
جایگاه دوم قرار دارد. البته تیم فوتبال ساحلی ایران 
چندی پیش در رقابت های بین قاره ای جهان در 

سال 2019 به مقام قهرمانی رسیده بود.

عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال: 

برای انتخاب سرمربی تیم ملی فوتبال 
نباید عجله کرد 

قهرمانی آسیا؛ 

ساحلی بازان فوتبال ایران مقابل عمان باختند و صعود کردند 

انتخاب سرمربی تیم ملی در این مقطع جایز نیست 
روشن: اصلا بازی های استقلال را نمی بینم 

مدیرعامل باشگاه استقلال تهران با بیان اینكه رفتار »سعید آذری« مدیرعامل 
ذوب آهن باعث تاسف است، گفت: قصد او ضربه زدن به استقلال و هواداران 
است.  »امیرحسین فتحی« در خصوص نقد نشدن چک صادر شده باشگاه 
انتقال »مرتضی تبریزی«، اظهار داشت:  استقلال برای ذوب آهن در راستای 
متاسفم كه شاهد رفتار غیر ورزشی »سعید آذری« در روز بازی حساس با العین 
افزود: صادر كننده چک  او كاملا كذب است. وی  این صحبت های  هستم. 

نیستم و امضایی هم روی چک نداشته ام و آن از سوی حامی مالی باشگاه صادر 
شده و قطعا نقد می شود. فتحی تصریح: او بارها با حامی مالی باشگاه صحبت 
كرده و 600 میلیون نقد شده و 300 میلیون باقی مانده نیز، فردا نقد می شود. 
مدیرعامل استقلال ادامه داد: این رفتارها مختص آذری است و همواره تكرار می 
شود و مطمئن باشید كه بار آخز نیز نیست. وی در ادامه تاكید كرد كه این رفتارها 

و صحبت های دروغ مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان بدون جواب نمی ماند.

مدیرعامل باشگاه استقلال تهران: 

رفتار مدیرعامل ذوب آهن باعث تاسف است 

رئیس دپارتمان داوران فدراسیون فوتبال ایران در واكنش به انتشار 
اخباری مبنی بر حاضر نشدن »پیرلویجی كولینا« )رئیس كمیته 
داوران فیفا( در تهران، گفت: حضور وی در كشورمان برای تماشای 

شهرآورد پایتخت قطعی است. 
»داود رفعتی« روز سه شنبه در حاشیه دوره توجیهی و دانش افزایی 
داوران و كمک داوران بین المللی فوتبال در جمع خبرنگاران، اظهار 
داشت: فیفا اجازه استفاده از VAR )كمک داور ویدوئی( را طی پنج 
مرحله به ما داده است. مرحله نخست ثبت نام و مرحله دوم آموزش 
است كه ماه آینده در قطر این آموزش انجام می شود و مرحله سوم 

تست آفلاین است كه این تست ها انجام شد و فیفا برای همكاری 
باره موافقت كرد. وی گفت: مرحله  این  شركت های داخلی در 
چهارم تخصیص بودجه از فیفا به فدراسیون فوتبال خواهد بود و در 
نهایت مسئولان فیفا باید چگونگی استفاده از VAR را ببینند. رئیس 
دپارتمان داوران فدراسیون فوتبال ادامه داد: قرار است در شهرآورد 
89 پایتخت سیستم آفلاین VAR را به كولینا نشان دهیم و اگر نظر 
او مثبت بود كه دیگر احتیاجی به آمدن مسئولان دیگر از فیفا نیست، 
در غیر این صورت گروه دیگری از فیفا برای بازدید به ایران می آیند 
تا مجوز لازم را صادر كنند. رفعتی تاكید كرد كه VAR آنلاین قطعا 
برای شهرآورد دهم فروردین 98 آماده نمی شود اما امیداوریم تا پیش 
از پایان رقابت های لیگ برتر باشگاه های كشور مجوز آن را دریافت و 
راه اندازی كنیم. وی در خصوص كلاس توجیهی برگزار شده گفت: 
این دوره بر اساس توصیه های AFC )كنفدراسیون فوتبال آسیا( و 
FIFA )فدراسیون جهانی فوتبال( انجام می شود و در این دوره به 
داوران گوشزد شد كه استفاده از تلگرام برای داوران خلاف قانون و 
مقررات است و مطابق با آیین نامه فیفا هر گونه گروه، سازمان و كانال 
موازی با كمیته داوران اجازه فعالیت ندارد. آموزش فقط باید از طریق 

كمیته داوران انجام شود تا اشتباهی در این باره صورت نگیرد.

رئیس دپارتمان داوران فدراسیون فوتبال:

 »کولینا« قطعا در شهرآورد حاضر می شود 
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علمی و سلامت 

چند فعالیتِ خانگیِ مفید برای سلامتی
بسیاری از افراد از انجام دادن کارهای خانه لذت نمی برند اما اگر بدانند که انجام این 
قبیل فعالیت ها به جز تمیز و مرتب شدن خانه، مزایای بسیاری نیز برای سلامتی شان 

دارد شاید نظرشان تغییر کند.
به گزارش ایسنا، این فعالیت های ساده می توانند منجر به افزایش شادی، کاهش 
استرس و حتی محافظت از فرد در برابر بیماری ها شوند. در این مقاله از سایت "لایف 
هک" شش مورد از مزایای سلامتی کارهای خانگی آورده شده که در صورت آگاهی از 

آن ها دیگر انجام این وظایف سودمند و ساده را به تعویق نخواهید انداخت:
مرتب کردن تخت خواب 

مطالعات نشان داده است افرادی که هر روز تخت خواب خود را مرتب می کنند، روز 
خود را با افزایش بهره وری و احساس رفاه بیشتری آغاز می نمایند. بیشتر افرادی که 
صبح خود را با مرتب کردن تخت خواب خود آغاز می کنند، احساس موفقیت کرده و 
تمایل دارند کارهای خود را یکی پس از دیگر انجام دهند. این افراد هم چنین در طول 
روز احساس آسودگی و با انرژی بودن داشته و دچار سستی و خستگی نمی شوند. به 
یاد داشته باشید که ترک کردن یک تخت خواب نامنظم می تواند روزتان را با استرس 

همراه کند.
مرتب کردن و آراستن حیاط 

افرادی که بیشتر درگیر کارهای خانگی و آراستن حیاط هستند، حدود ۳۰ درصد کمتر 
از افرادی که کم تحرک هستند در معرض خطر سکته قلبی یا مغزی برای نخستین بار 
قرار دارند. علاوه بر آن ماده ای شیمیایی در علف های تازه بریده شده وجود دارد که 
باعث می شود افراد احساس راحتی و شادی بیشتری داشته باشند. وقتی زمانی را در 
حیاط یا فضای سبز جلوی منزل کار و فعالیت می کنید با تعریق و سپس دوباره نوشیدن 
آب بدنتان تمام سمومی را که در آن تجمع یافته از خود خارج می کند. اغلب اوقات 
افرادی که زمان زیادی را در این محیط می گذرانند و تعریق می کنند، پس از خنک شدن 

احساس کسب انرژی تازه ای خواهند داشت.
تمیز کردن سرویس های بهداشتی و حمام

سرویس های بهداشتی محلی مناسب برای رشد باکتری های مضر هستند. با تمیز 
کردن مرتب آن ها در واقع احتمال ابتلا به انواع بیماری ها را کاهش داده و احتمال انتقال 
آلودگی ها از محل توالت را به وسایلی مانند مسواک خود از بین می برید. تمیز کردن مرتب 
سرویس های بهداشتی هم چنین از رشد قارچ ها نیز جلوگیری می کند که در صورتی که 

به موقع و به درستی به آن نپردازید، کنترل آن در آینده بسیار دشوار خواهد شد.
پرورش گل و گیاه

 شرکت در فعالیت هایی که به طبیعت مربوط است می تواند به کاهش علائم افسردگی 
کمک کند. یک مطالعه نروژی گروهی از افراد مبتلا به انواع مختلف افسردگی را به صرف 
هفته ای شش ساعت به امور باغبانی واداشت. پس از گذشت چند ماه این افراد شاهد 
کاهش چشمگیر علائم افسردگی خود بوده و این بهبودی تا چند ماه پس از اتمام مطالعه 
نیز ادامه یافت. نکته قابل توجه این جاست که با پرورش سبزیجات می توانید از سبزیجات 

سالم و تازه ی باغچه خود استفاده کنید.
خلوت کردن آشپزخانه

یک مطالعه اخیر نشان می دهد افرادی که خانه های بسیار شلوغ و درهم و برهم دارند، 
حدود ۷۷ درصد بیشتر از دیگر افراد احتمال ابتلا به چاقی و اضافه وزن را دارند. یکی 
از دلایل این موضوع آن است که افراد در یک آشپزخانه شلوغ و درهم و برهم سخت تر 

می توانند خوراکی های مناسب و سالم برای خوردن انتخاب کنند. 
هنگامی که فرد آشپزخانه خود را مرتب و سامان دهی کند، می تواند شاهد مزایای 
سلامتی هم چون کاهش وزن بدون نیاز به گرفتن رژیم باشد. هم چنین خلاص شدن 
از شر به هم ریختگی های یک آشپزخانه می تواند فرصتی مناسب برای دور ریختن مواد 

غذایی ناسالم باشد. 
جارو برقی کشیدن 

 ۳۰ دقیقه جارو برقی کشیدن می تواند همان مزایای سلامتی ۱۵ دقیقه ورزش 
کیک بوکسینگ را داشته باشد. به جای این که هر بار یک اتاق را جارو برقی بکشید، تمام 
خانه را یک مرتبه جارو کنید.   به هنگام جارو برقی کشیدن نه تنهای بازوهای شما، بلکه 

لگن و پاهای شما نیز به دلیل حرکات جلو و عقب کردن جارو ورزش می کند.

یک مقام مسئول درسازمان غذا و دارو :

هنگام مسمومیت با "شوینده ها" چه کنیم؟
دبیر ستاد مرکزی اطلاع رسانی دارو و سموم سازمان غذا و دارو با اشاره به اینکه نزدیک 
به ۹۰ درصد از مسمومیت ها در منازل رخ می دهند، بر لزوم ایمن سازی منازل در مقابل 

عوامل بروز مسمومیت ها تاکید کرد.
یسنا به منش در این باره گفت:  بر اساس سنتی قدیمی، نظافت و شستشوی خانه ها 
در روزهای پایانی سال صورت می گیرد که باید توجه داشت استفاده نابجا و بدون آگاهی 

از مواد شوینده و پاک کننده شیمیایی می تواند خطرات جبران ناپذیری را ایجاد کند.
وی با اشاره به نکات ایمنی در استفاده از شوینده ها، عنوان کرد: همیشه در هنگام 
استفاده از فرآورده های شیمیایی و شوینده ابتدا در نور کافی، برچسب روی بسته بندی 
را مطالعه و سپس مصرف کنید. استفاده از مواد شیمیایی در تاریکی می تواند خطرناک 
باشد. دبیر ستاد مرکزی اطلاع رسانی دارو و سموم سازمان غذا و دارو نسبت به ترکیب 
مواد شیمیایی مانند جوهر نمک، مواد سفیدکننده و لک بر هشدار داد و گفت: بخار 
حاصل و گازهای ناشی از این اختلاط بسیار سمی و خفه کننده است. وی افزود: بسیار 
دیده شده است برخی از افرادی که از این خطر بی اطلاع هستند، تصور می کنند 
اختلاط مواد سفید کننده و جرم بر، اثر پاک کنندگی این ترکیبات را افزایش می دهد. این 
درحالیست است گاز خطرناک حاصل از این اختلاط، منجر به مسمومیت استنشاقی 
شدید و حتی صدمات برگشت ناپذیر در ریه افراد شده است. بنابراین تاکید مجددی 
داریم تا به هیچ عنوان انواع ترکیبات و پودرها و مواد مایع شوینده، جرم بر و سفید کننده 
با هم مخلوط نشوند. دبیر ستاد مرکزی اطلاع رسانی دارو و سموم سازمان غذا و دارو 
افزود: همچنین بسیاری از محصولات خانگی مانند جوهر نمک، مواد شوینده و لک بر، 
لوله باز کن، لاک پاک کن، سموم حشره کش و جونده کش )مانند مرگ موش(، تینر، 
ضدیخ، بنزین و نفت می توانند در صورت بلعیده شدن و تماس با پوست و چشم و یا 
در صورت تنفس، بسیار سمی باشند. بنابر اعلام روابط عمومی سازمان غذا و دارو، وی 
خاطرنشان: در هنگام استفاده از مواد شیمیایی و فرآورده های شوینده و پاک کننده، 
پنجره ها را باز کنید تا هوا به خوبی در محیط جریان داشته باشد. بسیاری از این ترکیبات 

بخارات سمی ایجاد می کنند که به مخاط دهان، بینی و ریه صدمه می زند.
وی در پایان گفت: برخی از توصیه های استفاده از شوینده ها به شرح زیر است:

۱. در زمان نظافت سطوح و استفاده از ترکیبات شوینده و پاک کننده از دستکش 
لاستیکی، کفش جلوبسته و در صورت امکان، ماسک استفاده همیشه پس از استفاده 
از مواد شیمیایی سریعاً درب آن را ببندید و دقت کنید که هیچ ظرف دربسته ای از 

دسترسی کودکان در امان نیست.
 ۲. درصورتی که نزدیکان شما ماده ای غیرخوراکی و سمی را بلعید و یا استنشاق 
کرد، با مرکز اورژانس ۱۱۵ و یا مرکز اطلاع رسانی داروها و سموم ۱۹۰ تماس بگیرید. 
۳. محصولات شیمیایی و شوینده، نفت و بنزین و داروها را همیشه در ظرف اصلی آن 
نگهداری کنید. هیچ گاه این فرآورده ها را در ظرف مواد خوراکی )مانند بطری نوشابه( 
نگهداری نکنید. ممکن است کودکان اشتباهی این مواد را خورده و دچار مسمومیت 

شدید شوند. ۴.
 در صورت تماس اتفاقی پوست و یا چشم با مواد شیمیایی و شوینده، هرچه سریع تر 
موضع را با آب فراوان شستشو دهید و در صورت عدم رفع آزردگی موضعی و یا بروز علائم 

سوختگی، تورم، سوزش و خارش، هرچه سریع تر به مرکز درمانی مراجعه شود.

رئیس انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی هشدارداد 
سوختگی های ناشی از مواد محترقه قابل ترمیم نیستند

رئیس انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی با هشدار در مورد استفاده از مواد محترقه 
دست ساز گفت: برای درمان قطع عضو و سوختگی هایی با درجه شدید نمی توان کار 
ترمیمی زیادی انجام داد و مسائل ناشی از این آسیب ها تا پایان عمر گریبانگیر فرد 

مصدوم و خانواده ها خواهد بود.
علی بیژنی در خصوص حوادث شب چهارشنبه آخر سال و تاثیرات آن بر سلامت 
جسمانی افراد، اظهار داشت: امروزه بیشتر موادی که در این شب توسط جوانان و 
نوجوانان استفاده می شوند، از نوع دست ساز بوده که به دلیل تهیه نادرست و مشخص 
نبودن دقیق میزان ترکیبات، حالت انفجاری بیشتری دارد. وی اظهار داشت: قطع 
انگشت، آسیب به بینی و صورت، کوری چشم از جمله عوارض ناشی از این انفجاره 
است؛ بنابراین خانواده ها باید حتی المقدور این مواد محترقه را از مراکز قابل اطمینان 
خریداری کنند یا به طورکلی دور آن را خط بکشند، چرا که آسیب ناشی از این مواد یک 
عمر حسرت برای فرد و خانواده اش به همراه دارد. رئیس انجمن جراحان پلاستیک و 
زیبایی ایران ادامه داد: انفجار ناشی از این مواد سبب قطع انگشت یا کل دست شده و به 
دلیل اینکه کل نسج و استخوان از بین رفته، دیگر قابل ترمیم نبوده و نقص عضو تا پایان 
عمر گریبانگیر فرد خواهد بود. بیژنی با اشاره به اینکه سوختگی ناشی از انفجار مواد 
محترقه می تواند درجات مختلفی داشته باشد، گفت: به خانواده ها توصیه می  کنم که 
در این ایام بیشتر مراقب فرزندان خود باشند چرا که انفجار ناشی از مواد محترقه،  علاوه 

بر آسیب و مصدومیت فرد می تواند سبب مرگ افراد شود. 
رئیس انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی ایران خاطرنشان کرد:  بهتر است خانواده ها 
برای برگزاری این ایام، به محل هایی ایمن رفته و کنترل مناسبی روی فرزندان خود و 
تخلیه هیجانات آنها داشته باشند، چرا که در غیر این صورت علاوه بر تلخ شدن نوروز بر 
آنها و احتمال بروز آسیب و عفونی شدن زخم ها، برخی عوارض تا پایان عمر گریبانگیر 

آنها خواهد بود.
 به گزارش ایرنا در چهارشنبه سوری سال گذشته ۲۴ نفر در کشور دچار قطع عضو 
شدند که ۱۵8 نفر از موارد سوختگی از نوع درجه متوسط و شدید )درجه دو و سه( بوده 
است و ۱۵۷ نفر دچار آسیب از ناحیه چشم شده اند. همچنین 6۵ درصد مصدومان 

حوادث چهارشنبه سوری در گروه سنی 6 تا ۱8 سال بوده اند.

 

"اشعه ایکس" و "ام.آر.آی" از روش های بسیار مؤثری 
برای تشخیص مراحل اولیه بیماری سرطان پستان به 

شمار می آیند.
پژوهشگران  گیزمگ،  از  نقل  به  و  ایسنا  گزارش  به 
اتریشی در مطالعه اخیرشان در حال توسعه یک جلیقه 
دارای سیم پیچ های رادیویی قابل انعطاف هستند که 
تصویربرداری ام.آر.آی را برای تشخیص سرطان پستان 

بهبود می بخشد.
پژوهشگران "موسسه علمی اتریش" در وین در حال 
توسعه یک جلیقه هستند که اطراف آن سیم پیچ های 
دارای فرکانس رادیویی قابل انعطاف تعبیه شده است و 
از آن می توان برای تشخیص بهتر بیماری سرطان پستان 

استفاده نمود.
جلیقه مذکور دارای مجموعه ای از ۳۲ سیم پیچ دارای 
فرکانس رادیویی است که درون پارچه این جلیقه تعبیه 
می شوند. سیم پیچ های مذکور 8 سانتی متر )۳.۱ اینچ( 
طول دارند و با استفاده از کابل کواکسیال به یک گیرنده 
رادیویی متصل می شوند و چند حسگر نیز در داخل این 
جلیقه قرار داده شده اند که توسط آنها سیستم می تواند 
حرکات ناشی از تنفس بیمار را که باعث ایجاد اختلال در 

تصاویر می شود حذف نماید.
 )Coaxial cable(کابل هم محور یا  کابل کواکسیال 
کابلی است که دارای یک رسانای داخلی است که توسط 

یک عایق منعطف محصور شده است و روی این لایهٔ 
منعطف نیز توسط یک رسانای نازک برای انعطاف کابل 
به هم بافته شده  است. هدف این لایه رسانای خارجی 
کابل جلوگیری از نفوذ نویزهای محیط کابل می باشد. 
همه این اجزا، در داخل عایق دیگری جاسازی شده اند.
ام.آر.آی ها به عنوان یک روش تشخیصی مفید نسبت 
آنها  این دلیل که  به  به شمار می آیند  ایکس  به اشعه 
دارای تابش یوننده مضر نیستند. آنها همچنین دارای 

حساسیت بالاتر و تصاویر با وضوح بالاتری هستند.
تابش یون ساز، تابش یونیزانیا یا تابش یوننده، تابشی 
است که به اندازهٔ کافی انرژی دارد تا الکترون ها را از اتم و 
یا مولکول جدا کند، یا به بیانی دیگر آن ها را یونیزه کند. 
تابش یوننده از ذره های درون اتمی، اتم ها و یا یون هایی 
با سرعت بسیار بالا )سرعتی نزدیک به سرعت نور( و یا 
موج های الکترومغناطیسی با انرژی بسیار بالا مانند گاما 
و ایکس ساخته شده  است. تابش یوننده در اثر واکنش 
هسته ای-اعم از طبیعی یا مصنوعی-با دمای بسیار بالا 
)مثلًا در هاله خورشید یا در حالت پلاسما( از طریق تولید 
طریق  از  یا  ذره ای  دهنده  شتاب   در  پرانرژی  ذره های 
فرایندهای طبیعی مانند رعد و برق یا انفجار ابرنواختر 

پدید می آید.
ام.آر.آی تصاویر ۳ بعدی از بدن انسان را با قرار دادن 
آن در برابر یک میدان مغناطیسی قوی همراه با امواج 

رادیویی، تولید می کند. طی این مطالعه، این جریان 
هسته اتم های هیدروژن داخل بدن را تحریک می کند، 
تصاویر  به  را  آنها  رایانه  توسط  می توان  آن  از  پس  که 

آناتومی دقیق تبدیل کرد.
در این روش هنگامی که بیمار برای انجام کارهای 
ماموگرافی مراجعه می کند، وارد یک لوله اسکنر ام.آر.
دارای  پیچ های  سیم  از  آنجا  در  سپس  و  می شود  آی 
فرکانس رادیویی برای ثبت تصویر استفاده می کنند. به 
گفته محققان، این رویکرد هنوز تکمیل نشده است و 
دارای نواقصی است که بزودی و با آزمایشات بیشتر حل 

خواهد شد.

تشخیص زودهنگام آلزایمر با آزمایش چشم
می دهد  نشان  آمریکا  متحده  ایالات  دوک"  "دانشگاه  پژوهشگران  اخیر  مطالعه 
تفاوت های قابل توجهی در شبکیه بیماران مبتلا به آلزایمر و افراد عادی وجود دارد که تنها 

با یک آزمایش چشم می توان متوجه آن شد.
به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، پژوهشگران آمریکایی اخیراً دریافته اند انجام 
آزمایش چشم می تواند سریع تر از دیگر آزمایشات بیماری آلزایمر افراد را پیش از ظهور 

علائم، تشخیص دهد.
در این مطالعه پژوهشگران دانشگاه دوک بر روی یک فناوری تصویربرداری غیرتهاجمی 
بودند. فناوری مذکور  نوری")OCTA( متمرکز  انسجام  توموگرافی  "آنژیوگرافی  نام  به 
پزشکان را قادر می سازد تا به سرعت جریان خون را در مویرگ های کوچک پشت شبکیه 

بررسی کنند.
شبکیه داخلی ترین لایهٔ چشم است و شامل سلول های گیرندهٔ نور و نورون ها می شود. 
این لایه بسیار نازک)قطری حدود ۰٫۵ میلی متر( ۷۵٪ مساحت کره چشم را می پوشاند. 
شبکیه لایه حساس به نور را تشکیل می دهد و با تبدیل جریان الکترومغناطیسی نور به 
پیام عصبی و انتقال آن از طریق عصب بینایی به لوب پس سری به مغز توانایی دیدن را 

می دهد.
"شارون فکرت")Sharon Fekrat( نویسنده ارشد این مطالعه گفت: ما رگ های خونی 
که در طول آزمایش منظم چشم دیده نمی شوند را اندازه گیری می کنیم. ما این کار را با 
فناوری غیرتهاجمی که تصاویری با رزولوشن بالا را از رگ های خونی بسیار کوچک در 

شبکیه در عرض چند دقیقه می گیرد، انجام می دهیم.
بیش از ۲۰۰ فرد در این مطالعه مورد بررسی قرار گرفتند و چشم همه با استفاده از 
دستگاه های جدید "آنژیوگرافی توموگرافی انسجام نوری" تصویربرداری شد. در این 
میان ۱۳۳ فرد سالم، ۳۹ نفر مبتلا به بیماری آلزایمر و ۳۷ نفر مبتلا به اختلال شناختی 
خفیف)MCI( بودند. یکی از اهداف کلیدی این مطالعه شناسایی هر گونه دژنراسیون 
شبکیه ای است که می تواند به طور مستقیم با بیماری آلزایمر مرتبط باشد. اختلال 
شناختی خفیف)Mild Cognitive Impairment(، یک اختلال عصبی است که در افراد 
مسن رخ می دهد و شامل اختلالات شناختی همراه با اختلالات جزئی در فعالیت های 
روزمرهٔ زندگی می شود؛ همچنین به عنوان زوال عقل اولیه و اختلال حافظهٔ منزوی 

شناخته شده  است.
نتایج نشان داد به طور قابل توجهی چگالی لکه زرد و تراکم پرفیوژن افراد مبتلا به آلزایمر 

در مقایسه با افراد سالم و افراد مبتلا به اختلال شناختی خفیف کمتر بود.
لکهٔ زرد یا ماکولا)Macula( بخشی از شبکیه است که بیشترین حساسیت به نور را 
دارد و موجب دید مستقیم و واضح می شود. لکه زرد برای کارهای دقیق مثل خواندن 

و رانندگی لازم است.
فکرت در انتها افزود: این فناوری می تواند یک روش بسیار خوب در تشخیص زودهنگام 

بیماری آلزایمر و قبل از اینکه علائم این بیماری ظاهر شوند، باشد.

عصای هوشمندی که روند بهبودی بیمار را 
ارزیابی می کند

   
محققان دانشگاه "مالاگا" یک عصای حساس به فشار ابداع کرده اند که می تواند روند 

بهبودی بیمارهای دچار اختلال حرکتی را در طول دوران نقاهت ارزیابی و گزارش کند.
به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، برای کسی که متحمل آسیب جسمی شده و این 
آسیب موجب اختلال حرکتی در وی شده است غیر عادی نیست که در طول روز از عصا 

برای کمک در راه رفتن و نشست و برخاست استفاده کند.
به یک  باید مرتب  بهبود اختلال حرکتی خود  بر شرایط  برای نظارت  بیماران  این 
متخصص توانبخشی مراجعه کنند. در حالی که ابداع جدید محققان دانشگاه مالاگا این 
نیاز را تقریباً رفع کرده است. مهندسان دانشگاه مالاگای اسپانیا یک عصای هوشمند 
طراحی کرده اند که هر دو هدف را محقق می کند. یعنی هم به راه رفتن و حرکت بیمار 
کمک می کند و هم بر روند بهبود وی نظارت می کند. این عصا دارای دو حسگر فشار است 
که در دو نقطه مختلف سر آن قرار دارد. این حسگرها در هر قدمی که بیمار برمی دارد 

مقدار وزنی که وی بر روی عصا می اندازد و مدت زمان آن را اندازه می گیرد.
این داده ها توسط بلوتوث به گوشی هوشمند کاربر ارسال می شود و یک نسخه هم به 

رایانه درمانگر وی فرستاده می شود و بدین ترتیب روند بهبودی بیمار ارزیابی می شود.
نحوه استفاده از این عصای هوشمند تفاوتی با یک عصای معمولی ندارد در حالیکه 
باتری آن به صورت بی سیم بین هر استفاده شارژ می شود. علاوه بر این هزینه تولید 
آن کمتر از ۱۱۰ دلار خواهد شد که بسیار ارزان تر از سایر حسگرهای فشارسنج که 
قبلًا توسعه یافته اند است. در حقیقت سازندگان این عصا طراحی و نرم افزار آن را برای 
استفاده همگانی به صورت آزاد روی اینترنت قرار داده اند.  محققان برنامه دارند این عصا 
را به یک سیستم هوش مصنوعی مجهز کنند. این کار پردازش داده ها و تجزیه و تحلیل 

شاخص های پیچیده پیشرفت بیمار را توسط خود عصا ممکن می کند.

ابداع جلیقه ای برای تشخیص بهتر سرطان پستان

بدینوسیله دراجرایی مواد۱۱۵و۱8۰قانون آئین دادرسی داگاه ها ی عمومی وانقلاب  درامورکیفری به متهم  به هویت شمسی کاظم زاده فرزند حسینعلی ابلاغ گردد ظرف 
یک ماه ازتاریخ انتشارآگهی جهت رسیدگی به اتهام خویش مبنی بر ایرادضرب و جرح  عمدی   موضوع اعلام شکایت خانم سمیه شیری فرزند کاظم درشعبهدوم دادیاری 
دادسرای عمومی وانقلاب شهرستان دلفان جهت دفاع  ازتهام منتسبهحاضرشوید درغیر این صورت این مرجع موضوع رابه صورت غیابی رسیدگی واتخاذ تصمیم می نماید.
11092- ایوب ندری -  دادیاری شعبه دوم دادسرای عمومی  و انقلاب  دلفان     م الف 662

----------------------------------------------------------
آگهی حصر وراثت}نامحدود{

آقا/خانم علی صفرکریمی حسن اباد  فرزند همت بگ  به شماره شناسنامه ۱۹۲صادره ازحوز۲       باتقدیم دادخواستی چنین اشعار داشته که شادروان مرحوم شاپسند   
عزیزی  فرزندقربانعلی  به شماره شناسنامه ۵۷۱ صادره از  متولد۱۳۴۳/۴/۲ در تاریخ ۱۳۹۷/۱۰/۱۷ در شهرستان   فوت نموده وراث حین الفوت وی منحصر است به:

۱- علی صفرکریمی حسن آباد فرزند همت بگ   به شماره شناسنامه همسر ۱۹۲ متولد ۱۳۳۳ نسبت  با  متوفی  همسر
۲- زهراکریمی حسن آبادی  فرزند علی صفر به شماره شناسنامه ۴۲۰۰۲۰8۴۲۳ متولد۱۳۷۱ نسبت  با متوفی  فرزند

۳- سکینه کریمی حسن آباد فرزند  علی صفر به شماره شناسنامه ۴۲۰۰۴۳۹۳۹۵ متولد۱۳۷۷ نسبت  با  متوفی فرزند
۴- فاطمه  کریمی حسن آباد  فرزندعلی صفر  به شماره شناسنامه  ۴۲۰۰۳۵8۵۵۷ متولد۱۳۷۵نسبت با متوفی فرزند.
۵-محمد کریمی حسن آباد  فرزند علی صفر به شماره شناسنامه ۴۲۰۰۰۱۴۰۴۱ متولد  ۱۳68نسبت  با متوفی فرزند

طبق نامه مالیات بر ارث شماره   مورخه  / /  ارزش ماترک متوفی بیش از سی میلیون ریال است فلذا با انجام تشریفات مقدماتی دادخواست مزبور یک نوبت در روزنامه 
های کثیر النتشار اگهی میشود تاهر شخص حقیقی و حقوقی نسبت به موضوع اعتراض داشته  یا وصیت نامه ای از متوفی در دست داردظرف حداکثر یک ماه}۳۰{ روز 
پس از انتشار به شورای شعبه ۴ حقوقی دلفان تقدیم داردوالامستندا به مواد ۳6۱و۳6۲قانون امور حسبی گواهی حصروراثت صادروبه اعتراضات خارج ازاین مواعد ترتیب 

اثر داده نخواهد شد. م الف 6۴۴
11093-فرهاد گلمحمدی رئیس شعبه چهارم شورای حل اختلاف دلفان

----------------------------------------------------------
نشرآگهی

به پیوست یک برگ جهت نشرآگهی درخصوص شکایت خانم کافیه دریاباری فرزند نورعلی دائربرتوهین به اشخاص  عادی  علیه متهم خانم گلپاره مرادی بحضورارسال می 
گردد مقتضی است یک نوبت دریکی از روزنامه  های کثیرانتشار ملی یا محلی انتشار وبه خانم گلپاره مرادی ابلاغ گردد ظرف حداکثریک ماه از تاریخ انتشار آگهی جهت 
رسیدگی به اتهام انتسابی درشعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی وانقلاب شهرستان دلفان حاضرشوید درغیراینصورت این شعبه به صورت غیابی رسیدگی واتخاذ تصمیم 

می نماید و سپس یک  نخسه جهت ضمیمه نمودن پرونده به این شعبه ارسال  گردد.
11094 مرتضی چراغی  - مدیردفترشعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی وانقلاب شهرستان دلفان  م الف 665

----------------------------------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۳۹۴6۰۳۲۵۰۰۳۰۰۰۰8۵ مورخ ۱۳۹۷/۰۲/۰۳
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دلفان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای محمد علی صفری   در ششدانگ یکباب عمارت به مساحت ۱8۳/6۲متر مربع قسمتی از پلاک 8 فرعی واقع از ۲۱ اصلی واقع  در بخش ۱۲ استان لرستان شهرستان 

دلفان  دره مشتری خریداری از مالک رسمی  آقای  بهرام شریفی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول1397/12/06 تاریخ انتشار نوبت دوم1397/12/22
م الف653    رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان نورآباد دلفان- امیرحسین خلیلی10484

وعده های غذایی به اندازه مناسب نیست
کاهش وزن تنها با انجام ورزش حاصل نمی شود و آنچه می خورید نیز باید مد نظر 
قرار بگیرد. با این وجود، همچنان افراد بسیاری به مواد غذایی مصرفی و اندازه وعده 
های غذایی خود توجهی ندارند. بدون تحت کنترل گرفتن رژیم غذایی، موفقیت 
در کاهش وزن پایدار حاصل نمی شود و این دو دلیل دارد. نخست، بدون سوخت 
مناسب، ورزش و انجام فعالیت های دیگر دشوار شده و به راحتی خسته خواهید 
شد. دوم، رژیم غذایی و ورزش دو عوامل موثر در روند کاهش وزن هستند، اما باید 
به رژیم غذایی توجه بیشتری داشته باشید. بر همین اساس، برای برنامه ریزی وعده 
های غذایی خود ممکن است به صرف وقت بیشتر نیاز داشته باشید. برای شروع، 
شما می توانید طی چند هفته آنچه می خورید را یادداشت کنید. سپس، کالری های 
غیر ضروری و این که از کدام بخش رژیم غذایی عادی خود می توانید آنها را حذف 
کنید، مشخص سازید. در شرایطی که سالم غذا خوردن ممکن است پر هزینه باشد، 

این روش می تواند به کاهش هزینه های شما نیز کمک کند.

در پی تغییر سریع شرایط هستید
افراد بسیاری که وزن کم می کنند، نمی توانند وزن سالم را حفظ کرده 
و دوباره چاق می شوند. زمانی که وزن کم می کنید، میزان سوخت و ساز 
بدن در حالت استراحت )مقدار کالری که برای حفظ عملکرد بدن در حالت 
استراحت نیاز است( کاهش می یابد. زمانی که وزن زیادی را طی یک بازه 
زمانی کوتاه کاهش می دهید، میزان سوخت و ساز بدن در حالت استراحت 
به طور قابل توجهی کاهش می یابد. این به معنای آن است که باید سخت تر 
از گذشته تلاش کنید تا وزن خود را پایین نگه دارید. زمان عامل کلیدی 
در کاهش وزن پایدار است. آنچه باید انجام دهید تمرین دادن بدن برای 

سازگاری آرام با شرایط جدید است.

فقط در باشگاه ورزش می کنید
زمانی که در باشگاه ورزش می کنید بی تردید برای کاهش وزن 
مفید است. اما ورزش و فعالیت جسمانی خارج از باشگاه نیز به ایجاد 
تغییرات بلند مدت برای کاهش وزن و حفظ وزن سالم کمک خواهد 
کرد. زمانی که موضوع ورزش مطرح می شود، اگر نتوانید یک برنامه 

منظم را دنبال کنید، به نتایج دلخواه نیز دست نخواهید یافت.
زندگی روزمره شما می تواند حاوی فرصت های زیادی برای ورزش 
باشد که از آن جمله می توان به استفاده از پله به جای آسانسور، 
پیاده روی به جای رانندگی، یا اختصاص زمانی برای بازی با فرزندانتان 
اشاره کرد. اگر حتی برای رفتن به باشگاه وقت نداشته باشید،، این 
قبیل فعالیت ها در کنار هم می تواند به کاهش وزن شما کمک کند.

 دلایلی برای عدم کاهش وزن!

اینفوگرافی:   محسن عبداللهی *

شاید برای شما نیز پیش آمده باشد که برای کاهش وزن خود یک برنامه ورزشی 
منظم را دنبال کرده و رژیم غذایی سالمی را نیز مصرف کنید، اما به رغم تلاش های 

صورت گرفته به وزن دلخواه خود نرسیده یا به سختی وزن کم می کنید.
خوشبختانه تغییرات کوچک بسیاری وجود دارند که می توانید برای حرکت در 

مسیر درست و دستیابی به اهداف کاهش وزن خود مد نظر قرار دهید. در ادامه با 
برخی از آنها بیشتر آشنا می شوید.

به مقداری کمک از دوستان خود نیاز دارید
خبر خوب این است که لازم نیست به تنهایی همه کارها را انجام دهید. زمانی 
که موضوع تغییر عادات مطرح می شود، افراد دیگر نیز می توانند به ایجاد تغییر 
کمک کنند. اگر شما و افرادی که به طور منظم با آنها در ارتباط هستید، گزینه 
های غذایی سالم تر را مصرف کرده یا به همراه هم ورزش کنید به نتایج بهتری در 

زمینه کاهش وزن نیز دست خواهید یافت.

در مسیر کاهش وزن دچار ایستایی شده اید
در مسیر تحقق اهداف کاهش وزن خود ممکن است با ایستایی و عدم پیشرفت 
مواجه شوید و کنار آمدن با این شرایط به شما بستگی دارد. صبور باشید، و 
اهداف خود را رها نکنید زیرا حرکت آرام و پایدار کلید موفقیت برای کاهش وزن 
پایدار است. اگر مدتیست که تغییری در وزن شما ایجاد نمی شود، ممکن است 
به ایجاد تغییر در رژیم غذایی و برنامه ورزشی خود نیاز داشته باشید. در این 
میان، نشانگرهای دیگر را می توانید برای بررسی ارتقا سلامت خود مد نظر قرار 
داده و برای حفظ انگیزه استفاده کنید که از آن جمله می توان به اندازه دور کمر 
اشاره کرد. چربی شکم، که به نام چربی احشایی نیز شناخته می شود، اندام های 
داخلی شما را فرا می گیرد و از ناسالم ترین انواع چربی محسوب می شود. شما 
می توانید با دنبال کردن تغییرات اندازه دور کمر و این که شکم شما چگونه به نظر 
می رسد، انگیزهای های خود در راستای تحقق اهداف کاهش وزن را حفظ کنید.

رژیم غذایی و برنامه ورزشی خاص شما نیست
شرایط هر فرد با فرد دیگر متفاوت است و این مساله در مورد کاهش 
وزن نیز صادق است. رژیم های غذایی و برنامه های ورزشی مختلفی 
وجود دارند. دلیل این که یک رژیم غذایی و برنامه ورزشی واحد برای 
همه موثر نیست، این است که شرایط و نیازهای بدن هر فرد منحصر 

به خود اوست.
شما باید برنامه ورزشی و غذایی را بر اساس شرایط خود تنظیم 
کنید. به جای دنبال کردن کردن یک رژیم غذایی یا برنامه ورزشی 
خاص، از امتحان کردن گزینه های مختلف برای شناسایی مواردی که 

کارایی لازم را برای شما دارند، هراس نداشته باشید.

باید به پزشک مراجعه کنید
در برخی موارد، شرایط زمینه ای که 

پزشک می تواند آنها را تشخیص داده و 
درمان کند، ممکن است دلیل ناتوانی 
شما در کاهش وزن باشد. داروهایی که 
مصرف می کنید، مانند آنتی بیوتیک 

ها، ممکن است بر تلاش های شما برای 
کاهش وزن تاثیرگذار باشند.

مکان زندگی یا کار شما کاهش وزن را دشوار می سازند
اگر فروشگاه ها و رستوران هایی که به محل زندگی یا کار شما نزدیک هستند، 
گزینه های غذایی سالم زیادی ارائه نمی کنند، احتمالا غذاهای سالم کمتری را 
خریداری و مصرف می کنید. اگر در تلاش برای کاهش وزن خود هستید باید 
یک رویکرد سیستمی را مد نظر قرار دهید. برای درک این که چرا وزن کم نمی 
کنید، سیستم های اطراف خود را که ممکن است در این زمینه موثر باشند، 
بررسی کنید. زمانی که ارزیابی های لازم را انجام دادید می توانید چگونگی 
بهینه سازی شرایط و زیر کنترل گرفتن آن را مشخص کنید. به عنوان مثال، 
از  آن  خرید  جای  به  خانه  از  غذا  آوردن  ناهار،  زمان  در  کوتاه  پیاده روی  یک 
رستوران، یا خوردن صبحانه تغییرات کوچکی هستند که می توانند تفاوت 

های چشمگیری را ایجاد کنند.
رژیم غذایی، فعالیت جسمانی و سوخت و ساز، سه عامل تاثیرگذار بر وزن 
شما هستند. این احتمال وجود دارد که تغییراتی را در زندگی خود ایجاد کنید 

که بر هر سه مورد اثرگذار باشند. اما زیاد به خود سخت نگیرید.

سلامت روانی خود را مد نظر قرار دهید
سلامت روانی می تواند به روش های مختلف بر وزن شما تاثیرگذار باشد. به عنوان 
مثال، استرس می تواند موجب تغییر در هورمون ها شود، و افسردگی می تواند موجب 
گوشه گیری و عدم مراقبت از خود شود. این قبیل عوامل نامشهود می توانند اثر 
چمشگیری بر سلامت شما داشته باشند. اگر در کاهش وزن با دشواری مواجه هستید، 

شاید باید ابتدا شرایط سلامت روانی خود را ارزیابی کرده و آن را بهبود ببخشید.

به خواب بیشتری نیاز دارید
خواب برای سلامت روانی و جسمانی انسان ضروری است. جدا 
از مدت زمان هفت تا هشت ساعت که برای خوابیدن توصیه شده 
است، کیفیت خواب نیز باید مورد توجه قرار بگیرد. شرایط مکان 
خواب خود را بهبود بخشیده و عاداتی مانند استفاده از تلفن همراه 
را کاهش دهند، کنار  توانند کیفیت خواب  در تختخواب که می 

بگذارید.
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گزارش از معصومه نیکنام

بالاترین حجم سفرها در طول سال به ایام نوروز اختصاص دارد. در این ایام 
جاده های کشور در معابر اصلی و فرعی مملو از خودرو می شود. حجم انبوه 
خودروها در جاده ها، رانندگی را سخت تر می کند، راننده ها خسته و خطر 

تصادف بیشتر می شود.
اگر در این شلوغی، خودرویی دچار مشکل یا حادثه و تصادف شود چه اتفاقی 
رخ می دهد؟ ضمن اینکه ترافیک جاده ای را بیشتر می کند، سفر را به کام راننده 
و سرنشینانش تلخ خواهد کرد. در سفرهای نوروزی دیده شده که خودروی افراد 
هیچ گونه مشکل فنی و سیستمی نداشته اما مدارک راننده و گواهینامه وی دچار 

مشکل بوده است.
بر اساس قوانین خودرو توقیف می شود و ادامه سفر راننده و سرنشینانش به 
وقفه می افتد. گاهی نیز راننده و سرنشینانش برای سفرهای نوروزی بدون برنامه 
ریزی حرکت کرده و لوازم و ابزار ضروری را به همراه نداشته، در برف و باران گیر 
می کنند پلیس همواره توصیه می کند که در با توجه به نوسانات جوی در فصل 
بهار، هموطنان در صورت سفر به استان ها به ویژه استان های شمالی، تجهیزات 

کامل در خودرو داشته باشند.
مردم تجربیات مختلفی در سفرهای نوروزی دارند. برخی این سفرها را به خوبی 
و خوشی سپری کرده، برخی نیز با تلخی و گاه با برخوردهای قانونی در طی سفر 

مواجه شده اند.
پلیس راهور برای اینکه هموطنان سفر خوبی را در نوروز سال 97 تجربه کنند 
نکاتی را در مورد سلامت خودرو به لحاظ فنی و سیستمی، خط قرمزهای پلیس، 
عواملی که منجر به توقیف خودرو در سفر یا قبل از آن می شود، اعلام کرده است. 
همواره گفته می شود که در بروز تصادفات جاده ای، سه عامل انسان، خودرو 
و جاده سهیم است. بر این اساس در این گزارش به توصیه های پلیس در مورد 
دو عامل انسانی و خودرو می پردازیم که سلامت این دو عامل در داشتن سفری 

خوش و ایمن بسیار اثربخش است.
عامل انسانی و نحوه رانندگی افراد در جلوگیری از تصادفات بسیار موثر است. 
سرنشینان خودرو در کنار راننده ای احساس آرامش می کنند که با آرامش و 

رعایت قوانین و مقررات رانندگی کند.
پلیس اعلام کرده در ایام تعطیلات نوروزی با رانندگان پرخطر و افرادی که 
مدارک خودروی آنها دچار مشکل است و قبل از سفر نسبت به رفع آنها اقدام 

نکرده اند، برخورد خواهد کرد.
*رانندگان خطرساز در ایام نوروز اجازه رانندگی ندارند

سردار تقی مهری، رئیس پیشین پلیس راهور ناجا چندی پیش با اشاره به 
اینکه امسال پنج هزار تصادف منجر به فوت شده است، گفت: با بررسی کنترل 
رفتارهای پرخطر رانندگان و ضمن هماهنگی با دستگاه قضا از رانندگی افراد 

خطرساز و حادثه آفرین در ایام نوروز جلوگیری می شود.
وی افزود: به طور کلی 85 درصد تصادفات منجر به فوت در نوروز سال گذشته 
به دلیل سرعت و سبقت غیرمجاز، عدم توجه به جلو و خستگی و خواب آلودگی 
بوده که از این تعداد 38 درصد تصادفات جرحی و فوتی فقط به دلیل خستگی و 

خواب آلودگی رخ داده است.
وی به مردم توصیه کرد در ایام تعطیلات نوروزی 98 برنامه ریزی کنند و با آرامش 

به سفر بروند و قوانین و مقررات را رعایت کنند.
سردار مهری اضافه کرد: مسافران وسایل نقلیه خود را به لحاظ فنی بررسی 
کرده و از مبدا تا مقصد را جزو سفر بدانند. با خستگی رانندگی نکنند و بدانند 

هیچ چیزی جای خواب را نمی گیرد.
*110 پاسگاه به سامانه ثبت آنلاین سرعت های بحرانی مجهز شدند

سردار محمدحسین حمیدی، رئیس پلیس راه راهور ناجا گفت: سامانه »ثبت 
آنلاین سرعت های بحرانی« افتتاح شده است. تاکنون 110 پاسگاه ها به این 
دوربین ها مجهز شده اند. در این سامانه اطلاعات دوربین های کنترل سرعت در 

طول مسیر به پاسگاه ها به صورت آنلاین منتقل می شود.
وی ادامه داد: پیش از رسیدن خودروی متخلف به پاسگاه بعدی، این اطلاعات 
در اختیار پلیس است تا با متخلفان حادثه ساز در طول مسیر برخورد شود. این 
سامانه خلافی خودرو و نمره منفی راننده را نیز به صورت لحظه ای کنترل می 

کند.
به گفته وی این سامانه تخلفات حادثه ساز را به شدت کاهش می دهد.

* خودروهای فاقد بیمه ایام نوروز توقیف می شوند
سرهنگ علی اصغر مهری، معاون عملیات ترافیکی پلیس راهور نیز در گفت و 
گو با خبرنگار اجتماعی ایرنا به عواملی که سبب توقیف خودرو در ایام نوروز می 
شود اشاره کرده و از هموطنان خواسته است قبل از سفر به این نکات توجه کنند 

تا در حین سفر با مشکل مواجه نشوند.
وی گفت: خودروهایی که دستور قضایی مبنی بر توقیف دارند، همچنین 
خودروهای فاقد مدارک معتبر مانند بیمه نامه شخص ثالث در تعطیلات نوروز 

توقیف می شوند.
به راهور استان ها و مسئولان ستاد راهور اعلام شده، در این زمینه اطلاع رسانی 
کنند تا شهروندان قبل از سفرهای نوروزی نسبت به رفع موارد عنوان شده و 

جلوگیری از توقیف خودرو، اقدام کنند.
از آن دارد که خودروی برخی  ادامه داد: تجارب سال گذشته حکایت  وی 
رانندگان در مواقع سفر نوروزی به دلایل مختلفی از جمله داشتن دستور قضایی، 
خلافی بالای یک میلیون تومان مستلزم توقیف یا نداشتن بیمه نامه شخص 
ثالث معتبر ضمن اعمال قانون به توقفگاه منتقل شده است. در برخی موارد نیز 
خودروها به دلیل رانندگی بدون گواهینامه مجاز و داشتن بالای 30 نمره منفی 
در گواهینامه که مستلزم ضبط است یا وجود احکام قضایی منبی بر محرومیت از 

رانندگی با اعمال قانون و ممانعت از رانندگی مواجه شده اند.
سرهنگ مهری افزود: برخی خودروها نیز صرفا به دلیل همراه نداشتن مدارک 
مجاز برای رانندگی یا نداشتن کارت معتبر معاینه فنی جریمه می شوند که همه 

این موارد باعث می شود برنامه سفر آنها به نوعی تحت شعاع قرار گیرد.
معاون عملیات ترافیکی پلیس راهور به هموطنان توصیه کرد تا در فرصت 
باقیمانده تا پایان اسفند با مراجعه به مراجع ذی ربط نسبت به رفع دستورات 
توقیف صادره یا اخذ مدارک مجاز و معتبر بیمه نامه شخص ثالث و معاینه فنی 
معتبر اقدام کرده و هر گونه دغدغه خاطر در این زمینه را برطف کنند تا با خاطری 

آسوده به سفرهای نوروزی بروند.
سرهنگ مهری با تاکید بر اینکه هدف پلیس جریمه کردن نیست، گفت: این 
مسائل قبل از آغاز سال جدید اطلاع رسانی می شود تا هموطنان آگاه شوند و 
نسبت به رفع مسائل مطرح شده اقدام کنند در این زمینه پلیس نمی تواند به 
صرف اینکه رانندگان همراه خانواده به سفر رفته اند از تخلف آنها چشم پوشی 
کند چرا که خودرویی که دستور قضایی دارد، تردد آن تخلف است و پلیس نمی 
تواند قانون را زیر پا بگذارد یا خودرویی که بیمه نامه شخص ثالث ندارد و اجازه 
تردد ندارد چرا که اگر اتفاقی رخ دهد، بستگان راننده شاکی می شوند که چرا 

پلیس اجازه تردد به این خودرو را داده است.
وی تاکید کرد: مبلغ جریمه مندرج در پلاک های وسایل نقلیه با مراجعه در 
سایت 120 امکانپذیر است و رانندگان می توانند به صورت اختیاری و موردی 
برخی مبالغ را پرداخت کنند بر این اساس با پرداخت بخشی از این جریمه ها، 
افرادی که یک میلیون جریمه دارند، مبالغ جریمه آنها کاهش یافته و دستور 
توقیف لغو می شود اما برای پرداخت بیش از یک میلیون تومان باید به مراکز 

اجرائیات مراجعه کنند تا دستور توقیف خودروی آن ها حذف شود.
* تعویض نشدن پلاک خودروی خریداری شده

 50 هزار تومان جریمه دارد
یکی از نکاتی که برخی هموطنان رعایت نکرده یا در جریان آن نیستند، تعویض 
پلاک خودروهای خریداری شده است. برخی بدون اطلاع از اینکه باید نسبت به 

تعویض پلاک خودرو پس از خرید هر چه سریعتر اقدام کنند به سفرهای نوروزی 
می روند و با جریمه روبه رو می شوند.

سرهنگ مهری، معاون عملیات پلیس راهور در این زمینه به هموطنان توصیه 
کرد قبل از اقدام به سفر نوروزی نسبت به تعویض پلاک خودروی خود اقدام 
کنند تا در طول سفر دچار مشکل نشوند. از معایب عدم تعویض پلاک خودرو 
برای خریدار این است که ممکن است خودروی خریداری شده در اصالت ارکان 
یا اصالت اسناد مشکل داشته یا دستور قضایی یا خلافی بالای یک میلیون تومان 
داشته باشد. این مسائل مشکلاتی را برای خریدار خودرو به وجود می آورد که 

ممکن است خریدار از آن اطلاع نداشته باشد.
سرهنگ مهری اظهار داشت: در صورتی که خریدار خودرو نسبت به تعویض 
پلاک آن اقدام نکرده باشد، مشمول جریمه 50 هزار تومانی می شود و در صورتی 
که خودرو دارای اشکالات مطرح شده باشد نیز خریدار بار دیگر دچار مشکل می 

شود و باید نسبت به رفع این مسائل اقدام کند.
* ساعت کار مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا در ایام 

نوروز اعلام شد
پلیس راهور برای اینکه هموطنان بتوانند مشکلات مربوط به خودروی خود را 
قبل از سفرهای نوروزی برطرف کنند، ساعت کار مراکز شماره گذاری و تعویض 
پلاک را افزایش داده است. بر این اساس سرهنگ علی محمدی، رئیس مرکز 
شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا، پذیرش در مراکز شماره گذاری 
پلیس راهور را تا ساعت 17 روز 20 اسفند اعلام کرد و گفت: از 20 تا 28 اسفند 
ساعت پذیرش و ورود خودروها به مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس 

راهور ناجا تا ساعت 19 خواهد بود.
وی تصریح کرد: قطعا این مراکز تا آخرین خودرو پذیرش شده تا هر ساعتی که 

لازم باشد فعال خواهند بود.
رئیس مرکز شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا در خصوص ساعت 
فعالیت مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک در نوروز گفت: همه مراکز شماره 
گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا در ایام نوروز به جز تعطیلات رسمی در 
روزهای شنبه تا چهارشنبه بین ساعات 7 تا 1۴ و پنجشنبه بین ساعت 7 تا 12 به 

شهروندان خدمات ارائه می کنند.
* سلامت خودرو، سفری ایمن

یکی از مسائل مهم علاوه بر عامل انسانی که شامل رعایت قوانین راهنمایی و 
رانندگی اعم از عدم سبقت و سرعت غیرمجاز، عدم رانندگی با خستگی و خواب 
آلودگی، توجه به علائم و هشدارها و غیره است، عامل خودرو نیز در سفری ایمن 
بسیار مهم و حیاتی است، فارغ از اینکه خودروزسازان خودروی ایمن تحویل مردم 
می دهند یا خیر، برخی از عوامل خودرو به میزان توجه رانندگان بستگی دارد 
که تا چه میزان به قول معروف به خودروی خود رسیدگی می کنند و در طول 
سال چند بار مسائل فنی آن را بررسی کرده و به سفر می روند در این بین هستند 
افرادی که فقط خودرو را خاموش و روشن می کنند و کاری به مسائل فنی آن 

ندارند. 
به همین دلیل پلیس به رانندگان در این زمینه توصیه هایی دارد تا با رعایت این 

نکات میزان بروز تصادفات ناشی از نقض فنی خودروها کاهش یابد.
احمد کاهه، مدیرکل آموزش همگانی نیروی انتظامی در این زمینه در گفت 
و گو با خبرنگار انتظامی ایرنا گفت: از آن جایی که بسیاری از سوانح رانندگی، 
ناشی از مشکلات لاستیک ها است باید هموطنان نسبت به سلامت لاستیک ها 
قبل از سفر اطمینان داشته باشند چرا که لاستیک های فرسوده خطر تصادف 

را افزایش می دهد.
او در گفت و گو با خبرنگار انتظامی ایرنا در توصیه به شهروندان درباره سلامت 
فنی خودرو در سفرهای نوروزی، افزود: لاستیک ها را از نظر فرسودگی بررسی 

کنید و در صورت فرسوده بودن و نداشتن عاج کافی آن را تعویض کنید.
وی ادامه داد: تنظیم باد لاستیک ها از عوامل مهمی است که حتما باید بررسی 
شود، کم یا زیاد بودن باد لاستیک ها باعث بالا رفتن مصرف سوخت و کشیدگی 

فرمان اتومبیل به طرفین می شود. 
مدیرکل آموزش همگانی نیروی انتظامی گفت: حتماً سطح آب رادیاتور را 
بررسی کنید. مخزن شیشیه شور را بررسی و آب درون آن را تا نقطه معیین پر 

کنید.
کاهه اضافه کرد: درست عمل کردن ترمز و ترمز دستی از موارد بسیار مهمی 
است که باید به آن توجه شود زیرا در جاده ها و آزاد راه ها به دلیل اینکه سرعت 
وسیله نقلیه از مناطق داخل شهر بیشتر است ایمنی و سلامت سیستم ترمز از 

اهمیت خاصی برخوردار است.
به گفته وی چنانچه تجهیزات وسیله نقلیه به خوبی عمل نکند، قبل از سفر باید 
آن را تعویض کرد همچنین ترمز دستی را کنترل و درصورت نیاز آن را ریگلاژ کنید.

کاهه اضافه کرد: فرمان خودروی خود را از نظر )نداشتن خلاصی( و روان بودن 
و نداشتن پوسیدگی در قسمت های جعبه فرمان بررسی کنید. بررسی تمام 
سیستم های روشنایی از قبیل چراغ های ترمز، دنده عقب، دینام، چراغ های 
عقب و جلو، نور پایین ونور بالا، راهنما، چراغ های پشت صفحه کیلومتر بسیار 
اهمیت دارد، خرابی هر کدام از این قسمت ها می تواند در طول مسیر شما را 

دچار مشکل کند.
مدیرکل آموزش همگانی نیروی انتظامی گفت: لوله های روغن ترمز، سیلندره 
ی ترمز و اتصالات ترمز را نظر پوسیدگی یا خراشیدگی و نشتی بررسی کرد و 
چنانچه احساس کردید، ممکن است یک بار این قسمت ها در آینده دچار 

مشکل شود، یدک آن قطعه را همراه داشته باشید. 
کاهه ادامه داد: کارکرد صحیح و درست تسمه پروانه فنی ماشین بسیار تاثیرگذار 
است. مرتبا این قسمت از وسیله نقلیه خود را بررسی کنید و همیشه حتی در 

هنگام تردد در سطح شهر هم به این موضوع توجه کنید. 
وی تاکید کرد: از پاک بودن سیستم سوخت رسانی اطمینان حاصل کنید. 
هواکش، توری، پمپ بنزین، لوله های بنزین را از باک به پمپ بنزین به کاربراتور 
بررسی کنید زیرا کوچک ترین انسداد در این لوله ها می تواند بسیار خطر ساز 
باشد. کاهه اضافه کرد: بازدید شمع ها، پلاتین، وایرها، در دلکو، چکش برق، 
کویل نیز اهمیت دارد. همچنین از سالم بودن ایمنی چون قفل درها، کمربندها، 

کمربندایمنی، قفل صندوق عقب اطمینان حاصل کنید. 
کن،  پاک  برف  بوق،  افزود:  انتظامی  نیروی  همگانی  آموزش  مدیرکل 
کیلومترشمار، دورسنج موتور، درجه بنزین، آب را بررسی کنید. همیشه لاستیک 
زاپاس را بررسی کرده، جک و جعبه آچار و کمک های اولیه و کپسول آتش نشانی 

که از مهمترین وسایل ضروری در وسیله نقلیه است را به همراه داشته باشید.
کاهه تاکید کرد: به همراه داشتن پتو، چراغ قوه، طناب، شیشه آب، لوازم 
یدکی خودرو می تواند هنگام بروز مشکل یاری گر شما باشد. فهرست وسایل 
مورد نیاز در سفر را با توجه به نوع سفر انتخاب کنید که شامل مدارک ماشین و 
مدارک شخصی، عینک آفتابی مناسب، اگر عینک طبی دارید حتما به صورت 
یدک یکی دیگر همراه داشته باشید. دفترچه بیمه درمانی، یک قطعه سیم، کابل 
اتومبیل، کپسول آتش نشانی، زنجیر چرخ، داروهای مصرفی چنانچه دستور 
پزشک باشد. کیف کوچک کمک های اولیه، لیست تلفن های ضروری، چراغ 
قوه علائم هشدار دهنده برای هنگام پنچرکردن، غذاهای بسته بندی شده، 

خرما، لباس فصل را به همراه داشته باشید.
وی تاکید کرد: برآورد میزان مصرف سوخت در سفر یک امر ضروری است. 
همچنین هنگام سفر در جاده توقف نکنید و از دویدن کودکان به وسط جاده 

خودداری کنید.
داشتن سفری ایمن و شاد بیش از 80 درصد بستگی به راننده و سرنشینان آن 
دارد، البته عوامل دیگر اعم از جاده و خودرو را نمی توان نادیده گرفت اما وقتی 
می دانیم کیفیت خودرو و جاده ها چگونه است باید ضریب هوشیاری خود را 
در رانندگی افزایش دهیم تا بدون آسیب و حادثه ای، سفری خاطره انگیز برای 

خانواده خود رقم بزنیم.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم :
شهر قم تا 25 اسفند ماه آماده استقبال از بهار می شود

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم گفت: رنگ آمیزی و سالم 
سازی شهر و پاکسازی ورودی های شهر قم از ابتدای بهمن ماه در دستور کار شهرداری های 

مناطق صورت گرفت تا 25 اسفندماه بتوانیم که شهر قم را آماده استقبال از بهار کنیم.
سید محسن میرهادی با اشاره به اقدامات شهرداری قم برای ایام نوروز اظهار کرد: 
شهرداری به دنبال این است که شهر قم را برای استقبال از مسافران نوروزی آماده کند و در 
این راستا کمیته های 10 گانه در شهرداری قم تشکیل شده است و هر کدام از این کمیته ها 

وظایف خاصی را بر عهده دارند.
گانه شهرداری  مناطق هشت  در  بهار  از  استقبال  اجرای طرح  برای  داد:  ادامه  وی 
قم برنامه ریزی کردیم و در قالب این طرح رنگ آمیزی و سالم سازی شهر و پاکسازی 
ورودی های شهر قم از ابتدای بهمن ماه در دستور کار شهرداری های مناطق صورت گرفت 
تا 25 اسفندماه بتوانیم که شهر قم را آماده استقبال از بهار کنیم. مدیرکل هماهنگی و 
نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم افزود: بحث اطلاع رسانی به زائرین را در هشت 
ستاد و پنج پایگاه شهرداری در ایام نوروز دنبال می کنیم، همچنین تلاش خواهیم کرد تا 
در ورودی های شهر قم اطلاع رسانی کاملی را به شهروندان و زائرین داشته باشیم و آن ها 
بتوانند بهترین مسیر را انتخاب و کمترین مشکل را در هسته مرکزی شهر قم پیدا کنند.  
میرهادی با اشاره به اسکان زائرین شهر قم اظهار کرد: 17 بوستان بزرگ شهری را برای 
اسکان زائرین آماده کردیم که چهار بوستان به عنوان استراحت گاه مثل بوستان های فدک، 
مهدی، هاشمی و غدیر قابلیت اسکان زائرین را در شرایط مساعد هوایی دارند و این چهار 
بوستان به صورت ویژه برای نصب چادر توسط مسافرین آماده شده است.  وی ادامه داد: 
در شرایطی که هوای شهر قم مساعد نباشد، زائرین را به سمت ستادهای اسکان راهنمایی 
خواهیم کرد تا مشکلی برای آن ها به لحاظ اسکان به وجود نیاید. مدیرکل هماهنگی و 
نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم افزود: نیروهای آتش نشانی برای مسائل ایمنی 
به صورت ویژه در استراحتگاه ها در ایام نوروز در شهر قم حضور پیدا می کنند، همچنین 
برای حضور مستمر این نیروها در آن ایام در ورودی های شهر و هسته مرکزی شهر قم برنامه 

ریزی شده است.
 

قائم مقام  شهردار قم  درامور سرمایه گذاری  خبرداد

بهره برداری از فازیک شهربازی غدیر قم 
تا پایان اردیبهشت 

قائم مقام  شهردار قم  درامور سرمایه گذاری و جذب مشارکت های مردمی  گفت: با وجود 
افزایش قیمت دستگاه ها، فاز 1 مجموعه شهربازی غدیر تا اواخر اردیبهشت ماه 98 افتتاح 

می شود.
این   محمدرضا معرفت در مورد اهمیت احداث شهربازی بوستان غدیر اظهار کرد: 
شهربازی که جزو بزرگترین شهربازی های کشور خواهد بود، در زمینی به مساحت ۴0 هزار 
متر مربع در بوستان غدیر در حال احداث است که مطمئنا در مباحث خدماتی و جذب 
توریسم کمک می کند. وی با بیان اینکه مطالعات اولیه برای احداث شهربازی غدیر انجام 
گرفته، قرارداد بسته شده و سرمایه گذار در حال انجام کار است، عنوان کرد: تلاش می کنیم 
و امیدوار هستیم فاز 1 شهربازی غدیر را تا اواخر اردیبهشت ماه 98 و فاز 2 این مجموعه را در 
نیمه دوم سال آینده به بهره برداری برسانیم. معرفت امور سرمایه گذاری و جذب مشارکت های 
مردمی با اشاره به اینکه پروژه شهربازی بوستان غدیر حدود 50 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته است، عنوان کرد: محوطه سازی، احداث پارکینگ، ساخت دستگاه ها و … در حال 
انجام قرار دارد و بیش از 50 درصد وسایل شهربازی غدیر خریداری شده و در حال نصب 
است. وی یادآور شد: حدود 22 عدد دستگاه سنگین و نیمه سنگین برای شهربازی بوستان 
غدیر تعبیه شده، استانداردهای لازم از اداره استاندارد توسط سرمایه گذار گرفته می شود 
و امیدوار هستیم این مجموعه خدمت رسانی مطلوبی به شهروندان داشته باشد. معرفت 
امور سرمایه گذاری و جذب مشارکت های مردمی اضافه کرد: قبل از بحث تورم و نوسانات 
ارزی، حدود 10 الی 12 میلیارد تومان برای ساخت شهربازی غدیر پیش بینی شده بود، 
اما با توجه به افزایش نرخ ارز و تورم اقتصادی کشور، قیمت دستگاه ها دو الی سه برابر شد، 
اما با این وجود طبق پیش بینی های سرمایه گذار این مجموعه، 20 الی 25 میلیارد تومان 
برای این شهربازی هزینه شهربازی خواهد شد. معرفت تاکید کرد: این نوید را به شهروندان 
می دهیم با وجود مشکلات به وجود آمده، شهربازی استاندارد و مطلوبی در سال 98 برای 

خدمت رسانی آماده کنیم و به بهره برداری برسانیم.
 

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم :

طرحهای عمرانی در قم از پیوست های ایمنی 
فضای سبز برخودار هستند

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم گفت: در شهرداری مصوب شده 
است هر طرح عمرانی که قرار باشد در شهرداری قم اجرایی شود، باید پیوست ایمنی و 

پیوست فضای سبز داشته باشد.
سید امیر سامع در جلسه مدیریت بحران شهرداری قم با اشاره به ستاد مدیریت بحران 
شهرداری اظهار کرد: باید برنامه ها برای اعضای این ستاد تدوین شود، برنامه مدیریت 
بحران برای نهادهایی همچون آتش نشانی و واحد خدمات شهری و آرامستان در مرحله 
ابلاغ است، 17 برنامه عملیاتی برای مدیریت بحران شهرداری قم داریم که این برنامه ها تا 
نیمه نخست سال آینده ابلاغ می شود، تاکنون چهار برنامه تدوین شده است و یک برنامه 
هم به مناطق شهرداری ابلاغ شد. وی ادامه داد: اگر هر کدام از دستگاه های اجرایی 
استان قم در طول یک سال یک مکان اسکان اضطراری را معرفی کنند، پس از چند سال 
با 100 محل اسکان در استان مواجه می شویم، این کار هزینه چندانی برای دستگاه های 
اجرایی ندارد، بوستان های قم ظرفیت محدودی برای اسکان اضطراری دارند. معاون 
خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم افزود: در شهرداری مصوب شده است هر 
طرح عمرانی که قرار باشد در شهرداری قم اجرایی شود، باید پیوست ایمنی و پیوست 
فضای سبز داشته باشد تا به عنوان مثال در احداث یک تونل طرح خروج اضطراری و تهویه 
آن تونل پیش بینی شود، رویکرد مدیریت بحران باید در همه طرح های عمرانی در حال اجرا 
در قم وجود داشته باشد. سامع با اشاره به اقدامات شهرداری قم در زمینه مدیریت بحران 
اظهار کرد: نقشه خطر پذیری این شهر را تهیه کردیم تا مشخص شود چه نقاطی از قم 

آسیب پذیر هستند، اقدامات شهرداری در زمینه مدیریت بحران گام به گام است.
وی ادامه داد: بودجه ای برای مدیریت بحران در بودجه شهرداری قم پیش بینی شده 
است، البته نیاز به اعتبارات ملی در زمینه تجهیز بوستان های شهر به تجهیزات برای تأمین 
زیرساخت ها برای اسکان اضطراری داریم، امکانات شهرداری قم در این زمینه محدود 
است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم افزود: اصل اساسی در زمینه 
برنامه های مدیریت بحران هم افزایی دستگاه های مختلف است و در این زمینه می توان 

با کمترین بودجه بیشترین بهره وری را با هم افزایی دستگاه های اجرایی داشته باشیم.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

نهضت سبز معابر سال 98در قم اجرا می شود
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت : یکی از برنامه های سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری در سال 98، ورود باغچه سازی های طولی به خیابان های 

فرعی است که به نام نهضت سبز معابر تعریف شده است.
پیام جوادیان در حاشیه افتتاح بوستان نجمه )س( اظهار داشت: در سال 9۶ بیش 
از 109 کیلومتر و در سال 97 بیش از 82 کیلومتر باغچه سازی طولی در خیابان های 
اصلی شهر انجام شده است. وی تأثیر احداث باغچه های طولی را در منظر شهری و 
مباحث زیست محیطی مورد توجه قرارداد و افزود: یکی از برنامه های سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم در سال 98 ، ورود باغچه سازی های طولی به خیابان های فرعی 
است که به نام “نهضت سبز معابر” تعریف شده است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم ادامه داد: باغچه سازی طولی خیابان های اصلی و نیمه  اصلی شهر 
در سه ماه نخست سال 98 به پایان رسیده و شهرداری برای ایجاد باغچه های طولی وارد 
خیابان های فرعی و کوچه ها می شود. وی از آغاز عملیات “نهضت سبز معابر” به صورت 
همزمان در همه مناطق شهرداری خبر داد و تصریح کرد: درختان با انتخاب شهروندان 

در جلوی درب منازل کاشته شده و آبیاری و نگهداری آن به شهروندان واگذار می شود.
جوادیان با بیان دغدغه های شهردار قم برای توسعه فضای سبز شهر قم تأکید کرد: با 
اجرای چنین طرح هایی سرانه فضای سبز شهر قم به استاندارهای جهانی نزدیک شده 
و شرکت مردم در طرح هایی مانند پویش مردمی ” درخت دوستی بنشان” و “نهضت سبز 

معابر” تأثیر بسیاری در موفقیت در این امر خواهد داشت.
 

شهردار منطقه ۷ قم  خبرداد

احداث سوله ورزشی ویژه بانوان 
در بوستان نجمه )س(

شهردار منطقه 7 قم گفت: به زودی فضای کناری بوستان نیز با کاربری سوله ورزشی به 
مجموعه اضافه شده و طی دو سال آینده  به بهره برداری خواهد رسید.

مهندس مجید متین فر در حاشیه افتتاح بوستان بانوان نجمه)س( با ابراز تشکر از 
آستانه مقدسه حضرت معصومه )س( درباره واگذاری بوستان به شهرداری اظهار داشت: 
این بوستان طی توافقنامه ای بین شهرداری و آستانه مقدسه حضرت معصومه )س(  به 
مدت 7 سال در اختیار شهرداری قم قرارگرفته است. وی منطقه 7 را دارای کمترین سرانه 
فضای سبز شهری دانست و افزود: به علت تراکم بالای جمعیت و بافت فرسوده موجود 
در این منطقه امکان توسعه فضای سبز نیست و شهرداری در تلاش است با بهسازی و 

مناسب سازی فضای سبز شهروندان از فضای موجود به نحو مطلوب تری استفاده کنند.
شهردار منطقه 7 مساحت بوستان نجمه )س( را در حدود 1٫5 هکتار اعلام کرد و گفت: 
به زودی فضای مجاور بوستان نیز با کاربری سوله ورزشی به مجموعه اضافه شده و طی دو 

سال آینده  به بهره برداری خواهد رسید.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

270 تن گوشت قرمز و مرغ درقم توزیع می شود
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: 1۶0 تن گوشت قرمز و 110 تن 

مرغ ذخیره شده است که از 25 اسفندماه وارد بازار استان می شود.
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در سی و یکمین جلسه کارگروه تنظیم بازار درقم، افزود: 
کمیته ای با حضور رئیس سازمان صمت، جهاد کشاورزی، انجمن حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان قم و مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم تشکیل و بر 

نحوه توزیع گوشت و مرغ نظارت شود تا به دست مصرف کننده واقعی برسد.
وی با بیان اینکه 80 درصد مشکلات با پیگیری حل می شود، تاکید کرد: نظارت باید 
باعث شود تا از التهاب موجود در جامعه عبور نماییم، به آرامش برسیم و انتظاری که مردم 

برای قیمت ها دارند، برآورده گردد.
*ذخیره سازی یک هزار تن میوه نوروزی

وی با اشاره به اینکه 700 تن پرتقال و 350 تن سیب نیز برای توزیع در تعطیلات عید 
تامین شده که 15 درصد زیر قیمت بازار عرضه خواهد شد،گفت: به دلیل اینکه ممکن 
است نیاز به میوه افزایش یابد، دستگاه ها به فکر افزایش سهمیه قم باشند تا با مشکل 

مواجه نشویم.
غضنفری با اشاره به اینکه با توجه به حضور زائران در نوروز باید در تامین نیازمندیها 
متفاوت با ماه های گذشته عمل کنیم، خاطرنشان کرد: 29 نانوایی در بافت مرکزی شهر و 

اطراف حرم و ورودی ها آماده تامین نان مورد نیاز هستند.
وی با تاکید بر هم افزایی دستگاه های مسئول در تامین مایحتاج مردم، گفت: دستگاه 
های مسئول در این زمینه مقابل هم نیستند و باید با مشاوره و تعامل، امکانات ابزار و 
اختیارات را تجمیع کنیم و تصمیمی عاقلانه، کارشناسانه با جمیع ملاحظات اتخاد نماییم.
وی با بیان اینکه در توزیع گوشت به سمت جوامع هدف برویم، افزود: باید حرمت مردم 
رعایت شود و گوشت به دست مصرف کننده واقعی برسد و اجازه ندهیم آنان برای خرید 
گوشت در صف بایستند. معاون استاندار قم اضافه کرد: تعاونی ها مکان توزیع گوشت و 
ساعت کاری را طوری تنظیم نمایند تا از ایجاد صف جلوگیری شود و به هر خانواده ای 
ماهیانه 2 تا سه کیلو گوشت تعلق گیرد. وی با تاکید بر نظارت بر تولید و توزیع گوشت 
مرغ توسط جهاد کشاورزی، گفت: فروش مرغ به قیمتی بیشتر از 11 هزار و 500 تومان 
مصداق گرانفروشی تلقی می شود و برخوردهای لازم صورت خواهد گرفت. وی افزود: 
قیمت مرغ در بازار بهمن تهران شاخص قیمت مرغ در قم است و فرآیندهای کوتاه مدت 
باید باعث کاهش قیمت این محصول در بازار شود. غضنفری با تاکید بر اینکه مدیران 
به دنبال توجیه کردن کار خود نباشند، گفت: مدیران بررسی کنند که چرا استانی که 
کیلومترها از قم فاصله دارد، با وجود هزینه حمل، مرغی ارزان تر از بازار قم، وارد این استان 

می نماید و برایش به صرفه تر است. 
وی با اشاره به انتشار فیلم هایی با صف طولانی توزیع مرغ و گوشت، هدف از انتشار آنها را 
ارائه چهره ای نامناسب از شهر قم دانست و افزود: منشا صفهای طولانی ناهماهنگی بین 

دستگاه های توزیع می باشد.

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم:
تشکل های دانشجویی مجوزدار قم حمایت شوند

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم گفت: افرادی که در دانشگاه های استان 
قصد انجام فعالیت های فرهنگی، اجتماعی سیاسی را دارند باید مجوز داشته باشند و از 

سوی مسئولان حمایت شوند.
سید محمد رضا هاشمی روز سه شنبه در یازدهمین جلسه کمیسیون دانشجویی قم 
در سالن جلسه های معاونت سیاسی اجتماعی استانداری اظهار داشت: خوشبختانه در 
دانشگاه های استان فضای امنیتی حاکم نیست، و اگر فعالان دانشجویی در یک جلسه 
اظهار نظر کنند، نباید آن را امنیتی تلقی کنیم. ۶0 تشکل دانشجویی در حوزه های 
مختلف فرهنگی، علمی، اجتماعی و سیاسی در دانشگاه های استان فعال است. معاون 
استاندار قم با ضروری خواندن حل مشکل های صنفی دانشجویان بیان داشت: امروز 
نظام اسلامی دارای یک امنیت پایدار است، و در محیط های دانشگاهی و حتی خارج 
از آن هیچ دغدغه ای وجود ندارد. وی با تاکید بر اهمیت مسائل فرهنگی در دانشگاه ها، 
خاطرنشان کرد: رویکرد جوانان در حوزه فرق و مذاهب باید مورد توجه جدی قرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه بودجه مبارزه با آسیب های اجتماعی قم از 9 میلیارد ریال امسال 
به ۶0 میلیارد ریال در سال آینده افزایش پیدا کرده است، افزود: یکی از موثرترین برنامه 
های فرهنگی برای پیشگیری از آسیب های اجتماعی اعزام دانشجویان به اردوهای راهیان 
نور است. هاشمی همچنین نقش تشکل های دانشجویی در برنامه ریزی برای مقابله با 
آسیب های اجتماعی را نیز مهم ارزیابی کرد و گفت: دانشگاه ها نباید فقط به دنبال گرفتن 
هزینه از دانشجویان و ارائه مدرک به آنها باشند بلکه مقوله تربیت دینی در راس اهداف امور 
آموزشی قرار گیرد.  وی بیان کرد: درحال حاضر 7۴ هزار دانشجو در بیش از 30 دانشگاه 
و مرکز آموزش عالی استان تحصیل می کنند، و به هیچ وجه دولت امکان ایجاد اشتغال 
برای همه آنها را ندارد، از این رو ارتقای مهارت های شغلی ضروری است. معاون استاندار 
قم، مهارت آموزی در حوزه سبک زندگی اسلامی را نیز از مهمترین اقدام ها و فعالیت 
ها درحوزه دانشجویی ذکر کرد و با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در بیانیه گام دوم 
انقلاب به موضوع جوانان ، گفت: اقدام در زمینه گام دوم انقلاب نباید به برگزاری همایش 
و فراخوان مقاله محدود شود، هر چند کسی منکر همایش نیست، ولی باید خروجی و 

نتایج لازم را داشته باشد.

معاون دادستان قم:

اخلالگران اقتصادی تحت تعقیب قضایی
 قرار می گیرند

معاون قضایی دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: اخلالگران اقتصادی در بازار این 
استان تحت تعقیب قضایی قرار می گیرند و اجازه نخواهیم داد برخی از این وضعیت سوء 

استفاده کنند.
علی اصغر سلطانی روز سه شنبه درسی و یکمین جلسه کارگروه تنظیم بازار درقم، افزود: 
سازمان صنعت، معدن و تجارت گزارشی از تخلفات صورت گرفته در زمینه قیمت مرغ ارائه 
دهد تا پرونده متخلفان تشکیل شود و تحت تعقیب قرار گیرند. وی اضافه کرد: با توجه به 
وضعیت اقتصادی که بر جامعه و کشور حاکم است، بی انصافی است که برخی مدیران 
به جای تلاش و حمایت در راستای کاهش قیمت، سعی می کنند قیمت بالا را توجیه 
نمایند. وی با بیان این که باید دنبال راهکاری باشیم تا گوشت قرمز و مرغ دارای حداقل 
قیمت باشد، اضافه کرد: اگر توزیع گوشت قرمز و مرغ با سرعت انجام شود، می توان سهم 
بیشتری جذب و بازار شب عید را تعدیل و متناسب با تقاضای مردم نمود. سلطانی با تاکید 
بر تلاش شبانه روزی مدیران دستگاه ها برای کنترل قیمت ها، خاطرنشان کرد: بالا بودن 
قیمت مرغ در بازار قم نسبت به بازار سایر استان ها توجیه پذیر نیست و نشان دهنده وجود 
ایرادی درمجموعه های ذیربط است. وی ادامه داد: اگر تولید گوشت مرغ در استان های 
دیگر بیشتر است، باید برای حفظ قیمت مصوب ، مسئولان مربوطه ازاین مناطق مرغ وارد 
کنند.  وی با اشاره به این که قیمت گوشت مرغ مورد اعتراض مردم است، تصریح کرد: 
افزایش قیمت این ماده پروتئینی فشار زیادی به اقشار کم درآمد تحمیل می کند و همه ما 
مسئول وضعیت موجود هستیم. معاون دادستان قم گفت: مدیران به جای توجیه قیمت 
بالای مرغ در استان، علت پایین بودن قیمت آن در سایر استان ها را بررسی نمایند. وی 
افزود: قم، شهری خاص است که مورد هجوم دشمن می باشد و باید تلاش کنیم قیمت در 

این شهر به صورت کاهشی و پایین تر از مناطق دیگر کشور باشد.
 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم مطرح کرد

لکه گیری جاده های استان قم در آستانه بهار
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: علاوه بر پاکسازی حریم 
جاده های استان، شستشوی تابلوهای علائم و گاردریل ها و لکه گیری این جاده ها در 

آستانه بهار شروع شده است.
ابوالفضل جمالی پیش از ظهر دیروز در حاشیه اجرای طرح پاکسازی حریم جاده های 
استان قم در جمع خبرنگاران با اشاره به ویژگی های سفرهای نوروزی اظهار کرد: در 
این سفرها به دلیل حضور خانواده ها، در خودروها زباله های خشک و تر تولید می شود و 
متاسفانه برخی از شهروندان این زباله ها را در کنار جاده ها رها می کنند که موجب آلوده 
شدن محیط زیست می شود. وی ادامه داد: امروز 21 اسفند در سراسر کشور به عنوان 
استان های  در  راهداران  و  است  شده  نامگذاری  زیست  محیط  حفظ  و  پاکسازی  روز 
مختلف کشور با همکاری نهادهای محیط زیستی و گروه های مردمی اقدام به پاکسازی 
حریم راه ها می کنند، در استان قم هم این اقدام از ابتدای اتوبان قم-تهران تا پایان حوزه 
استحفاظی استان انجام می شود. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم 
افزود: شهروندان در حین استفاده از خودروها در زمان سفرهای نوروزی باید زباله های 
خودشان را در کیسه های مخصوص نگهداری کنند و سپس این کیسه ها را در سطل های 
زباله در مجتمع های خدماتی رفاهی و راهدارخانه ها بیندازند، این کار به حفظ محیط 
زیست کمک می کند. جمالی با اشاره به اقدامات انجام شده در جاده های استان قم اظهار 
کرد: علاوه بر پاکسازی حریم این جاده ها، شستشوی تابلوهای علائم و گاردریل ها و لکه 
گیری جاده ها در استان قم در آستانه بهار شروع شده است. وی ادامه داد: اکیپ های 
راهداری استان قم در هشت راهدارخانه مستقر هستند و 110 یگان ماشین آلات در استان 
داریم که به صورت شبانه روزی در ایام نوروز در جاده های استان تردد دارند و به شهروندان 
کمک رسانی می کنند. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم افزود: در 
راهدارخانه های استان در ایام نوروز، ایستگاه های صلواتی برای توزیع آب جوش به مردم 
راه اندازی می کنیم، همچنین این راهدارخانه ها را به وسایل ایمنی و خواب تجهیز کردیم 
تا در صورت بروز شرایط نامساعد هوایی و بسته شدن راه ها، امکان اسکان و خدمت رسانی 
به مردم در راهدارخانه های استان قم باشد. جمالی با اشاره به طول محورهای مواصلاتی 
استان قم اظهار کرد: در این استان 800 کیلومتر آزادراه و بزرگراه داریم و در مجموع با 
احتساب جاده های روستایی و جاده های  دیگر، طول راه های استان قم حدود دو هزار 

کیلومتر است که تمام این راه ها زیرپوشش راهداران است.

ایمان گزارش می دهد

سفر در راه است و خطر در کمین
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ژنرال ها می آیند یا سربازان بدون ستاره؟

تصمیم سرنوشت ساز اصلاح طلبان
 یک سال فرصت خوبی است تا هر یک از جریان های سیاسی تکلیف خود را معلوم 
کرده و استراتژی مناسب برای ورود به انتخابات 98 را پیدا کنند. کار اصولگرایان ساده تر 
است زیرا نه نگران رد صلاحیت مهره های اصلی خود هستند و نه در دو راهی ائتلاف با 
میانه رو ها مانده اند. اصلاح طلبان اما انتخاب سخت تری خواهند داشت. چالش اصلی آن 
ها ماندن در قدرت و  خوب می دانند که عقب نشستن و واگذار کردن انتخابات ها نتیجه 
ای غیر از حذف آن ها ندارد. برای همین هم طی سال های اخیر بعد از تجربه مجالس 
هفتم تا نهم از تاکتیک ائتلاف بهره برده اند. حامیان این تاکتیک معتقدند که فهرست 
اصلاح طلبی بعد از عبور از فیلتر دستگاه های نظارتی با ریزش شدید مواجه می شود و 
در این مرحله دو راه بیشتر نیست. ورود به کارزار با تعداد معدودی ژنرال یا صف آرایی با 
ارتشی پر سرباز. جریان اصلاحات در انتخابات 94 گزینه دوم را انتخاب کرد و بهای این 
انتخاب را هم پرداخت. بسیاری از امیدی های راه یافته به مجلس بلافاصله رنگ عوض 
کردند و از فراکسیون اصلاح طلبی یک فراکسیون کم اثر ساختند. برای همین هم عارف 
و دیگر اصلاح طلبان مجلس بارها خواستار انتشار نام اعضای فراکسیون شدند و رفقای 
نیمه راه خود را عامل اصلی بسیاری از کاستی های این فراکسیون دانستند. اظهارات 
محمدرضا عارف درباره اینکه اصلاح طلبان در 1400 کاندیدای خود را خواهند داشت و 
... بر مبنای همین ناامیدی از ائتلاف بیان شد. فقط مجلسی  ها نبودند و تحلیگران اصلاح 
طلب نیز بعد مشاهده عملکرد فراکسیون امید و دولت روحانی که خود حاصل ائتلاف 
با اعتدالیون بودن به همین نتیجه رسیدند. سعید حجاریان و محمدرضا تاجیک طی 
مصاحبه ها و یادداشت هایی از ضرورت حضور مستقل اصلاح طلبان گفتند. حجاریان 

حتی نرفتن به بازار را به رفتن و خریدن کالای بنجل ترجیح داد. 
این رویکرد البته، مورد اتفاق نظر نیست و بسیاری از اصلاح طلبان همچنان از ائتلاف 
دفاع می کنند. این گروه نگرانند که در صورت اصرار به ورود نیروهای اصلاح طلب به 
مجلس ، بعد از اعلام نظر شورای نگهبان دست خود را در پوست گردو ببینند و در 
انتخابات ببازند. نکته ای که هواداران این نظریه در نظر نمی گیرند آن است که نارضایتی 
از ائتلاف های پیشین موجب ریزش بدنه رای اصلاح طلبان شده و ادامه آن رویکرد می 

تواند تبعات منفی شدیدی داشته باشد. 
 اصلاح طلبان انتخابات آتی مجلس را خواهند باخت اگر باور نکنند که گزینه های 
زیادی روی میز نیست. آن ها یا با سودای استمرار حضورشان در قدرت دست به ائتلاف 
می شوند و آخرین ضربه را به سرمایه اجتماعی خود می زنند یا به چند کرسی کمتر 

رضایت داده اما پای اصول خود مانده و اعتماد از دست رفته را باز می گردانند.
 بسیاری از اصلاح طلبان با نظرات حجاریان و تاجیک موافق هستند می دانند که هیچ 
اشکالی ندارد اگر در این انتخابات مستقل وارد شده و به مردم این پیام را بدهند که به هر 
قیمتی وارد انتخابات نخواهند شد. این گروه از اصلاح طلبان به اندازه حامیان ائتلاف واقع 
بین هستند و می دانند که نتیجه این اقدام تبدیل شدن به اقلیت در مجلس است. وجه 
تمایز این طیف از اصلاح طلبان اما دوراندیشی بیشتر است. آن ها می دانند که این بار با 
»تکرار« رئیس دولت اصلاحات هم آن صف های طولانی پای صندوق رای کشیده نمی 
شود و کاهش مشارکت به نفع رقیب است لذا می خواهند راه دیگری را بیازمایند. سناریو 
این گروه آن است که ورود به انتخابات با عده قلیلی از ژنرال ها اگر با پافشاری بر اصول 
اصلاح طلبی و عدم ائتلاف همراه باشد موجب افزایش مشارکت می شود و این مشارکت 

گسترده مثل همیشه برگ برنده اصلاح طلبان خواهد بود. 
 به اعتقاد این گروه پیروزی اصلی ناشی ورود مستقل به انتخابات مجلس دهم روشن 
شدن مرزهای هویتی اصلاح طلبان است و پایان دادن به این وضعیت کج دار و مریز 
در تعامل با دولت است. حمایت علنی و نقد مخفی مورد تایید این طیف نیست و می 
خواهند هرچه سریعتر نسبت خود را با دولت روحانی معلوم کنند. با این نگاه و از نظر آنها 
ورود مستقل به انتخابات 98 می تواند مقدمه ای برای پیروزی در انتخابات 1400 نیز 
باشد چراکه در این صورت 2 سال فرصت دارند حساب خود را از دولت جدا کرده و تاوان 

اشتباهات و چرخش های روحانی را ندهند. 

آیت الله احمد جنتی:

رئیس جمهوری با حضور در عراق 
قدرت ایران را به نمایش گذاشت

رئیس مجلس خبرگان رهبری با مقایسه رئیس جمهور کشورمان به عراق و سفر 
شبانه ترامپ به این کشورگفت: رئیس جمهوری با حضور در عراق قدرت ایران را به 

نمایش گذاشت.
آیت الله احمد جنتی روز سه شنبه در ششمین اجلاسیه خبرگان رهبری با گرامیداشت 
یاد و نام آیت الله شاهرودی و آیت الله مومن اظهار داشت: به تمام اعضای مجلس فقدان 
وجود این دو بزرگوار را تسلیت عرض می کنم.این عزیزان در مجلس تلاش های بسیاری 
انجام دادند و اساتید بسیار بزرگی در حوزه بودند که فقدان آنها احساس می شود. رئیس 
مجلس خبرگان رهبری با گرامیداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، یادآور 
شد: امروز باید سجده بر خاک گذاریم که در برابر دشمنی فراوان، انقلاب توانسته است به 
این مرحله برسد. آیت الله جنتی به تلاش دشمنان برای ایجاد مشکلات در کشور اشاره 
کرد و افزود: دشمنان امروز مشکلات اقتصادی را بوجود آورده اند ولی نقشه آنها باطل 
است. وی با بیان اینکه این انقلاب الهی است، تاکید کرد: دشمنان با خداوند و اسلام 
طرف هستند و آنها از سنت الهی آگاهی ندارند.رئیس مجلس خبرگان رهبری با اشاره 
به مشکلات اقتصادی در کشور گفت: مردمی که برای گوشت آبگوشت و معیشت خود 
دچار سختی هستند، برای راهپیمایی این گونه به صحنه می آیند.امسال با این که باران 
هم آمد اما مردم تا پایان مراسم راهپیمائی ماندند. از این مردم باید تقدیر کرد و برای آنها 
دعا نمود. آیت الله جنتی راهپیمایی امسال را مشت محکمی بر دهان آل سعود، آمریکا و 
صهیونیست ها عنوان کرد و گفت: آنها در تلاش بودند تا نظام مردم ما را سرنگون کنند اما 

نقشه آنها با راهپیمایی و حضور مردم نقش بر آب شد.
* نباید بگذاریم بیانیه گام دوم انقلاب در حد حرف باقی بماند

رئیس مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: یکی از سنت های الهی این است که اگر 
کسانی اهل عقل و در جبهه انبیا مقابل دشمنان بایستند و با آمادگی تمام مقاومت کنند 
دشمن را شکست خواهند داد.این سنت قابل تغییر نیست و همین سنت مژده پیروزی 
نهایی را می دهد. در کنار این موضوع باید مقاومت کرد و شهید داد و این پیروزی به 
سادگی به دست نمی آید. رئیس مجلس خبرگان رهبری به پیاده روی مردم در اربعین 
اشاره کرد و گفت: امروز می بینید که حرکت اربعین چقدر دشمنان را حیرت زده می کند 
و آنها کاری از دستشان بر نمی آید.وی در ادامه با اشاره به سفر ترامپ به عراق، تصریح کرد: 
او شبانه به عراق آمد و هیچکدام از مقامات عراقی از وی استقبال نکرد، این وضعیت رئیس 
کشوری است که خود را ابرقدرت دنیا می داند اما رئیس جمهوری با حضور در عراق 
قدرت ایران به نمایش گذاشت. آیت الله جنتی با بیان اینکه باید برای این مردم تلاش و 
خدمت کنیم تا خدایی ناکرده از نظام دلسرد نشوند، ادامه داد: بیانیه گام دوم امروز باید 
توسط مردم و خبرگان رهبری مطالعه و تبیین شود. این بیانیه باید تحقق و عینیت پیدا 

کند و نباید بگذاریم در حد حرف باقی بماند. 
* سردار سلیمانی الگوی تمام نظامیان است

وی ضمن ابراز خرسندی از دریافت نشان ذوالفقار توسط سردار سلیمانی گفت: این 
سردار اسلام خدمات فراوانی برای اسلام، مردم و نظام کرده است.سردار سلیمانی تمام این 
تلاش ها را با اخلاق و بدون گرفتن عکس انجام داده است و این نشان حق این سردار بود. 
رئیس مجلس خبرگان رهبری در عین حال گفت: سردار سلیمانی الگوی تمام 
نظامیان است و این نشان به تمام آنها داده شده است.آیت الله جنتی در ادامه به سفر 
بشار اسد به ایران اشاره کرد و گفت: این سفر پیام بسیار بزرگی به جهان داشت و نشان 
داد که ایران بزرگترین دوست سوریه است. رئیس مجلس خبرگان رهبری افزود: همه 
جهان تلاش کردند تا سوریه سقوط کند ولی ایران در کنار ملت سوریه ماند و آنها را پیروز 
کرد. تمامی این اقدامات به واسطه رهبر معظم انقلاب انجام گرفت.وی خاطرنشان کرد: 
دشمنان تلاش می کنند تا جایگاه ولی فقیه را تضعیف کنند اما این اقدام آنها باطل است.

آیت الله جنتی گفت: رهبری به رئیس جمهور گفتند که شما فرمانده جنگ اقتصادی 
هستید، در حال حاضر فرمانده جنگ اقتصاد شما هستید، در مسئله اقتصاد چه کاری 
می خواهید انجام دهید، لازم است بابت مشکلاتی که در کشور وجود دارد برنامه خود را 
اعلام کنید.وی یادآورشد: برخی شبانه در سیستم ارزی بحران ایجاد کرده و تلاش کردند 

مردم و نظام را دچار مشکل کنند. 
* باید دست رهبری را برای انتخاب آقای رئیسی بوسید 

رئیس مجلس خبرگان رهبری با تقدیر از اقدامات آیت الله آملی لاریجانی در این 
زمینه گفت: ایشان بسیار قاطعانه و بدون انعطاف در برابر همه آنها ایستادگی کردند. 

آیت الله جنتی با بیان این که انتصاب آقای رئیسی بسیار ارزشمند بود و باید دست 
رهبری را برای این انتخاب بوسید، تصریح کرد: اگر امروز می خواهید بدانید که انتخاب 
ایشان چقدر صحیح است باید به میزان عصبانیت دشمن نگاه کرد.امروز همه دشمنان 
از انتصاب ایشان عصبانی هستند. وی در ادامه گفت: امروز نیاز داریم تا در همه عرصه ها 
تحول ایجاد شود. این تحول قرار بود در آموزش و پرورش ایجاد شود اما نشد. ما نیازمندیم 
که این تحول در قوه قضائیه نیز انجام شود. رئیس مجلس خبرگان رهبری خطاب به 
حجت الاسلام رئیسی گفت: امروز از شما خواستاریم تا دو کار را حتماً انجام دهید. یکی 
توصیه های رهبری است که باید اجرا شود و دیگری وعده های شما در روز انتصاب بود 
که باید آنها را به دقت اجرا کنید. آیت الله جنتی با بیان این که آفتابه دزدها را همه می 
گیرند، ادامه داد: امروز باید یکی از مهمترین تلاش های حجت الاسلام رئیسی مقابله 
با دانه درشت ها باشد، وقتی دانه درشت ها بازداشت می شوند تلفن از همه جا شروع 
می شود. نه تنها باید با مجرم برخورد کرد بلکه باید با مسببان این جرم هم برخورد کرد.

نکتـه

خبــر

رییس جمهوری گفت: اجازه ندادیم قدرت های سلطه گر خود 
را منجی منطقه معرفی کنند و اکنون همگان می دانند در نابودی 

تروریست ها در منطقه، قدرت های غربی هیچ نقشی نداشتند.
حجت الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« روز سه شنبه 
در جمع نخبگان، عشایر و رهبران مذهبی عراق در بغداد، با ابراز 
خرسندی از این که درهمه شرایط پیچیده و سخت منطقه، ملت 
های ایران و عراق پیوسته در کنار هم بوده اند، افزود: در جریان 

مبارزه با داعش، جمهوری اسلامی ایران در کنار مردم عراق بود.
با برشمردن اهداف قدرت های سلطه گر از کشاندن  وی 
تروریست ها و داعش به منطقه، یادآور شد: ایجاد شکاف و تفرقه 
میان کشورها و ملت های منطقه، ایجاد اختلافات عمیق میان قبایل 
و مذاهب، توجیه حضور نامشروع خود در منطقه ، انهدام عراق و 
سوریه و برخی کشورهای منطقه و در نهایت معرفی خودشان به 
عنوان منجی و در نهایت ارائه چهره ای خشن از اسلام ، از جمله 

اهداف قدرت های سلطه گر بود.
رییس جمهوری با تاکید بر این که ملت بزرگ عراق و سوریه و 
مردم هشیار منطقه، تمام توطئه های قدرتهای استکباری را نقش بر 
آب کردند، اظهارداشت: مسلمانان منطقه توانستند به دنیا بگویند که 
این تروریست ها مسلمان واقعی نیستند و بر خلاف تبلیغات اسلام 
ستیزانه، اسلام دین عدالت، رحمت و همزیستی مسالمت آمیز با 

همه اقوام و ادیان است.
روحانی با بیان این که ملت های منطقه به همه جهانیان نشان 
دادند که حامی اصلی تروریست ها خود استکبار جهانی است، افزود: 
کاملا آشکار بود که این تروریست ها از کجا تامین مالی و تسلیحاتی 
می شوند و نفت و آثار باستانی غارت شده منطقه را چگونه و در 
چه بازارهایی به فروش می رسانند.رییس جمهوری تصریح کرد: ما 
همچنین اجازه ندادیم قدرت های سلطه گر بتوانند خود را منجی 
منطقه معرفی کنند و اکنون همگان می دانند در نابودی تروریست 
ها در منطقه، این قدرت های غربی هیچ نقشی نداشتند و تنها 
با هواپیماها و بالگردهای خودشان عملیات نمایشی انجام دادند 
و قدرتی که توانست تروریست ها را از بین ببرد، ملت ، ارتش ، 

مجاهدان عراقی و فتوای مرجعیت بود.
روحانی با یادآوری این که ما به عنوان وظیفه اسلامی ، دینی 
و همسایگی از روز نخست در کنار مردم عراق بودیم و امروز هم 
هستیم، گفت: در دنیا هیچکس تردیدی ندارد که پیروز این جنگ 
ملت عراق بود و تروریست ها هیچ ارتباطی با اسلام و پیامبر)ص( و 

اهل بیت)ع( نداشته و ندارند.
وی با تبریک این پیروزی بر تروریست ها به ملت و دولت عراق، 
خاطرنشان کرد: البته مساله تروریسم هنوز تمام نشده و ممکن است 
تروریست ها به اشکال مختلف برای مردم منطقه مشکل ایجاد کنند 
چرا که آمریکایی ها خواب دیگری را برای منطقه دیده اند و در حال 

انتقال تروریست ها به افغانستان ، آسیای مرکزی و قفقاز هستند.
* نیازمند یک وحدت و اتحاد بزرگ برای ایجاد قدرت 

بزرگ منطقه ای هستیم
رییس جمهوری با بیان این که همه ملت های مسلمان و متعهد 
منطقه جنگ با تروریسم را تا از بین بردن فتنه ادامه خواهند داد، 
گفت: ما نیازمند یک وحدت و اتحاد بزرگ برای ایجاد قدرت بزرگ 
منطقه ای هستیم تا وقتی ابرقدرت ها درمورد این منطقه فکر می 
کنند در سطر اول ذهنشان نفت و غارت منطقه نباشد و به فکر 
این باشند که این منطقه دارای تمدن عظیم و فرهنگ بزرگ و با 

وحدتشان یک قدرت بزرگ در منطقه هستند.
روحانی با قدردانی از میهمان نوازی گرم دولت و ملت عراق از 
هیات ایرانی و بویژه مردم این کشور به خاطر پذیرایی از زائران اربعین 
حسینی، گفت: در مذاکرات فشرده با مقام های عراق، راجع به همه 

موضوعات مورد علاقه دو کشور با حسن نیت کامل گفت و گو و 
توافقات بسیار خوبی حاصل شد.

وی افزود: همچنین در مذاکرات در خصوص همه مباحث 
مهمی که مورد نظر دو دولت در حوزه دوجانبه ، منطقه ای و بین 

المللی بود ، گفت و گو و به توافقات خوبی دست یافتیم.
رییس جمهوری روابط دو دولت و ملت ایران و عراق را بسیار 
ممتاز و مثال زدنی در منطقه و جهان دانست و خاطرنشان 
کرد:اینکه میلیون ها عراقی و ایرانی طی سال به کشور یکدیگر رفت 
و آمد می کنند نشان علائق تاریخی و فرهنگی میان دو ملت بزرگ 

ایران و عراق است.
* ما خواهان عراقی در کنار ایران و ایرانی در کنار عراق  

هستیم
روحانی گفت: ما خواهان عراقی در کنار ایران و ایرانی در کنار 
عراق هستیم و می خواهیم در کنار هم سازنده یک قدرت بزرگ 
در منطقه نه علیه کشور دیگر باشیم بلکه می خواهیم با وحدت و 
اتحاد ، دیگر کشورهای دوست در منطقه را جذب و جلب کنیم و 
این دو قدرت هر چه سریع تر تبدیل به سه ، چهار و پنج قدرت در 

کنار یکدیگر باشند.
وی با یادآوری این که تردید نداریم اقتصاد ، فرهنگ ، روند 
سیاسی ما و اهداف منطقه ای ما مکمل یکدیگر خواهد بود، ادامه 
داد: در این سفر تصمیم گرفتیم که روابط اقتصادی ، فرهنگی ، 

علمی و سیاسی دو ملت روز به روز افزایش یابد.
رییس جمهوری اسلامی ایران افزود: ما همچنین تصمیم 
گرفتیم خطوط آهن دو کشور به یکدیگر متصل شود، روابط تجاری 
را تسهیل و پول ویزا را حذف می کنیم و دولت عراق هم اعلام 

خواهد کرد که این کار را انجام می دهد.
روحانی با بیان این که به طرف عراقی پیشنهاد دادیم که می 
توانیم مبادلات تجاری را با پول ملی و بدون نیاز به ارز خارجی انجام 
دهیم، گفت: ما علاقه مندیم که روادید برداشته شود و به راحتی 
ملت ها با هم رفت و آمد کنند اما دولت عراق در این مرحله معتقد 
بود که مبلغ روادید در مرحله نخست برداشته شود و در مرحله 

بعدی حذف شود.
وی با یادآوری این که علاقه مند هستیم که دانشگاه ها و مراکز 
علمی دو کشور همکاری های خود را توسعه دهند، اظهارداشت: 

اعلام آمادگی کرده ایم که تمام آزمایشگاه های دانشگاه های عراقی 
را با همه امکاناتی که داریم نوسازی و بازسازی کنیم.

روحانی ،کشور عراق یکپارچه و متحد را به نفع این کشور ، 
منطقه و ایران دانست و افزود: وحدت ملت عراق بسیار با اهمیت 
است. ما می دانیم اگر وحدت طوایف ، اقوام ، مذاهب و ادیان 
نباشد آن جامعه نمی تواند قدرت واقعی خود را در برابر دشمنان 

نشان دهد.
وی همچنین اظهارداشت: اگر فردی در عراق به دست تروریست 
ها کشته می شد، اشک تاثر ما جاری می شد قبل از این که بپرسیم 
آن فردی که کشته شده دارای چه زبان ، مذهب و عقیده ای بوده 

است. اگر یک بی گناه کشته شود انسانیت قربانی شده است.
* ایران و عراق نقش تأثیرگذاری در منطقه ایفا می کنند

رئیس جمهور همچنین  در دیدار با حیدر العبادی نخست وزیر 
سابق عراق با بیان اینکه ایران و عراق در کنار دیگر کشورهای دیگر 
منطقه مانند ترکیه نقش تأثیرگذاری در منطقه ایفا می کنند، گفت: 
باید تلاش کنیم تا علاوه بر روابط دوجانبه، همکاری های چندجانبه 
در زمینه های گوناگون مانند ترانزیت، راه آهن و مبارزه با تروریسم را 

میان کشورهای منطقه گسترش دهیم.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با ابراز خرسندی 
از نشاط و فعالیت مسئولان عراقی در روند توسعه این کشور و 
توسعه روابط و همکاری ها با جمهوری اسلامی ایران، اظهار کرد: 
خوشبختانه روابط دولت ها و ملت های ایران و عراق، همواره روند 
مثبتی داشته و مسئولان دو کشور مسیر توسعه روزافزون مناسبات 

را به خوبی دنبال کرده اند.
وی بیان کرد: امروز باید با گسترش ارتباطات میان فعالان 
سیاسی و احزاب و روابط علمی میان دانشگاه های دو کشور و توسعه 
روابط دو ملت در جهت گسترش بیش از پیش همکاری های 
تهران - بغداد در بخش های مختلف از جمله تجاری، اقتصادی و 

آموزش های عالی مشترک تلاش کنیم.
حیدر العبادی نخست وزیر سابق عراق نیز در این دیدار با مهم 
توصیف کردن سفر رئیس جمهوری اسلامی ایران به عراق، گفت: 
دو کشور در سال های گذشته روابط و همکاری های بسیار نزدیکی 
بویژه در مبارزه با تروریسم در منطقه داشته اند و امروز باید تلاش 
کنیم تا مناسبات فی مابین در زمینه های مختلف اقتصادی، فرهنگی 

و تجاری بیش از پیش گسترش یافته و استمرار داشته باشد.
نخست وزیر سابق عراق افزود: همه احزاب و سیاسیون عراق 
از گسترش همکاری ها و روابط با جمهوری اسلامی ایران حمایت 
می کنند و هیچ عاملی نمی تواند در این روابط استراتژیک خدشه ای 

وارد کند.
* سیاسیون عراق نقش مهمی در توسعه روابط تهران- 

بغداد ایفا می کنند
رئیس جمهوری اسلامی ایران  هم چنین در دیدار »نوری 
المالکی« نخست وزیر اسبق عراق اظهار داشت: افراد برجسته و 
سیاسیون عراق در هر مسئولیتی نقش مهمی در توسعه، امنیت و 

ثبات این کشور و روابط دوجانبه تهران- بغداد ایفا می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی گفت: مناسبات 
برادرانه و دوستانه دولت ها و ملت های ایران و عراق در سال های 
گذشته با تلاش مسئولان دو طرف به خوبی حفظ شده و روبه 

توسعه است.
وی با تجلیل از مواضع پارلمان و دولت های گذشته عراق 
در زمینه روابط و همکاری های فی مابین، اظهار داشت: مصمم 
به توسعه روابط و همکاری ها با عراق بر مبنای منافع مشترک 

هستیم.
»نوری المالکی« نخست وزیر اسبق عراق هم در این دیدار سفر 
روحانی به عراق را سفری مهم و تاریخی در مناسبات دو کشور 
دانست و با تاکید بر حمایت همه احزاب و گروه های سیاسی 
عراق از توسعه روابط با ایران گفت: ایران و عراق  می توانند روابط 
و همکاری های خود را در زمینه های مختلف اقتصادی، تجاری، 
سرمایه گذاری و همکاری های منطقه ای و بین المللی بیش از پیش 

گسترش دهند.
* آمریکا همواره به دنبال توطئه برضد ملت های منطقه 

است
رییس جمهوری همچنین  در دیدار با سید عمار حکیم، 
رئیس جریان حکمت وطنی عراق با بیان اینکه قدرت های بزرگ 
به ویژه آمریکا همواره به دنبال توطئه و برنامه ریزی علیه ملت های 
منطقه هستند، گفت: ایران آمادگی دارد تا همچون گذشته برای 
حل معضلات منطقه ای و توسعه گفت و گوها و تعاملات میان 

کشورهای منطقه گام بردارد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با اشاره به اینکه امروز 
منطقه و جهان به واسطه توسعه علم، فناوری و ارتباطات شاهد 
تحولات گسترده ای است، خاطر نشان کرد: باید تلاش کنیم تا به 

وظایف خود در برابر ملت های دو کشور به خوبی عمل کنیم.
ایران و عراق نقش مهم و  اینکه  بیان  با  رییس جمهوری 
تأثیرگذاری در منطقه ایفا می کنند، گفت: باید متناسب با شرایط، 
آرمان ها و اهداف دو ملت و دو کشور برنامه ریزی کرده و در راستای 
توسعه همه جانبه همکاری ها و مناسبات تهران - بغداد گام برداریم.
* در مقابل فضاسازی های قدرت های بزرگ علیه ایران 

ایستادگی می کنیم
سید عمار حکیم نیز در این دیدار ضمن ارایه گزارشی از اوضاع 
اجتماعی، سیاسی و فضای عمومی در عراق، گفت: امروز عراق 
توانسته است از چالش های بزرگ عبور کند و در مسیر بازسازی و 
توسعه قرار بگیرد و مطمئناً توسعه بیش از پیش روابط و همکاری ها 

با ایران می تواند در تسریع این روند، مؤثر باشد.
رئیس جریان حکمت وطنی عراق با اشاره به ضرورت تلاش 
در راستای حفظ وحدت و انسجام گروه های مختلف در عراق، 
گفت: وظیفه خود می دانیم تا در برابر فضاسازی ها، زیاده خواهی ها 
و تبلیغات گسترده مستکبران و قدرت های بزرگ علیه جمهوری 

اسلامی ایران ایستادگی کنیم.

دبیر کل حزب اراده ملت ایران با بیان اینکه تجربه مجلس 
دهم برای اصلاح طلبان مثبت نبود، گفت: پارلمان اصلاحات برای 

انتخابات سال آینده مجلس تشکیل خواهد شد.
احمد حکیمی در خصوص احتمال ائتلاف مجدد اصلاح طلبان 
با احزابی همچون اعتدال و توسعه و اصولگرایان به اصطلاح معتدل 
در انتخابات آتی، گفت: در خصوص بحث ائتلاف هیچ گونه صحبت 
جدی بین اصلاح طلبان انجام نشده است و این مسائل تنها در حدی 
است که برخی اظهارنظر می کنند.وی تاکید کرد: عده ای می گویند 
حضور یا عدم حضور اصلاح طلبان در انتخابات چه اثری می تواند 
بر مشارکت مردم بگذارد. اینکه جبهه اصلاحات چگونه می خواهد 
در انتخابات ورود کند، هنوز به طور رسمی بین احزاب و نهادهای 

اصلاح طلب بحث نشده است.
* فراکسیون امید انسجام اصلاح طلبانه ای  ندارند

دبیرکل حزب اراده ملت همچنین افزود: اینکه اصلاح طلبان در 
انتخابات آینده بخواهند به صورت مستقل ورود کنند هم نظر مهمی 
است. باید به خروجی ائتلاف اصلاح طلبان و دیگر افراد در انتخابات 
مجلس دهم و عملکردی که تاکنون شاهد آن بودیم، توجه داشته 
باشیم. حکیمی پور با بیان اینکه امروز بسیاری از اصلاح طلبان به این 
موضوع رسیده اند که ائتلاف صحیح نبوده است، اظهار کرد: برخی 
با لیست اصلاح طلبان وارد مجلس شدند ولی کار خود را به پیش 
می برند. برخی در مجلس آن انسجام اصلاح طلبانه ای را که باید در 

فراکسیون امید داشته باشند، ندارند.
* تجربه مجلس دهم برای اصلاح طلبان مثبت نبود

وی افزود: امروز نگاه اصلاح طلبی در مجلس خدشه دار شده 
است و کار به جایی رسیده که فراکسیون امید به جای فراکسیون 
اصلاح طلبان در مجلس دهم تشکیل شد، در حالی که اصلاح 
طلبان در گذشته فراکسیونی مستقل برای خود داشتند و در عین 

حال پاسخگوی عملکرد خود نیز بودند. در کل تجربه مجلس دهم 
برای اصلاح طلبان مثبت نبود و امروز به این موضوع رسیده ایم که 
اصلاح طلبان باید با پرچم خود و ذیل شعار، برنامه و نیروهای خود 
به انتخابات ورود کنند. البته فعلًا این موضوع نهایی نشده است 
و باید بر اساس شرایط زمانی در آینده تصمیم گیری کرد.دبیرکل 
حزب اراده ملت همچنین با اشاره به احتمال بر ائتلاف مجدد با 
حزب اعتدال و توسعه گفت: باید در آینده ببینیم چه پیش می آید. 
امروز در مجلس خط و خطوط به هم ریخته است و باعث شده که 
موضوع پاسخگویی و کارآمدی مجلس خدشه دار شود. در مجلس 
معلوم نیست چه اشخاصی هستند و در کدام طیف سیاسی فعالیت 
می کنند تا حزب متبوع آنها پاسخگوی عملکردشان باشد. این 
موضوع خود باعث کاهش کارآمدی مجلس می شود.حکیمی پور 
ادامه داد: اگر قانون انتخابات اصلاح شود و به صورت شفاف و حزبی 
انجام گیرد و جریانات پررنگ تر در انتخابات حضور یابند، آنهایی هم 
که به مجلس ورود می کنند می دانند که باید بر اساس خط مشی 

که حزبشان تعیین کرده در برابر مردم پاسخگو باشند.
* برخی نمایندگان در مجلس مشی کاسب کارانه پیش 

گرفته اند
وی افزود: همین موضوع باعث اعلام نظر شفاف نمایندگان در 
مجلس خواهد شد. برخی نمایندگان مشی کاسب کارانه را پیش 
گرفته اند، به همین دلیل شاهد پس گرفتن امضاها برای استیضاح 
هستیم که این در شأن پارلمان نیست.دبیرکل حزب اراده ملت 
تصریح کرد: امیدواریم اصلاح قانون انتخابات به گونه ای باشد که 
نقش احزاب در انتخابات پررنگ تر شود که در آن صورت دیگر 
ائتلاف های کنونی معنی نخواهد داشت و تمام ائتلاف ها بعد از 
انتخابات شکل خواهد گرفت. در تمام پارلمان های دنیا اینگونه 
است که احزاب به صورت جداگانه در انتخابات شرکت می کنند 

تا میل مردم به هر کدام از کاندیداها معلوم شود و پس از انتخابات 
با نزدیک ترین جریان به خود ائتلاف می کنند. امروز این موضوع 
به صلاح کشور است.حکیمی پور درباره موضوع پارلمان اصلاحات 
و برخی ایراداتی که اصلاح طلبان به آن وارد می دانند و سخنان 
اعضای حزب کارگزاران مبنی بر عدم موافقت آنها با پارلمان 
اصلاحات اظهار داشت: یکی از بزرگترین پیشنهاد دهندگان موضوع 
پارلمان اصلاحات، حزب کارگزاران بود البته اسم این ساز و کار 
زیاد اهمیتی ندارد چون برخی حتی امروز می گویند که پارلمان بار 
حقوقی دارد و برای این ساز و کار اسمی مانند مجمع عالی اصلاح 
طلبان را مطرح می کنند. در اصل کارکرد این طرح برای ما مهم 
است. همه اصلاح طلبان امروز به این موضوع واقفند که یک نهاد 
بالادستی اصلاح طلبی باید وجود داشته باشد که بتواند راهبردهای 

کلان را تعریف کند و تصمیمات اساسی را بگیرد.
* پارلمان اصلاحات برای انتخابات سال آینده وارد عمل 

خواهد شد
وی افزود: منتهی تصمیم سازان هم به لحاظ تعداد و هم 
شمولیت درون جریانی، کشوری و جغرافیایی باید وسیع تر باشند 
زیرا مجموعه های اصلاح طلبی چه از لحاظ تعداد و چه از لحاظ 
گستردگی جغرافیایی وسیع هستند و باید این مجموعه، همه آنها 
را ذیل خود قرار دهد.حکیمی پور همچنین ضمن اشاره به طولانی 
شدن تصویب نهایی موضوع پارلمان اصلاحات در شورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات، گفت: کلیات این طرح تصویب شده است ولی 
یکی از موضوعات کلیدی که در موضوع پارلمان در شورای عالی 
وجود دارد ترکیب اعضا است، به این معنی که ترکیب به چه نسبت 
باشد و احزاب در این موضوع چگونه ورود کنند. در این زمینه 
ابهاماتی وجود دارد و پیشنهادات بسیاری داده شده است. به همین 
دلیل مقداری طول کشید تا در این بخش به توافق برسیم و برای 

باقی موارد یکی یا نهایتاً دو جلسه نیاز است که آنها نیز در شورای 
هماهنگی مورد بررسی قرار گیرند تا پارلمان اصلاحات به تصویب 
نهایی برسد. انشاالله پارلمان اصلاحات برای انتخابات سال آینده 

مجلس تشکیل و وارد عمل خواهد شد.
و توسعه در سازوکار اصلاح طلبان  اعتدال  * حزب 

تعریف نمی شود
وی همچنین گفت: شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان 
دیگر حرف جدیدی برای گفتن ندارد و فعلًا کار خود را پیش می برد 
ولی آن چیزی که وجود دارد این است که در کل شورای عالی 
سیاستگذاری یک سازوکار موقت بوده و دائم نیست. امروز اصلاح 
طلبان به دنبال سازوکاری جامع هستند.حکیمی پور در خصوص 
تمایل حزب اعتدال و توسعه برای شرکت در جلسات شورای عالی 
اصلاح طلبان و عدم تمایل برخی گروه های اصلاح طلبی برای این 
موضوع گفت: شورای عالی را احزاب اصلاح طلب تشکیل داده اند و 
حزب اعتدال و توسعه در سازوکار اصلاح طلبان تعریف نمی شود. 
ما صرفاً در انتخابات گذشته ائتلافی با اینها داشته ایم و از آنجایی 
که رئیس جمهور کاندیدای هر دو جریان اعتدال و اصلاحات بود 
اینها در جلسات شرکت می کردند.دبیرکل حزب اراده ملت در پایان 
ضمن اشاره به برخی اظهارنظرهای اصلاح طلبان مبنی بر انتقاد بر 
عملکرد دولت، گفت: برداشت من از صحبت های برخی بزرگان 
اصلاح طلب این است که آنها نگرانی جریانی ندارند و نگرانی آنها 
از کاهش سبد رأی نظام است. برخی امروز احساس می کنند که با 
این شرایطی که پیش آمده مردم دیگر اقبالی به صندوق ها نداشته 
باشند و دیگر آن شوری که نیاز انتخابات است ایجاد نشود زیرا مردم 
اگر از آرای قبلی مأیوس شوند صرفاً به سمت سبد رأی اصولگرایان 
نخواهند رفت و ریزش آنها به سمت جایی دیگر خواهد بود که 

برخلاف تمایل نظام و کشور است.

رییس جمهوری در جمع نخبگان عراق:

قدرت های غربی در نابودی تروریست ها نقشی نداشتند

 احمد حکیمی پور خبرداد:

تشکیل پارلمان اصلاحات در سال آینده

چهارمین جلسـه رسـیدگی به اتهامات حسـین هدایتی و 10 متهم به اخلال در 
نظام اقتصادی کشـور برگزار شـد. 

حسـین هدایتی در آغاز اظهارات خود گفت: آقای رییسـی روز گذشـته در مراسم 
معارفـه خـود گفتنـد در مبـارزه با فسـاد باید به حواشـی توجه نشـود و بایـد در این 
شـرایط بـه کارآفرینـان کمک شـود تا بـی گنـاه در زنـدان نباشـد.قاضی در واکنش 
بـه ایـن اظهـارات گفـت: ما هیـچ گاه تحت تاثیر جـو نبودیـم و نزدیک به 20 سـال 
اسـت کـه قضاوت می کنـم و این پرونده اولیـن پرونده بنده نیسـت.هدایتی ادامه داد: 
مـن ایـن آقایـان را در ایـن دادگاه دیـدم. اینها مظلومانه محاکمه می شـوند و رییس 
آنهـا حتـی جـرات نـدارد مردانه بیایـد از این افـراد دفاع کنـد و جرم را گـردن بگیرد. 
مـن اقـرار می کنـم کل بدهـی به گـردن مـن اسـت.وی افزود: مـن شـرکتی از آقای 
یقینـی خریـداری نکـردم. آقـای وکیلـی ایشـان را به من معرفـی کرده کـه الان هم 
مـی دانـد آقای یقینی کجا اسـت. مـن از این آقای وکیل پنج شـرکت واجد شـرایط 
خواسـتم. ایشـان شـرکت های واجد شـرایط را در قالب یک قـرارداد به مـن داده اند. 
وقتـی در سـال 92 ضمانـت ها دریافت شـد، مـن 28 ملیارد ریال به ایشـان پرداخت 
کـردم. آقـای یقینی هم دسـت خط داده انـد که تمامی حقوق از سـوی آقای هدایتی 
پرداخت شـده اسـت و همه مسـئولیت با آقای یقینی اسـت.هدایتی افزود: شـما فکر 
می کنیـد مـن 11 میلیـارد بابت چند شـرکت کاغـذی پرداخت کـرده ام. هدایتی که 
40 سـال کار اقتصـادی کـرده خودش هفـت کارگر ندارد که بخواهد شـرکت صوری 
افتتـاح کنـد؟ من کل اسـناد این شـرکت ها را به وکیلـم داده ام تا تقدیـم دادگاه کند.

هدایتـی خاطرنشـان کـرد: در دادسـرای ویـژه جرائـم اقتصـادی، سـال 93 بانک 
سـرمایه از مـن شـکایت کرد و 3 صفحـه در پرونده موجود اسـت. این سـه صفحه را 
بخوانید که آقای دکتر سـعید، مسـئول شـعبه بازپرسـی منع تعقیب برای من زد و 
گفتند اگر کسـی کاری کرده آقای موسـوی نژاد اسـت. ایشـان گفتند که اگر یک بار 
دیگـر دنبـال ایـن پرونده باشـید، من متوجه می شـوم کـه دارید بـرای یـک آدم آبرو 
دار. پرونده سـازی می کنید. وی ادامه داد: در پروژه  های کارسـان و لیان من شـرکت 
هایـی را بـه آقای موسـوی نژاد معرفی کردم و در اینجا آقای موسـوی نژاد مظلوم واقع 
شـده اند. من به شـرطی این پروژه را خریدم که همه چیز درسـت باشـد، من صدها 

ملـک خریـداری کردم چطور می شـود ایـن ملک را ندید بخرم؟ من شـرکت ها را به 
ایشـان معرفـی کردم و ایشـان به بانک معرفی کردند. من فکـر می کردم این متهمان 

نیروهای چند سـاله یقینی هسـتند و آقای یقینی باید بیایند جـواب دهد.
هدایتـی افـزود: ایشـان قرار بود ایـن ضمانتنامه ها را بگیرد و بعـد من این ملک ها 
را بخـرم. تمـام مراحـل قبل از تاریخ هشـتم خرداد 92 بوده، معرفی شـرکت اگر جرم 
اسـت مـن مـی پذیـرم. آوردن منابع اگر خلاف اسـت مـن می پذیرم و آقای موسـوی 
نژاد نقشـی نداشـتند. شـما گفتید 2-3 ماه بعد از سپرده تسـهیلات گرفتید، سپرده 
2 تـا 3 سـال بعـد برده شـده و هنوز 20-30 میلیاردش موجود اسـت و مـدارک خود 
بانـک اسـت، نمی دانم به شـما رسـیده اسـت یـا خیر.این متهم گفت: رئیس شـعبه 
تائید کردند و گفتند فقط این سـپرده ها یک روز باز و بعد بسـته شـده اسـت. جهت 
تبانی با کارشناسـان رسـمی دادگسـتری جهت گـران نمایی، امـلاک تینوش و قصر 
سـپیدان در جهرم توسـط آقای موسـوی نژاد بوده که این قسـمت در کیفرخواسـت 
من آمده اسـت.هدایتی در بخشـی از اظهارات خود در دفاع از حسـین شریعتی دیگر 
متهم پرونده، گفت: نوید جواهری، حسـین شـریعتی را به عنوان نماینده فرسـتاد تا 

بـا بخشـایش تفاهـم نامه امضا کند رفـت امضا کند و پول بیـاورد اما پولـی نیاورد.
وی در بخـش دیگـری از صحبـت های خود خطاب به قاضی، بیان کـرد: امیدوارم 
بـا بررسـی مـواردی کـه گفتم و بـه کمک حـق تعالی به مظلومیـت مـا در این پنج 
شـرکت پـی ببریـد. در سـال 92 زمانی کـه ما ملک را تحویل گرفتیـم عکس و فیلم 
داریـم کـه کار در چـه مرحلـه ای بـوده و سـال 95 که مدیـران بانک سـرمایه بازدید 
کردنـد چـه انـدازه پیشـرفت کـرده اسـت. 50 درصـد پـروژه روی زمین بـود و آقای 
موسـوی نـژاد ملک را نسـاخته بود. در عـدم خلاف و مصوبات و کارشناسـی ها ملک 
27 هزار متر قیده شـده اما در کیفرخواسـت 70 هزار متر سـاختمان گفته می شـود.

ایـن متهـم، خطـاب بـه قاضـی ادامـه داد: در صـدور رای عجله نکنید. شـب دراز 
اسـت و قلنـدر بیـدار، کارشـناس بفرسـتید پـروژه را ببیند. یکی بـه داد من برسـد . 
یک کارشـناس ملک یا بانک تحقیق کند. سـند املاک سـاخته نشـده عرصه و عیان 
تحویل بانک شـده اسـت در حالی که اصلا سـاخته نشـده و ما این را دو شـب پیش 
فهمیدیم. شـاید عقل جِن هم به این کار نرسـد که با ملکی که سـاخته نشـده سـند 

گرفته شـود.هدایتی در ادامه خطاب به نماینده دادسـتان، تصریح کرد: آقای قهرمانی 
مـن از زرنگـی بـه ایـن روز افتـادم. طبق محسـاباتم در خرید ملک سـود مـی کردم. 

زمانـی کـه فهمیدم سـرم کلاه رفته سـند 3 ملک در شـمیران را فک رهـن نکردم.
هدایتـی همزمـان با ارائه دفاعیات خود اسـنادی از قبیل اوراق و عکـس و... را طی 
دفعـات مکـرر بـرای قاضی مسـعودی مقام مـی برد و قاضـی با دقت مسـتندات ارائه 

شـده را مورد بررسـی قرار مـی داد.
پـس از اظهـارات هدایتـی، نماینـده دادسـتان اظهـار کـرد: کسـی نمـی گویـد 
ضمانت نامه هـا صـوری اسـت. شـما در قـرارداد بـا فولاد خوزسـتان امضـای ذی نفع 
را ندارید.هدایتـی در واکنـش بـه ایـن صحبت، گفت: شـما که به دنبال این نیسـتید 
حتمـا مـا را محکوم کنیـد. از فـولاد خوزسـتان نماینـده بیاورید.قهرمانی، ادامـه داد: 
آقـای هدایتـی دو مسـیر برای بـه یغما بردن بانک سـرمایه طی می کند. مسـیر اول 
تسـهیلاتی بـوده و ایـن مسـیر بـرای آنهایی کـه می خواهند نخبه باشـند ریسـکی 
محسـوب مـی شـود زیـرا قابل ردیابی اسـت. مسـیر دیگر ضانـت نامه اسـت تبدیل 
ضمانـت نامـه بـه کالا ردیابـی آن را سـخت می کند. در بررسـی هایی که انجام شـد 
کارخانـه نـورد لولـه پس از مالکیت آقـای هدایتی 500 میلیارد بدهـی دارد به نحوی 
که نماینده سـازمان بازرسـی در آن زمان اعتقاد داشـت آقای هدایتی به اتهام افسـاد 
فـی الارض مـورد تعقیـب قرار گیرد.نماینده دادسـتان، عنـوان کرد: لازم مـی دانم به 
عنـوان مدعـی العمـوم تاکیـد کنم به جـای اتهام بـه ارگان هـا و وزارت اطلاعـات و ... 
اسـم افـرادی کـه در دلالی ها کمکتان کردند را بیاوریـد. وزیر وقت آمـوزش و پرورش 
در سـال 95 بـه رییـس قـوه قضاییه نامه ای نوشـت کـه در آن نامه تاکید کـرده بود 
پرونده صندوق ذخیره فرهنگیان شـائبه سیاسـی دارد و این صندوق پاک است و می 
خواهنـد ایـن صنـدوق را بدنام کنند. امروز می بینیم که با وجود کیفرخواسـت هایی 
کـه هـر روز صادر می شـود ایـن صندوق چقدر پاک بـوده اسـت.قهرمانی از هدایتی، 
پرسـید: شما می گویید تولید کننده هسـتید. میگوی شما کجاست؟ تسهیلاتی که 
گرفتیـد بـه حسـاب این بازیگـر و آن هنرپیشـه و فلان هنرمنـد و ... و برای شـهرت 
طلبـی شـما رفته اسـت. شـما اگر هنـری در تولید داشـتید مسـتندات ارائـه دهید. 
آقای هدایتی مسـیر تسـهیلات را طی کردند و پول را در مسـیر تولید خرج نکردند.

حسین هدایتی در چهارمین جلسه دادگاه:

اقرار می کنم کل بدهی به گردن من است
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خداوند متعال، در آسمان هفتم، فرشته ای گماشته است 
که به آن، »داعى )آواگر(« مى  گویند و چون ماه رجب فرا 

مى رسد، آن فرشته، هر شبِ آن ماه را تا صبح، ندا مى دهد: 
»خوشا بر ذاکران! خوشا بر طاعت کنندگان!«

چهارشنبه - 22اسفند ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4770

ارتباط با روزنامه
eimannews@yahoo.com

www.emanaily.ir
@eimannews

دفتر فروش املاک امداد قم در نظر دارد تعدادی از املاک مسکونی ، تجاری ، اداری و اراضی متعلق به خود را از طریق برگزاری مزایده کتبی با شرایط نقد و اقساط و بدون دریافت کارمزد به فروش برساند.
لــذا متقاضیــان خریــد مــی تواننــد بــرای بازدیــد از امــلاک مــورد نظــر و کســب اطلاعــات بیشــتر از نحــوه برگــزاری مزایــده و اخــذ بــرگ شــرایط شــرکت در مزایــده و اســناد مزایــده از تاریــخ 97/12/15 لغایــت97/12/25 همــه روزه 

بجزایــام تعطیــل از ســاعت 8 لغایــت 14/30 بــه دفتــر فــروش امــلاک امــداد مراجعــه فرماینــد و یــا مــدارک و فــرم هــای مربوطــه را از ســایت معرفــی شــده اخــذ نماینــد.
ملاحظات :

1( متقاضیان برای شرکت در مزایده می بایست سپرده ای به میزان 5% قیمت پایه مزایده ملک مورد نظر خود را طی چک بانکی در وجه کمیته امداداستان قم تهیه و تحویل نموده و رسید دریافت نمایند.
2(متقاضیــان مــی بایســت رســید ســپرده ماخــوذه ) قرمــز رنــگ ( را بــه همــراه فــرم تکمیــل شــده پیشــنهاد قیمــت و فــرم امضــاء شــده شــرایط شــرکت در مزایــده را داخــل پاکــت مخصــوص پیشــنهادات قــرار داده و پــس از درج فقــط 

نــام و نــام خانوادگــی متقاضــی بــر روی آن پاکــت داخــل صنــدوق پیشــنهادات انداختــه شــود.
3( فروشنده در ردّ یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله و همچنین تمدید مهلت مزایده یا ابطال آن به هر شکل مجاز و مختار است.

4( پیشنهادات فاقد سپرده و یا مخدوش و مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط و تکمیل و رعایت مفاد فرم های شرکت در مزایده که از طریق دفتر فروش ارائه می گردد الزامی است.
5( متقاضیان دارای شخصیت حقوقی می بایست ذیل فرم شرایط شرکت در مزایده را به مُهر و امضاء مسئولین ذیربط برسانند.

6( حضور کلیه شرکت کنندگان یا نماینده آنان در جلسه مزایده آزاد است و عدم حضور هر یک یا کلیه شرکت کنندگان موجب هیچ ادعایی از طرف آنان نخواهد بود.
7( مذکوراً توصیه می¬شود متقاضاین محترم به اطلاعات مندرج در ستون توضیحات هر ملک توجه و ضمن رعایت مفاد مندرج در برگ شرایط شرکت در مزایده از ملک مورد نظر حتما" بازدید بعمل آورند.

8( دریافت اقساط طی چک های صادره صیادی از سوی بانک ها ) بجز صندوق قرض الحسنه ( قابل دریافت بوده و از دریافت چک های مربوط به حسابهای قدیمی،غیر صیادی و سفته معذور می باشیم.
9( درصورت پرداخت نقدی الباقی ثمن معامله مشمول سالیانه 15درصد تخفیف بصورت روز شمار درصد خواهد شد.

10( درصورت برنده نشدن در مزایده سپرده متقاضی حداکثر ظرف مدت 5 روز کاری عودت داده خواهد شد.
11( متقاضیــان پــس از انتخــاب ملــک موردنظــر قبــل از ارائــه پیشــنهاد مــی بایســت حتمافًرمهــای مربوطــه علــی الخصــوص فــرم مبایعــه نامــه را کــه در محــل دفتــر فــروش موجوداســت  اخــذ وپــس از تکمیــل و امضــاء داخــل پاکــت 

پیشــنهاد قیمــت قــرارداده ودر صنــدوق پیشــنهادات بیاندازنــد.
مهم :

• پیگیری اخذ مفاصا حسابهای لازم و پرداخت هزینه های مربوط به تنظیم سند قطعی درخصوص آن دسته از املاکی که تفویض مالکیت آنها به صورت وکالتی درج گردیده است به عهده خریدار می باشد.
دفتر فروش املاک امداد به نشانی :

تلفن های تماس :
http://www.emdadimam.ir: آدرس اینترنتی

زمان برگزاری :یک شنبه 97/12/26 ساعت 10 صبح
- محل برگزاری مزایده : قم-خیابان امام خمینی)ره( روبروی بانک ملی نبش 16متری سعیدی – تلفن 36167629- 025-36167654           

قیمت )ریال(شرایط پرداختنوع انتقالنشاني ملک اعیان )مترمربع( عرصه )مترمربع(نوع ملکردیف

 آپارتمان1
مسکونی

87/04قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

همکف واحد1

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 2 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن و کابینت
MDF ، کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم گرمایش 
 پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن به عهده

 .خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

2,350,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان2
مسکونی

76/38قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

اول شمالی واحد 2

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 2 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

2,100,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان3
مسکونی

72/75قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

اول شرقی واحد 3

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

2,000,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان4
مسکونی

61/37قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

اول جنوبی واحد 4

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

1,700,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان5
مسکونی

75/53قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

دوم شمالی واحد 5

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 2 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

2,100,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان6
مسکونی

72/05قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

دوم شرقی واحد 6

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

2,000,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان7
مسکونی

61/05قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

دوم جنوبی واحد 7

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و پارکینگ و انباری

1,720,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان8
مسکونی

71/33قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

سوم شرقی واحد 9

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و  انباری

1,800,000,000نقدیوکالتی

 آپارتمان9
مسکونی

60/65قدرالسهممسکونی
 قم خیابان امام زاده

 ابراهیم 16متری بوستان
 کوچه3 جنب پلاک 5  طبقه

سوم جنوبی واحد 10

 ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی نوساز 1 خوابه از مجموعه 10 واحدی با آشپزخانه اپُن  و
 کف واحد سرامیک و دیوار های آشپزخانه و سرویس ها تا زیر سقف کاشی ، سیستم ، MDF کابینت

 گرمایش پکیج و رادیاتور بوده که نصب شده و سرمایش کولر که هنوز نصب نشده و خرید و نصب آن
 .به عهده خریدار می باشد، با انشعاب آب ، برق و گاز اختصاصی و  انباری

1,600,000,000نقدیوکالتی

 ملکیت و10
سرقفلی

 تجاری
مسکونی

 قم شهرک فاطمیه نبشحدود 80160
 کوچه 16

 4سهم از6سهم کسب وپیشه وسرقفلی یکباب مغازه نانوایی به انضمام عرصه و اعیان کل پلاک .
 زیرزمین آن که بصورت نیمه سازوفاقد نازک کاری با موقعیت دوبر با انشعابات آب وبرق وگازشهری بوده
 که فاقد سند مالکیت ششدانگ بوده وبصورت وکالتی وباوضع موجود بفروش می رسد. مورد واگذاری

.در حال حاضر دارای مستاجر بوده که پس از فروش تخلیه خواهد شد

 %40 نقد مابقی24 ماهه تحویلوکالتی
 پس از وصول 70 درصد  ثمن

معامله
5,000,000,000

 قم مطهری حدفاصل 12ـتجاریمغازه11
 کیوانفر و بهشتی پاساژ
تندیس طبقه زیرزمین

 ششدانگ سرقفلی یکباب مغازه در طبقه زیر همکف بابر 3متر باکف سرامیک ودرب شیشه ای سکوریت
 با برق اختصاصی بصورت وکالتی وبا وضع موجود ارزیابی وجهت فروش مدنظر بوده واخذ رضایت مالک و

.توافق با مالک جهت تعیین اجاره بها بعهده خریدار می باشد
 %40 نقد مابقی24 ماهه تحویلوکالتی

 پس از وصول 60 درصد  ثمن
معامله

720,000,000

 تجاریساختمان12
مسکونی

 قم خیابان نیروگاه مقابل213671
 مسجد دو طفلان

 ششدانگ عرصه و اعیان یکباب ساختمان 3/5 طبقه تجاری مسکونی که در حال حاضر بصورت اداری
 مورد استفاده بوده،با 671مترمربع اعیان که 94مترمربع تجاری میباشدکه سرقفلی وحق کسب و پیشه
 و تجارت آنها متعلق به غیر می باشد.  با انشعابات آب و برق و گاز شهری . ملک با وضع موجود و جمیع

.جهات ارزیابی و جهت فروش مدنظر بوده و انتقال سند بصورت وکالتی خواهد بود

20,000,000,000نقدیوکالتی

 قم خیابان انقلاب روبروی_388/75 مسکونیزمین13
 پامنار کوچه28 کوچه

15)شهیدکاشی( پلاک 83
 ششدانگ عرصه و اعیان ملک مخروبه محصور با کاربری مسکونی با موقعیت شرقی و غربی با امتیاز آب

 و برق
 %50 نقد مابقی12 ماهه تحویلوکالتی

 پس از وصول 70 درصد  ثمن
معامله

6,900,000,000

 قم خیابان عمار یاسر_109/05 مسکونیزمین14
 کوچه15 روبروی حسینیه

کاشیها
 تمامی یکصد سهم مشاع از ششصد سهم ششدانگ ملک مخروبه دارای پروانه ساختمانی دو طبقه بر

 روی پیلوت با موقعیت جنوبی
2,200,000,000نقدیوکالتی

 قم خیابان پانزده خرداد_190/68 مسکونیزمین15
 روبروی اداره پست کوچه 5

روبروی پلاک 20
 تمامی 263 سهم مشاع از 182740 سهم مشاع از 8272388 سهم عرصه و اعیان ، ملک مذکور طبق

 پروانه صادره 15/8 مترمربع اصلاحی دارد
4,500,000,000نقدیوکالتی

 قم اداره سوم  خ ایستگاه1412/20حدود 475اداریساختمان16
 روبروی اطلاعات

 ششدانگ عرصه و اعیان ساختمان سه طبقه قدیم ساخت باز سازی شده با کاربری اداری با انشعابات آب
، برق و گاز شهری

 %50 نقد مابقی 24 ماههوکالتی
 تحویل پس از وصول 100

درصد  ثمن معامله
40,000,000,000

 قم خیابان  امام چهارراه_517_ساختمان17
غفاری

 517 متر مربع مشاع ازسند مادر ملک فوق الذکر که طبق پروانه صادره پس از اصلاحی 403/85
 مترمربع  باقیمانده پلاک می باشد با کاربری اداری انتظامی  با وضع موجود وبا جمیع جهات ارزیابی و  جهت

فروش مدنظر می باشد
 %70 نقد مابقی 24 ماههوکالتی

 تحویل پس از وصول 100
درصد  ثمن معامله

50,000,000,000

فروش فوق العاده املاک و مستغلات

 ) مزایده شماره  1  امداد قم(

لیست املاک مزایده  استان قم


